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 را روشن می كند
تکیه »شاهچراغی« برصندلی »سرمست«

بهرام، سرمست قدرت نبود وبا وجود همه مشکلات طبیعی وغیر طبیعی،استان را بی حاشیه مدیریت كرد 
»شاهچراغی« از اهالی قم، مرد روزهای سخت و به عنوان مدیر جهادی شناخته شده است

سخنی با استاندار جدید قم؛

استان قم؛ راه طی شده، 
مسیر پیش رو

قم  برای  را   سیزدهم  دولت  استاندار  اولین  دولت  هیأت 
برگزید وآقای شاهچراغی از امروز به طور رسمی، فعالیت خود را شروع می کند. استان قم و 
استانداری، به عنوان مهم ترین دستگاه  اجرایی آن در سالهای گذشته روزهای پر فراز و نشیبی 
پشت سر گذاشتند و از این پس نیز روزهای مهمی پیش رو دارند. این یادداشت در دو قسمت، 

راه طی  شده و مسیر پیش رو را به اجمال بررسی می کند.
۱-راه طی شده

با تدبیر ایشان، در سال ۷۴ به استان تبدیل شد.  قم، در پی سفر مقام معظم رهبری و 
استانداران مختلفی، از آن پس مسئولیت اجرایی استان را برعهده گرفتند و هر یک برای رشد 
و توسعه این استان تازه تشکیل، تلاش کردند. آقای سرمست به عنوان آخرین استاندار دولت 
روحانی، از دی ماه ۹۷ به این سمت رسید. او با  مراجع و علمای قم، مناسبات نزدیکی برقرار کرد، 
با تأکید بر برنامه محوری و ارائه کارنامه، برای نظم بخشی فعالیت دستگاه های اجرایی کوشید، 
اززمان بروز بحران کرونا، به طور پی گیرانه برای مدیریت آن تلاش کرد، به ادامه و اتمام طرح 
های عمرانی همت گماشت.  درانتصابات خود به ظرفیت های هردو جناح تکیه کرد، با دستگاه 
ها و نهادهای حکومتی، شهرداری و شوراهای اسلامی تعاملی سازنده داشت و با کاربست این 
رویکرد تعامل آمیز توانست دو شهرستان جدید دراستان قم ایجاد کند. نمی توان این نکته را 
انکار کرد که آقای سرمست می توانست درباره برخی انتصابات در استان و استانداری ، با دقت 

بیشتری تصمیم بگیرد. نکته ای که او خود  اکنون  بیش از دیگران نسبت به آن آگاه است.
۲ -مسیر پیش رو

استان قم با وجود رشد و توسعه پیشین، با مشکلات مختلفی روبروست. بعضی طرح های 
عمرانی مانند قطار شهری و بلوار پیامبر اعظم، با مشکلات مالی و اداری مواجه است، وضعیت 
فردوگاه قم علیرغم رفع مشکلات حقوقی  اقدام جدی برای راه اندازی آن صورت نگرفته 
است ، منوریل نیز همچنان بلاتکلیف رها شده است گویا مسئولان جرات تصمیمی گیری 
برای این پروژه  که کارایی  آن در هاله ای از ابهام قراردارد ندارد! اجرای قانون جهش تولید 
مسکن نیازمند حل و فصل نهایی موضوع زمین است، بافتهای فرسوده و سکونت گاه های 
غیر رسمی، انبوهی از پیچیدگی ها را به همراه دارد و سبک زندگی متفاوتی در میان بخشی از  
شهروندان، قابل مشاهده است.  یکدست شدن حاکمیت و تبلور آن در استان قم، این انتظار 
را به وجود می آورد که استاندار قم با تکیه بر ظرفیتهای استان از جمله وجود حوزه علمیه و 
حضور علما و مراجع، توان بالای نیروی انسانی کارآزموده و با دانش، موقعیت جغرافیایی و وجود 
زیر ساخت های مناسب بتواند برای رشد و توسعه استان تلاش کند. نکته مهم آن است که 
استانداری قم به دلایل مختلف، از جایگاه واقعی و شایسته خود فاصله گرفته است. تجربه آقای 
شاهچراغی و اولین گام او در انتخاب همراهان، این امیدواری را ایجاد کرده است که او بتواند 
اقتدار استانداری را، در چارچوب قوانین و مقررات احیا کند. به ویژه آنکه نیروهای استانداری 
از جمله همفکران دولت جدید، از دانش و تجربه کافی برای کمک به استاندار برخوردارند. قم 
و شهروندان و مسافران آن، شایستگی آن را دارند که روزهای بهتری را شاهد باشند، هدفی 
که با کاربست همه قابلیت های پر شمار موجود، تعامل همه دستگاه ها و مسئولان، شایسته 
گزینی در انتخاب مدیران واستفاده از تمام ظرفیت های  کارشناسی موجود دراستان و احترام  

به خواست همه شهروندان میسر می شود.
*تحیلگر مسائل سیاسی

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم: 

استقبال مادران باردار قمی از 
واکسیناسیون ضعیف است 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: متاسفانه استقبال مادران باردار استان قم 
برای تزریق واکسیناسیون بسیار ضعیف است. 

سیامک محبی با بیان اینکه  از ۱۰ هزار و ۵۰۰ مادر باردار در استان قم تنها ۲ هزار و ۵۰۰ 
نفر اقدام به تزریق واکسن نموده اند، گفت: این در حالی است که یکی از گروه های پرخطر در 
معرض بیماری کرونا مادران باردار هستند که باید در زمینه تزریق واکسن اهتمام جدی داشته 

باشند.
محبی با اشاره به دلایل عدم استقبال مادران باردار از تزریق واکسن افزود: کم بودن آگاهی 
برخی مادران باردار از بی خطر بودن واکسن سینوفارم برای سلامت مادر و جنین، اخباری که 
در خصوص توزیع انواع واکسن در جامعه منتشرشده و همچنین عدم توصیه برخی متخصصان 
به مادران باردار در خصوص بی خطر بودن تزریق واکسن و لزوم آن و نگرش اشتباه برخی 

خانواده ها نسبت به واکسیناسیون در دوران بارداری، دلایلی است که عنوان می شود.

ضرورت اقدامات جهادی 
برای توسعه قم 

جناب آقای شاهچراغی یادگاردفاع مقدس اکنون 
پایگاه جهان  قم  استان  که عنوان خطیراستانداری 
تشیع،حرم اهلبیت )ع( باشش هزارشهید جاوید به نام جنابعالی خورد بعنوان یک 
معلم دانشگاه ویک عضو کوچک ازجامعه بزرگ رزمندگان هشت سال دفاع مقدس 

نکاتی رامختصربشرح ذیل تقدیم حضورتان می نمایم .
۱- اینکه دولت سیزدهم برای تحقق شعاراقدام وعمل براساس توصیه های امام 
راحل ره کسوت جهاد در راه خدا را معیارانتخاب استاندارقم  آن هم از جنس بومی 
قرارداد جای تشکردارد و این انتصاب را خدمت حضرتعالی تبریک عرض می نمائیم.
۲- سردارعزیز به نیکی می دانید جایگاه شهراستان قم به هیچ وجه شایسته شهری 
که پایگاه انقلاب، مرجعیت و مردم متدین وشریف وانقلابی نیست ،قم از نظرتوسعه 

یافتگی نیاز به اقدامات جهادی دارد .
۳- از حضرتعالی عاجزانه می خواهیم میدان خدمت را دراختیار قم باورن،جوانان 

باانگیزه ونیروهای اصیل وانقلابی به معنی واقعی قراردهید. 
 ۴- یک بار برای همیشه براین باورغلط که قمی ها در قم نمی مانند و مسئولیت 
نمی پذیرند برای همیشه خط بطلان کشیده وفضای خدمت را از جوانان قمی و 

پیشکسوتان جهاد و شهادت و همرزمانتان نگیرید  .
۵- درباز تعریف نیروهای انقلابی برای جذب حداکثری بکوشید عرصه را برای 
فرصت طلبان و نااهلان حتی با حرف های جذاب و پرطمطراق وچاپلوسان ببندید.

۶- یقین دارم مراجع معظم تقلید، علما و روحانیت حامی بزرگی برای توسعه همه 
جانبه قم می باشند اجازه ندهید مدیران فرصت طلب به بهانه اینکه در قم نمی شود 

کار کرد فرصت خدمت به مردم از دست برود.
رانت  با  ها  ارزش  حفظ  و  مقدس  دفاع  فرهنگ  احیای  با  است  ۷-انتظاراین 
خواری،فامیل بازی وزدوبندهای سیاسی بشدت برخورد و حوزه خدمت را با رنگ وبوی 
الهی عجین کنید آنگاه دست های خالی هم مثل عملیات ولفجر۸ معجزه خواهد کرد.
۸- اعتماد سازی اجتماعی و ارزش دادن به جوانان وبانوان ودلسوزان شهرکریمه 
اهلبیت نیاز به تلاش شبانه روزی دارد که در سایه مشارکت همه اقشارجامعه در 

مدیریت استان امکان پذیر است
۹- اجازه ندهیدعده ای قلیل با عناوین سیاسی خود را قیم مردم قم دانسته و بجای 
همه تصمیم بگیرند درعزل ونصب مدیران از گروه های مشورتی واقعی با نگاه خدمت به 
شهرکریمه اهلبیت کمک بگیرید . ۱۰-  در برنامه های توسعه ای استان ،توسعه فرهنگی 

واجتماعی قم در اولویت برنامه ها قراربگیرد تا آسیب های امروزی را شاهد نباشیم . 
*استاد دانشگاه وعضو کوچک از جامعه بزرگ رزمندگان

 

رئیس پلیس راهوراستان قم مطرح کرد :

کاهش خطرات رانندگی
 با رعايت سرعت مطمئنه 

رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي فرماندهی انتظامی استان قم گفت: یکي از 
تخلفات شایع رانندگان وسایل نقلیه که منجر به تصادف و یا حداقل تشدید آن مي 
شود تخطي از سرعت مطمئنه است   سرهنگ غلامرضا صدفی بیان داشت: یکي 
از تخلفات شایع رانندگان وسایل نقلیه که منجر به تصادف و یا حداقل تشدید آن مي 
شود تخطي از سرعت مطمئنه است. وي تصریح کرد: رانندگان وسایل نقلیه موظفند 
در تقاطع هایي که چراغ راهنمایي ،مامور راهنمایي و رانندگي و یا تابلوي ایست وجود 
نداشته باشد، سر پیچ ها، جاده هاي تنگ و ماشین ها و بطور کلي در محل هایي که 
موانعي در مسیر حرکت آنان قرار داشته باشد و همچنین هنگام بارندگي، مه یا کولاك 
و مانند آنها، از سرعت وسیله نقلیه تا حدي که بر حسب مورد براي پرهیز از خطر یا 
تصادف ضرورت دارد، بکاهند و با سرعت مطمئن حرکت کنند. رئیس پلیس راهور 
استان قم افزود:رعایت سرعت مطمئنه و پرهیز از عجله و شتاب در رانندگی، از وقوع 
بسیاری از حوادث رانندگی جبران ناپذیر پیشگیری می کند و امید است رانندگان با 

صبر و حوصله بیشتر و پرهیز از عجله و شتاب رانندگی کنند. 

علی محمدی*حسن بختیاری زاده*

ایمان -روح اله کرمانی: امروز بهرام سرمست 
پس از قریب به هزار و 37 روزصدرات برمسند 
استانداری قم جای خود را به سیدمحمد تقی 
سرمست  دکتربهرام  می دهد.  شاهچراغی 
درجلسه روز چهارشنبه 12 دی ماه سال 1397 
هیأت دولت، وبا تصویب هیأت وزیران به عنوان 
دهمین استاندار قم معرفی شد. او متولد بناب 
است  سیاسی  علوم  دکترای  آموخته  دانش  و 
مسئولیت  یازدهم  دولت  در  و  این  از  پیش  که 
تقسیمات  و  انتخابات  سیاسی،  مدیرکلی 
داشته  عهده  بر  را  تهران  استانداری  کشوری 
است . مدیرکل سیاسی و انتظامی استانداری 
تبریز،  فرمانداری  آذربایجان شرقی،  سرپرست 
مدیریت  و  آموختگان  دانش  اداره  ریاست 
علمی  هیات  عضو  نور،  پیام  دانشگاه  پژوهش 
و  فرهنگی  معاون  دانشگاه،  در  تدریس  و 
نیز  و  ارس  آزاد  و گردشگری منطقه  اجتماعی 
مدیرکل سیاسی، انتخابات و تقسیمات کشوری 
و  مدیریتی  سوابق  جمله  از  تهران  استانداری 

علمی وی است.
تعامل  با مراجع و مدیران 

تعامل   قم  استان  مدیریت  دوران  در  سرمست 
و  داشت  قم  علمای  و  مراجع  با  خوبی  بسیار 
همواره سعی داشت رهنمودهای این بزرگان را 
برنامه ها قراردهد. وی  راه خود در اجرای  چراغ 
با نگاه راهبردی و بلند مدت و استفاده از نظرات 
برخرد  تکیه  با  نگاه جمع محور   و  کارشناسان 
جمعی امورات استان را با کمترین چالش پیش 
خود  فعالیت  آغازین  روزهای  برد.استاندارقم  
دراستان قم یعنی بهار سال 98 که شاهد سیل 
در اقصی نقاط کشور و شهر قم بودیم  به مراسم 
با  ماند   ودرقم  نرفت  پدرش  درگذشت  سالگرد 
مدیران  مرخصی  لغو  و  امکانات  کلیه  بسیج 
نگذاشت حادثه سیل  وبامدیریت میدانی خود 
سال86 مجدددرقم تکرار شود. سرمست تعامل 

بسیارخوبی با مجموعه مدیریت شهری قم اعم 
از شهرداری و شورای شهر داشت ، همین رویکرد 
استانداران  نسبت  به  مدت  این  در  شد  موجب 
قبل  کمترین اصطحکاک را با این مجموعه ها 
این همراهی موجب شد شاهد  و  باشد  داشته 
افتتاح پروژه های زیادی در سطح شهر قم باشیم 
گره های کور زیادی دراین مدت با داریت وی در 

استان قم باز شد.
الحاق  شهرهای جدیدالتاسیس

الحاق  شهرهای جدیدالتاسیس به استان قم که 
از آرزوهای دیرین مردم این استان بود توسط وی 
پی گیری و محقق شد. برگزاری منظم جلسات 
ستاد رفع موانع  تولید و بازدیدمیدانی هرهفته 
از واحدهای تولیدی و شنیدن نقطه نظرات آنها 
حضوران  با  تولید  بخش  مشکلات  شد  موجب 
برای  لازم  تصمیمات  و  بررسی  مرتبط  مدیران 
رفع آن اتخاذ شود. همین رویکرد موجب شد از 
تعطیلی واحدهای تولید جلوگیری و تعداد زیادی 
از واحد های تولیدی راکد نیز به چرخه فعالیت 
موجب  اقدامات  این  درمجموعه  بازگرددند. 
قابل  نمره  استان  اقتصادی  مجموعه های  شد 
قبولی را به عملکرد وی بدهند. پی گیری رفع 
مشکلات حقوقی فرودگاه قم با تعامل خوب با 
دستگاه قضائی موجب شد این مشکل چندین 
ساله در قم رفع شود و این پروژه آماده واگذاری به 
بخش خصوصی برای  تکمیل و راه اندازی شود.
تعامل خوب با گروه های سیاسی وتشکل های 
مردم نهاد از دیگر نقاط قوت سرمست در دوران 

مسئولیت اش درقم بود.
موفق در مدیریت کرونا

سرمست دربین استانداران قم تنها استانداری 
بود که تعامل بسیار خوبی با رسانه ها و خبرنگاران 
داشت واین تعامل موجب شد رسانه ها همکاری و 
همراهی خوبی با وی داشته باشند.  استان قم با 
درایت سرمست یکی از استان های موفق کشوردر 

مبارزه و پیشگیری از کرونا باشد. هرچند انتقاداتی 
نیز به عملکرد وی بویژه در خصوص تغییر برخی 
مدیران ناکارآمد در مجموعه استانداری و ادارات 
کل استان وارد است که این تغییرات صورت می 
گرفت شاهد عملکرد بهتری از وی در استان بودم 
ولی درمجموعه با وضعیتی که کشور در سه سال 
اخر دولت با افزایش تحریم ها با آن مواجه بود 
عملکرد سرمست دربین استانداران دولت آقای 
روحانی درقم بهترین عملکرد را داشت . برای این 
عزیز آرزوی سلامتی و توفیق روز افزون در خدمت 
به مردم در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 

دارم.
معرفی یازدهمین استاندارقم

اما  روز چهارشنبه ۱۲ آبان ۱۴۰۰ هیأت وزیران 
سیدمحمد تقی شاهچراغی  را بعنوان یازدهمین 
استاندار تاریخ قم و اولین استاندار دولت مردمی 
و انقلابی تعیین کرد.فرماندهی سپاه استان های 
از جمله سوابق  قم  و  مازندران، سمنان  تهران، 
تقی  محمد  سید  است.  قم  جدید  استاندار 
شاهچراغی فوق لیسانس و دانشجوی دکترای 
مدیریت در سال ۱۳۴۳ در خانواده ای مذهبی و 
انقلابی در شهر قم به دنیا آمد. بعد از اتمام دوره 
دبیرستان وارد حوزه علمیه قم شد و با آغاز جنگ 
تحمیلی راهی جبهه های حق علیه باطل شد 
و پس از مدت کوتاهی یکی از فرماندهان لشگر 
۱۷ علی بن ابیطالب در کنار شهید زین الدین و 
دیگر سرداران شهید  این لشکر حدود ۸۰ ماه 
حضور موثر در جبهه های جنگ تحمیلی داشت. 
شاهچراغی در دوران پس از جنگ در عرصه های 
علمی، فرهنگی و عمرانی حضور چشمگیری 
داشت، طراحی و اجرای طرح محله محور بسیج 
برای محرومیت زدایی از محله های قم، نوسازی 
و تجهیز بیمارستان علی ابن ابیطالب، ساخت 
بیش از ۱۱۰ واحد مسکونی در شهر های سیل 
زده استان لرستان، ساخت بخشی از واحد های 
از  بخشی  سخت،  سی  زدگان  زلزله  مسکونی 

فعالیت های استاندار جدید قم است. 
انتظارات جدید

با وجود اقدامات خوبی که در دوران مدیریت 
استان  ولی  شد  انجام  قم  دراستان  سرمست  
قم تا رسیدن به  توسعه مطلوب فاصله زیادی 
دارد. از سردار شاهچراغی که یک مدیر جهادی 
و انقلابی است انتظار می رود با بهره گیری از 
رهنمودهای مراجع معظم تقلید و علما و بزرگان  
قم  وباکارگیری مدیران متخصص و کاربلدترجیحا 
جوان و استفاده از توان کارشناسی  بدنه ادارات 
در جهت توسعه و پیشرفت استان بلند آستان 
قم گام های بلندی بردارد و شاهد رفع مشکلات 
این استان دربخش های مختلف  تنیده  به هم 
سیاسی، اجتماعی، اقتصادی و فرهنگی و غیره 

باشیم.

امروز مراسم معارفه يازدهمین استاندارقم برگزار می شود؛
»شاهچراغی« توسعه قم را روشن می کند

 
استان قم؛ راه طی شده، مسیر پیش رو

سرمقاله*

حسن بختیاری زاده
*تحیلگر مسائل سیاسی

قم  برای  را   سیزدهم  دولت  استاندار  اولین  دولت  هیأت 
برگزید وآقای شاهچراغی از امروز به طور رسمی، فعالیت 
خود را شروع می کند. استان قم و استانداری، به عنوان 
مهم ترین دستگاه  اجرایی آن در سال های گذشته روزهای 
پر فراز و نشیبی پشت سر گذاشتند و از این پس نیز روزهای 

مهمی پیش رو دارند. 

 
ضرورت اقدامات جهادی برای توسعه قم 

یادداشت روز*

علی محمدی
*استاد دانشگاه

که  اکنون  مقدس  یادگاردفاع  شاهچراغی  آقای  جناب 
عنوان خطیراستانداری استان قم پایگاه جهان تشیع،حرم 
اهلبیت )ع( باشش هزارشهید جاوید به نام جنابعالی خورد 
بعنوان یک معلم دانشگاه ویک عضو کوچک ازجامعه بزرگ 
رزمندگان هشت سال دفاع مقدس نکاتی رامختصربشرح 

ذیل تقدیم حضورتان می نمایم . ادامه همین صفحهادامه در صفحه2

امروز مراسم معارفه یازدهمین استاندارقم برگزار می شود؛
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رییس مجلس: 

منع تردد شبانه برای جبران هزينه های 
نیروی انتظامی نیست

 رییس مجلس شورای اسلامی گفت: مردم اینگونه تصور نکنند که دولت برای جبران 
کسری بودجه یا نیروی انتظامی برای جبران هزینه های خود اقدام به منع تردد شبانه 

می کند. 
»محمدباقر قالیباف« در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی و در جریان 
بررسی گزارش کمیسیون شوراها و امور داخلی کشور در مورد لایحه یک فوریتی تمدید 
مهلت های مقرر قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی در پاسخ به اظهارات»حجت الاسلام و 
المسلمین حسن نوروزی« مبنی بر چرایی ادامه منع تردد شبانه گفت: زمانی که کرونا در 
اوج قرار داشت، دوستان حوزه درمان و کرونا مشاهده کردند بیشترین بخش هایی که سبب 

انتشار کرونا می شود، شب نشینی ها و دید و بازدیدها شبانه است.
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: آنچه در زمان کرونا تصویب شد، مبنی بر این بود 
که اگر نشست های شبانه به حداقل برسد و منع تردد از ساعت ۱۰ شب تا ۳ بامداد لحاظ 
شود، به سلامت جان مردم کمک خواهد کرد. مردم اینگونه تصور نکنند که دولت برای 
جبران کسری بودجه یا نیروی انتظامی برای جبران هزینه های خود اقدام به منع تردد 

شبانه می کند.
»حجت الاسلام و المسلمین حسن نوروزی« روزیکشنبه در جریان بررسی لایحه یک 
فوریتی تمدید مهلت های مقرر قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی گفته بود: این لایحه 
تمدید مهلت های مقرر در تخلفات رانندگی است که به نیروی انتظامی اجازه می دهد از 
کارکنان کادر و پیمانی تا پایان سال ۱۴۰۴ استفاده کند. این قانون برای ۱۰ سال پیش 
است و در این ۱۰سال نیروی انتظامی نتوانسته جذب درستی انجام دهد و قطعا در ۴ سال 

آینده هم نخواهد توانست.
وی افزود: این که قبض جریمه به کلانتری ها یا سربازها داده شود منجر به بروز هرج و 
مرج می شود. اگر نیروی انتظامی پول ندارد چرا می خواهید یک عده را بر مردم مسلط 

کنید. در حالی که تمام شهرها و جاده ها دوربین دارد.
نماینده مردم رباط کریم گفت: چرا می خواهید اجازه دهید یک سرباز یا کارمند کلانتری 
جیب مردم را خالی کند درحالی که تخصصی دراین باره ندارد. از طرفی چرا اجازه می دهید 

افسر وظیفه، کارمندهای کلانتری برای تردد شبانه و ...جیب مردم را خالی کنند.  
 

نایب رییس مجلس:

قیر رايگان هفته آينده در اختیار 
دستگاه های اجرايی قرار می گیرد

 نایب رییس مجلس شورای اسلامی گفت: قیر حواله ای تا شنبه هفته بعد در اختیار 
دستگاه های اجرایی قرار می گیرد. 

علی نیکزاد در توضیح نشست روز یکشنبه نمایندگان با وزیر نفت، گفت: نمایندگان 
سوالات خود از وزیر نفت را در ۵ حوزه مطرح کردند، یکی از موضوعات مطرح شده در 
زمینه صادرات نفت بود که در این حوزه اقدامات خوبی صورت گرفته و دیپلماسی نفتی نیز 

مورد توجه قرار گرفته شده و عملکردها قابل قبول است.
نماینده مردم اردبیل، نمین، نیر و سرعین در مجلس شورای اسلامی، با اشاره به اینکه 
در نشست های متعدد موضوع میزان مصرف گاز در زمستان توسط وزارت نفت رصد شده 
است، ادامه داد: میزان سرمایه گذاری مورد نیاز در ۸ سال برای حوزه گاز توسط وزارت 
نفت با تفکیک میزان سالانه استخراج شده است و باید این سرمایه گذاری انجام شود 
تا در سال های آینده مشکلی در این حوزه نداشته باشیم. نیکزاد ادامه داد: موضوع قیر 
حواله ای مصوب مجلس به رغم نشست های متعدد با وزیر سابق به نتیجه نرسید اما پیرو 
نشست هفته گذشته با وزیر نفت قیر حواله ای تا شنبه هفته بعد در اختیار دستگاه های 
اجرایی از جمله وزارت راه و شهرسازی، سازمان نوسازی مدارس، سازمان شهرداری ها، 
سازمان منابع طبیعی و پایگاه های بسیج قرار می گیرد. وی با بیان اینکه از اقدام ارزشمند 
همه دستگاه های مرتبط خصوصا وزارت نفت در زمینه خنثی سازی حمله سایبری به 
سامانه جایگاه های سوخت تشکر می کنیم، گفت: به سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 

دلیل انجام حماسه بزرگ در دریای عمان و خلیج فارس مفتخریم.
 

رئیس سازمان پدافند غیرعامل:

در تهديدات نوين نقش بانوان کلیدی 
و محوری است

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با اشاره به اینکه در برابر تهدیدات نوین که اساسا 
ناظر به عرصه های جدید و زندگی مردم هستند، نقش و جایگاه بانوان کلیدی و محوری 
است، گفت: خانواده آماده منجر به تشکیل محله آماده، محله آماده منجر به تشکیل شهر 

آماده و شهر آماده، کشور آماده را تشکیل خواهد داد.
 سردار جلالی در همایش زنان و پدافند غیرعامل با بیان اینکه در تمدن غربی نگاه به 
زنان با ادعای تساوی حقوق زن و مرد به دنبال تضییع حقوق آنان و بهره کشی و یا به دنبال 
استفاده ابزاری، تجاری و کالایی از زنان هستند، اظهار کرد: انقلاب اسلامی بر مبنای 
کرامت بخشی هویت جدیدی برای زنان تعریف کرد. امروز شکل تهدیدات عوض شده است 
و قطعا الگوهای دفاع در برابر تهدیدات نیز باید متحول شود.  وی یادآور شد: امروز جایگاه 
زن و خانواده از جمله موضوعاتی است که دشمن همواره در تهدیدات خود علیه ملت 
ایران بر روی آن متمرکز شده است.  رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور با تاکید بر اینکه 
خانواده رکن و اساس جامعه و زیرساخت تولید قدرت ملی است، گفت: هر نوع تحول و 
تطوری در یک جامعه از خانواده شکل می گیرد.  جلالی با بیان اینکه زنان نیز قوام بخش و 
ستون خانواده اسلامی ایرانی محسوب می شوند، گفت: بر همین اساس است که دشمن 
مهمترین هدف خود را حمله به الگوی زن متعالی اسلامی ایرانی و خانواده قرار داده است.

 
وزیر بهداشت:

ايمنی زايی حاصل از واکسیناسیون 
عمومی آذرماه محقق می شود

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت:با توجه به واکسیناسیون عمومی که در 
مقیاس وسیع از شهریورماه آغاز شد، انتظار داریم در آذر ماه سال جاری ایمنی علیه کرونا 

در اکثریت جامعه ایجاد شود.   
بهرام عین اللهی افزود: وقتی واکسن دز اول علیه کرونا تزریق می شود ۵۰ تا ۶۰ درصد 
ایمنی حاصل می شود و باید سه تا چهار هفته دیگر  فاصله زمانی برای تزریق دز دوم 
واکسن باشد و بعد از اینکه ۲ ماه گذشت ایمنی حاصل می شود. وی با بیان اینکه  ایمنی 
بلافاصله با تزریق واکسن دز اول حاصل نمی شود، اظهار داشت: افرادی که در ماههای 
مهر و شهریور دز اول و دوم واکسن را تزریق کردند، ایمنی برای آنان آذرماه علیه کرونا حاصل 
می شود. وزیر بهداشت اظهار امیدواری کرد با واکسیناسیون وسیع که در ماههای شهریور 

و مهر انجام شده به هدف اصلی ایمنی علیه کرونا در آذرماه دست یابیم.
 

عضو شبکه راهبردی تحقیقات بیماری های ویروسی:

مردم نگران اثربخشی واکسن کرونا نباشند
عضو شبکه راهبردی تحقیقات بیماری های ویروسی کشور گفت: مردم نگران اثربخشی 
واکسن کرونا نباشند. هر واکسنی که تزریق کرده باشند، در بیشتر افراد مانع شدت یافتن 

بیماری، بستری شدن و مرگ خواهد شد. 
محمدکاظم شاه کرمی  افزود: هرچه تعداد افراد واکسینه شده بیشتر شود، گردش 

ویروس در جامعه هم محدودتر می شود.
متخصص ویروس شناسی پزشکی ادامه داد: در کنار تزریق واکسن، لازم است مردم 
همچنان پروتکل های بهداشتی مانند فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و 
شستن مرتب دست ها را رعایت کنند. عضو هیات علمی موسسه رازی افزود: دو واژه 
ایمنی زایی )Immunogenicity( و اثربخشی )Efficacy( واکسن که معمولا در سطح 
جامعه مترادف تلقی می شوند، از نظر علمی معنای کاملا متفاوت دارند. وی تصریح کرد: 
ایمنی زایی یعنی اینکه تزریق واکسن بخش های مختلف سیستم ایمنی فرد را تحریک و 
وادار به واکنش ایمنی کند، اما اثربخشی یعنی بروز این واکنش های ایمنی )ایمنی زایی(، 

منجر به پیشگیری از ابتلا یا شدت یافتن بیماری و مرگ شود.
 

توسط معاون اول رییس جمهوری  انجام شد

ابلاغ مصوبه مربوط به تعیین استاندار قم 
معاون اول رییس جمهوری مصوبه مربوط به رای اعتماد دولت به استاندار قم را ابلاغ 
کرد.  به گزارش روز یکشنبه پایگاه اطلاع رسانی دفتر هیات دولت، هیات وزیران در جلسه 
۱۲ آبان ۱۴۰۰ پس از بررسی سوابق و برنامه های سید محمد تقی شاه چراغ را به عنوان 
استاندار قم تعیین کرد. شاه چراغ متولد ۱۳۴۳ در سمنان و  دانشجوی دکتری مدیریت 
فرماندهی  و  آموزش  دفاع مقدس مسئولیت های مختلفی چون  دوران  در  است. وی 
عملیات ها در استان های مختلف کشور را برعهده داشته و به عنوان فرمانده نمونه کشوری 

در سطح نیروهای مسلح کشور برگزیده شده است.

مذاکرات وين 
در دوره جديد

در  خارجه  وزارت  سیاسی  معاون  کنی  باقری  علی 
توییترش نوشت که در تماس تلفنی با انریکه مورا، معاون 

جوزپ بورل، تاریخ ۸ آذر برای از سرگیری مذاکرات وین تایید شده است .
۱-  به این ترتیب دیپلمات های بلندپایه چین، روسیه، فرانسه، بریتانیا و آلمان تحت 
ریاست جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا در وین با مقامات بلندپایه 
جمهوری اسلامی ایران دیدار می کنند. موضوع این مذاکرات رفع تحریم های ظالمانه 
علیه ملت ایران است . این گفت وگوها ادامه مذاکراتی است که از اوایل سال جاری 

شش دور آن برگزار شد و در آستانه انتخابات ریاست جمهوری ایران متوقف شد.
۲- پیش از اینکه تاریخی برای مذاکرات وین تعیین شود   معاون سیاسی وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی دیدار هایی  با هماهنگ کننده کمیسیون مشترک برجام در 
بروکسل و تهران  داشت  تا روشن شود که آیا طرف های مقابل از آمادگی واقعی برای 
انجام تعهدات خود، از جمله فراخواندن یک ناقض غیرعضو به ترک خط مشی ها و 

میراث مخرب گذشته برخوردارند؟
مذاکرات پیش رو گرچه به عنوان ادامه مذاکرات قبلی است ولی از آنجا که در دولت 
سیزدهم برای نخستین بار این مذاکرات در وین برگزار می شود بسیاری از ناظران چشم 
به نتیجه این گفت و گو ها دارند . برای طرف های مقابل در گفت و گوها این موضع 

کاملا مشخص شده است که مذاکره مدنظر ایران یک مذاکره »نتیجه محور« است.
 ۳- به طور مشخص از منافع ملت ایران به هیچ عنوان عقب نشینی نخواهیم کرد 
کرد.  خواهیم  دنبال  را  تحریم ها  خنثی سازی  هم  و  تحریم ها  رفع  هم  همزمان،  و 
این جدیدترین اظهار نظر رییس جمهوری ایران است که روز پنج شنبه در مراسم 
گرامیداشت ۱۳ آبان عنوان شد.  آمریکا و کشورهای اروپایی این موضع اصولی دولت 
سیزدهم را باید مورد توجه جدی قرار دهند و  تمام تحریم های وضع شده علیه جمهوری 

اسلامی ایران را لغو کنند.
۴- دولت مردمی طی هفته های اخیر بارها اعلام کرده است که  ایران به دنبال 
مذاکره برای مذاکره نیست. این موضع اصولی نشان می دهد که روند تداوم مذاکرات 
برجام مسیری غیر از آنچه تاکنون بوده است را طی خواهد کرد . مقامات جمهوری 
اسلامی پیش تر خواستار لغو همه تحریم ها و تضمین خارج نشدن دوباره آمریکا از 
برجام شده و تأکید کرده بودند  که اگر این شرایط محقق نشودعجله ای برای مذاکره 
نیست.  حال که در روزهای پیش رو مذاکرات وین با حضور نمایندگان و دیپلمات های 
دولت سیزدهم ادامه خواهد یافت  این موضوع حائز اهمیت است که در دولت سیزدهم  
انسجام و مدیریت مناسبی برای به سرانجام رساندن مذاکرات با طرف های غربی وجود 
دارد.  دولت رییسی جمع بندی خود در مورد مذاکرات را به پایان رسانده و آماده حضور 
در وین است.انتظار این است که طرف اروپایی نیز  تصمیمات جدیدی بگیرند و اراده و 

نیت واقعی خود را برای رسیدن این مذاکرات به نتیجه نشان دهند.
* روزنامه نگار و مدرس دانشگاه

وزیر نفت :

زمستان را با کمترين چالش سوخت 
پشت سر می گذاريم 

وزیر نفت گفت: برنامه های کوتاه مدت وزارت نفت براي عبور از چالش تامین گاز و 
سوخت زمستان پیش رو در کمیسیون انرژی مجلس تشریح شد.

جواد اوجی روز یکشنبه در جمع خبرنگاران درباره جلسه مشترک خود و وزرای صمت 
و نیرو با نمایندگان کمیسیون انرژی مجلس، تصریح کرد: نمایندگان دغدغه هایی در 
خصوص تامین گاز و سوخت زمستانی داشتند و ما نیز اقدامات کوتاه مدت و بلند مدت 
خود را در راستای تامین سوخت تشریح کردیم که بر اساس آن بتوانیم با کمترین چالش 

زمستان پیش رو را پشت سر بگذاریم.
وی افزود: برنامه های ۴ و ۸ ساله وزارت نفت جهت تولید گاز همچون سرمایه گذاری 
در حوزه میادین گازی در بخش بالادست، پالایشگاه ها و خطوط لوله تقویت فشار گاز، 

خدمت نمایندگان تشریح شد.
وزیر نفت گفت: با توجه به نزدیک شدن به فصل تدوین بودجه سال آینده، نیاز های 
وزارت نفت درخصوص تامین مالی پروژه های مختلف نیز مطرح شد و نمایندگان قول 
همکاری در این خصوص را دادند تا مشکلی برای تامین منابع مالی تولید و جبران 

کسری گاز در سال آتی نداشته باشیم.
وی همچنین درباره اقدامات انجام شده برای تامین گاز زمستانی و جلوگیری از 
آلودگی هوا به دنبال سوختن مازوت در نیروگاه ها در زمستان، توضیح داد: با توجه 
به تعمیرات اساسی صورت گرفته در حوزه پالایشگاه ها، سکوها، چاه ها، خطوط لوله 
انتقال و ایستگاه های تقویت فشار حداکثر تولید را از میادین گازی مستقل و مشترک 
اولویت اصلی وزارت نفت این است که برای  اینکه  بیان  با  خواهیم داشت. اوجی 
سوخت نیروگاه ها از سوخت پاک استفاده کنند، گفت: با توجه به چالش های سال 
گذشته امسال سوخت مایع برای نیروگاه ها در نظر گرفته شده است، درواقع حدود 
۴۵۰ میلیون لیتر بیشتر از سال گذشته در مخازن ذخیره سازی کرده ایم به همین 
دلیل زمستان را با چالش کمتری پشت سر خواهیم گذاشت. وی با بیان اینکه ارتقاء 
پالایشگاه ها را برای افزایش کیفیت سوخت مدنظر قرار داده و پروژه هایی در این باب 
برای پالایشگاه های آبادان، تهران و تبریز تعریف شده است، گفت: این اقدام با هدف 
استانداردسازی محصولات و فرآورده های این پالایشگاه ها به خصوص مازوت و نفت 

کوره صورت گرفته است تا در حد استاندارد و یورو ۹۴ و ۹۵ باشند.
 

امیرعبداللهیان در گفت وگو با وزیر خارجه عراق:

سوء قصد به الکاظمی برای برهم زدن 
آرامش عراق انجام می شود

وزیر امور خارجه سوء قصد به نخست وزیر عراق را خلاف ثبات و امنیت کشور دوست 
عراق برشمرد که از سوی بدخواهان عراق و در جهت بر هم زدن آرامش عراق انجام 

می شود. 
به گزارش روز یکشنبه اداره کل اطلاع رسانی و امور سخنگویی وزارت امور خارجه، در 
پی تلاش برای سوء قصد به نخست وزیر عراق، وزیر امور خارجه در تماس تلفنی با فواد 
حسین همتای عراقی خود با ابلاغ سلام رییس جمهوری اسلامی ایران به مصطفی 

الکاظمی از سلامتی نخست وزیر عراق کسب اطمینان و ابراز خرسندی کرد.
در این گفت وگوی تلفنی، حسین امیرعبدالهیان چنین اتفاقاتی را خلاف ثبات و 
امنیت کشور دوست عراق برشمرد که از سوی بدخواهان عراق و در جهت بر هم زدن 
آرامش عراق انجام می شود.  فواد حسین نیز در این گفت وگو ضمن تشکر از اهتمام 
رییس جمهوری اسلامی ایران و وزیر امور خارجه و توضیح آخرین تحولات مرتبط با این 

حادثه به نیابت از الکاظمی از رییس جمهوری کشورمان نیز تشکر کرد.
وی تاکید کرد: هیچ فردی در این حمله آسیب ندیده  است و مقامات مسوول عراقی 

پیگیر تحولات هستند. 
به گزارش ایرنا، گروه رسانه ای امنیتی عراق در بیانیه ای از سوقصد به جان مصطفی 
الکاظمی نخست وزیر عراق خبر داد و اعلام کرد که این اقدام با حمله یک پهپاد 
بمب گذاری شده به محل اقامت وی در منطقه سبز بغداد با شکست روبه رو شده است.

براساس این بیانیه، نخست وزیر عراق در این حمله پهپادی آسیبی ندیده است.
 

معاون اول رییس جمهوری :

دولت به اجرا و تحقق وعده های
 ريیس جمهوری متعهد است

تحقق  برای  اجرایی  دستگاه های  تلاش  ضرورت  بر  جمهوری  رییس  اول  معاون 
وعده های رییس جمهوری تاکید کرد و گفت: دولت با تمام توان به اجرا و تحقق این 

وعده ها متعهد است. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی معاون اول رییس جمهوری، جلسه بررسی راهکارهای 
تامین اعتبار برای تکمیل راه آهن شیراز- بوشهر- عسلویه عصر روز - یکشنبه - به 

ریاست معاون اول رییس جمهوری برگزار شد.
 محمد مخبر در این جلسه بر ضرورت تلاش دستگاه های اجرایی برای تحقق 
وعده های رییس جمهور تاکید کرد و گفت: دولت با تمام توان به اجرا و تحقق این 
وعده ها متعهد است. معاون اول رییس جمهوری با اشاره به سفرهای اخیر رییس 
جمهور و وعده تکمیل راه آهن شیراز- بوشهر- عسلویه، از دستگاه های اجرایی ذیربط 
خواست نیازها و مجوزهای لازم را برای اجرای این طرح احصاء کنند تا هرچه سریعتر 

شاهد آغاز عملیات اجرایی برای تکمیل این پروژه مهم باشیم.

غلامحسین اسلامی فرد*

 
چهره سیاسی اصلاح طلب در خصوص رویکرد دولت 
 ،FATF مسأله  و  برجام  احیای  مذاکرات  به  سیزدهم 
گفت: نه تنها دولت سیزدهم به ریاست آقای رئیسی، 
بلکه هر دولت دیگری در کشور عزم اصلاح امور را داشته 
باشد، راهی جز شکست جریان تحریم و مبارزه با فساد 

اقتصادی موجود ندارد.
محمدرضا خباز تأکید کرد: کشور ما نیازمند یک تیم 
اقتصادی کاردان و در عین حال شجاع است که ضمن 
هماهنگی با وزارت امور خارجه؛ در گام نخست مسأله 
تحریم ها را از نظام دور کند. این سیاستمدار اصلاح طلب 
با تشریح تاثیر تحریم ها بر زندگی و اقتصاد، بیان داشت: 
بسیاری از فاکتورهای اقتصادی از جمله تورم و بیکاری 
معلول تحریم ها است. در سال های اخیر شاهد بودیم 
که نرخ تورم حتی از دوران پس از جنگ تحمیلی نیز 
بیشتر شد و یک رکورد جدید را به جای گذاشت. استاندار 
پیشین سمنان در خصوص وضعیت موجود در کشور 
را به جایی  بیان داشت: فشارهای اقتصادی کار  نیز، 
رسانده که رکود در بسیاری از بخش های اقتصادی حاکم 
بیرونی؛ مسأله  عامل  این  کنار  در  متاسفانه  اما  شود، 
موجب  نیز  مالی  فسادهای  و  گسترده  اختلاس های 
خباز  است.  شده  کشورمان  اقتصادی  نظام  تضعیف 
با ارائه یک پیشنهاد به دولت سیزدهم، اظهار داشت: 
سید ابراهیم رئیسی باید با بهره گیری از فضای مجازی 
چنان فضای شفافی در کشور ایجاد کند که زمینه وقوع 
فساد در هر بخشی به کمترین حد ممکن برسد. وی 
با رفتارشناسی جریان مخالف برجام در کشور، اظهار 
داشت: با تغییر دولت شاهد بودیم که مخالفان دیروز 
برجام، این توافق را امری لازم دانستند، اما در مقام عمل 

هیچ اقدامی برای احیای برجام انجام ندادند.

خباز گفت: عده ای در کشور با کلمه »برجام« مشکل 
دارند. به همین دلیل از ایشان می خواهیم بدون توجه 
رفع  و  دفع  برای  را  خود  توان  تمام  برجام،  مسأله  به 
تحریم های موجود به کار بگیرند.  استاندار سابق سمنان 
در ادامه این گفت وگو در مواجهه با این پرسش که آیا این 
امکان وجود دارد بدون پیوستن کامل به FATF و تنها 
با داد و ستد اقتصادی فی مابین کشورهایی همچون 
ونزوئلا کشور را اداره کرد، عنوان داشت: مدت ها است که 
بسیاری از دلسوزان کشور فریاد می زنند که باید موضوع 
FATF به تصویب برسد، اما متأسفانه افراد صاحب نفوذ 
در حاکمیت هیچ توجهی به این توصیه ها نمی کنند.  وی 
تصریح کرد: حتی روسیه و چین نیز اذعان کرده اند که 
بدون موضوع FATF نمی توانند با ایران مبادله تجاری 
کنند. اما در داخل کشور کسی به این موضوع توجهی 
نشان نمی دهد.  خباز با انتقاد از مواضع وزیر کشور در 
قبال FATF، اظهار داشت: آقای وحیدی چندی پیش 
اعلام کرده بود که سردمداران FATF پول های نامشروع 
و نجس را جابجا می کنند. به همین دلیل نباید با جریانی 
ادامه داد:  پولشویی می کند همکاری کنیم.  وی  که 
سوال اینجاست اگر سردمداران FATF چنین افرادی 
هستند، چرا کشور ما در سازمان ملل حضور دارد که در 

آن همین کشورها داعیه اعمال قدرت نیز دارند.
 گریزی از پذیرش قواعد بین المللی جهان 

امروزوجود ندارد
این سیاستمدار اصلاح طلب تأکید کرد: منطق موجود 
در سیاستمداران فعلی حاضر در دولت، هیچ سنخیتی 
با اوضاع کنونی کشور و تعاملات بین المللی ندارد. قطعا 
بسیاری از سردمداران قدرت های جهان افرادی بدعهد 
و ظالم هستند، اما گریزی از پذیرش و بازی با قواعد 

بین المللی جهان امروز نیز وجود ندارد.
به قواعد و مقررات  اداره کشور وابسته   خباز گفت: 
است. متأسفانه مسئولان فعلی با عرف اداره کشور بیگانه 
هستند. زیرا اگر خبر داشتند؛ متوجه زندگی بیش از سی 

میلیون نفر در زیر خط مطلق فقر می شدند.
 FATF وی اضافه کرد: بنده به کسانی که با موضوع  
تنها  که  پیشنهاد می دهم  مخالفت می کنند  برجام  و 
یک ماه با حقوق و دستمزد یک کارگر زندگی کنند. اگر 
توانستند با این ارقام زندگی خانواده خود را اداره کنند، 

آن زمان حق دارند به مخالفت با FATF ادامه دهند.
این سیاستمدار اصلاح طلب خطاب به رئیس دولت 
داریم  انتظار  رئیسی  آقای  شخص  از  گفت:  سیزدهم 
زیرا تصمیم  هرچه زودتر درباره برجام تصمیم بگیرد. 
نگرفتن، بد تصمیم گرفتن و حتی دیر تصمیم گرفتن؛ 

موجب ضرر جدی به کشور خواهد شد.

محمدرضا خباز :

راهی جز شکستن جریان تحریم نداریم

دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم، گفت: آیین نامه شورای فرهنگ عمومی پس از ۲۶ 
سال با توجه به تحولات اجتماعی نیازمند بازنگری جدی است.

سید موسی حسینی کاشانی، در برنامه گفت و گوی ویژه شبکه استانی قم، با بیان اینکه 
شورای فرهنگی عمومی یک قرارگاه است که باید دستگاه های فرهنگی را برای مقابله با 
آسیب های مطرح شده توجیه کند، گفت: ۲۶ سال از آخرین به روز رسانی آیین نامه شورای 
فرهنگ عمومی می گذرد و این آیین نامه نیازمند بازنگری جدی با توجه به تغییر شرایط زندگی 

در کشور است.
وی با تاکید بر اینکه شورای فرهنگ عمومی مهمترین وظیفه اش رصد، پالایش، پژوهش 
و ارزیابی بحث فرهنگ در استان است، ادامه داد: ارائه راهکار و هماهنگی بین دستگاهی 
در حل مشکلات فرهنگی یکی از کارکرد های اصلی شورای فرهنگ عمومی در هر استان 
خواهد بود. حسینی کاشانی گفت: مجموعه ای از اعتقادات، باور ها و آداب و رسومی که در 
بین جامعه رواج دارد، فرهنگ نامیده می شود و بعضی ها اعتقاد دارند که آنچه در باور نیز است 
را نمی شود به جامعه منتقل کرد مگر اینکه رفتار منجر شود. وی افزود: با رفتارسنجی می توان 
فرهنگ جامعه را شناخت و هر چقدر ظهور و بروز کار های فرهنگی در جامعه بیشتر باشد 

میزان هجمه به آن ها نیز بیشتر خواهد شد.
دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم با اشاره به اینکه ظواهر یک جامعه از نظر فرهنگی 

برای دشمنان مهم تلقی می شود، افزود: این مسئله اولین خاکریز دشمن برای حمله است 
و وظیفه ما نیز توجه بیشتر به ظواهر است و آن به این معنا نیست که باطن را فراموش کنیم. 
حجت الاسلام علی لقمان پور، مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان 
هم که به صورت تلفنی میهمان برنامه بود با بیان اینکه استان قم در برگزاری تعداد جلسات 
شورای فرهنگ عمومی در کشور در رتبه های بالا قرار دارد، گفت: مهم ترین اهداف شورای 
فرهنگ عمومی اصلاح و ارتقاء فرهنگ عمومی، شناخت اطلاعات و پیگیری مصوبات این 

شورا است.
مدیرکل بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم با اشاره به اینکه وضعیت 
فرهنگی قم با توجه به ام القرای جهان اسلام بودن، پایگاه انقلاب اسلامی و حضور مراجع 
و  اجرایی  افراد  با حضور  افزود: تشکیل کارگروه های مشورتی  نیست،  بزرگان، مطلوب  و 

متخصص و پیگیری مستمر مصوبات می تواند وضعیت فرهنگی قم را سامان دهد.
سید مرتضی اسماعیل طبا استاد دانشگاه و فعال فرهنگی نیز با بیان اینکه شورای فرهنگ 
عمومی در اجرای مصوبات و برنامه ها موفق نبوده است، گفت: نداشتن ضمانت اجرایی 
مصوبات، نگاه حداقلی دولت ها به مسئله فرهنگ، ضعف دبیرخانه کشوری شورای فرهنگ 
عمومی و به روز نبودن آیین نامه شورای فرهنگ عمومی مهمترین دلایل ناکارآمدی و عدم 

موفقیت این شورا در سطح کشور است.

دبیر شورای فرهنگ عمومی استان قم:

آئین نامه شورای فرهنگ عمومی نیاز به بازنگری دارد

استاندارجدید قم گفت:  فقط از باب سربازی و عمل به 
تکلیف این ماموریت جدید را قبول کردم و امیدوارم بتوانم 

در این عرصه خدمتگزار خوبی برای مردم شریف قم باشم.
سردارسید محمد تقی شاهچراغی روز یکشنبه در آیین 
ابی  ابن  علی  امام  عملیاتی  لشکر  رزمندگان  از  تجلیل 
طالب)ع(  در باغ  موزه دفاع مقدس قم، بیان کرد: آمریکایی ها 
اکنون بعد از ۲۰ سال با خفت و خواری از افغانستان خارج 

شدند.
وی ادامه داد: همچنین در یمن عده ای از مستضعفان 
به پیروی از انقلاب اسلامی تا عمق خاک عربستان را مورد 
تیررس خود قرار دادند و اگر مارب سقوط کند، قدرت آنان 
که به پیروی از انقلاب اسلامی راه مقاومت را انتخاب کردند 

در  گفت:  شاهچراغی  شد.  خواهد  نمایان  بیش ازپیش  
فلسطین نیز مجاهدان با نگاه به انقلاب اسلامی در برابر رژیم 
صهیونیستی ایستاده اند، در سوریه هم که نقشه های دشمن 
ایران  قدرت  امروز  که  این  به  اشاره  با  وی  شکست خورد. 
اسلامی درمقابل چشم دشمنان است، افزود: در روزهای 
اخیر نیز قدرت رزمندگان اسلام در مقابله با دزدی دریایی 

آمریکایی ها به نمایش گذاشته  شد.
این  محور  انسانی  نیروی  این که  به  اشاره  با  وی 
موفقیت هاست، افزود: شجاعت، صفا و صمیمت رزمندگان 
برای حفظ  آمادگی همیشگی  اسلام موجب شکل گیری 

دستاوردهای انقلاب اسلامی شده است.
در  موثر  عوامل  اصلی ترین  از  کرد:  تاکید  قم  استاندار 

پیروزی های دفاع مقدس نیز، همدلی و یکدلی رزمندگان 
بود.

وی بیان داشت: رزمندگان ما در ماموریت های خود علاوه 
و  امنیت، جلوه های صفا  تامین  برای  فراوان  برتلاش های 

صمیمیت را به نمایش می گذارند.
شاهچراغی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: نیاز 
است تا پاسداران در فضای حقیقی و مجازی به تقویت باورها، 

اعتقادها و ارزش های دینی و انقلابی بپردازند.
وی همچنین پاسداران را به توجه هرچه بیشتر نسبت 
محیط   در  فرزندان  داشت:  بیان  و  کرد  تاکید  خانواده  به 
خانواده ای که آرامش بر آن حاکم است می توانند به خوبی 

تربیت شوند.

استاندارجديد قم:

 فقط از باب سربازی و عمل به تکلیف اين ماموريت را قبول کردم

 نماینده مردم زابل و زهک با بیان اینکه توزیع نامناسب بودجه و امکانات به 
مراتب بدتر از کسری بودجه است، گفت: عملکرد بودجه به گونه ای است که روز 

به روز فاصله قشر برخوردار و کم برخوردار بیشتر می شود. 
حبیب الله دهمرده روز یکشنبه در نطق میان دستور جلسه علنی در مجلس 
با گرانی و  شورای اسلامی،خواستار اتخاذ تدابیر از سوی دولت برای مقابله 
بیکاری شد و با تاکید بر لزوم برخورد جدی با مفسدان دانه درشت گفت: توزیع 
نامناسب بودجه و امکانات به مراتب بدتر از کسری بودجه است. عملکرد به گونه 
ای است که روز به روز فاصله قشر برخوردار و کم برخوردار بیشتر می شود و کشور 

به شدت گران اداره می  شود.
نماینده مردم زابل و زهک با تاکید برلزوم تسریع رتبه بندی معلمان اظهار کرد: 
اعمال مدرک مجدد برای معلمان پیش دبستانی، خرید خدمتی ها، نهضتی ها و 

غیرانتفاعی ها تدبیر جدی می خواهد. 
یازدهم  مجلس  در  بلوچستان  و  سیستان  استان  نمایندگان  مجمع  عضو   
ضمن قدردانی از رییس جمهوری و هیات دولت برای سفر به استان سیستان و 
بلوچستان  گفت برای دادن قدری امید و کم شدن کوچ جمعیت و جلوگیری از 

تخلیه تنگه احد خواهشمند است طبق قول های داده شده اقدام شود. 
نماینده مردم زابل و زهک در ادامه خواستار توسعه چاه های ژرف، انتقال آب 
از دریای عمان، جلوگیری از تبخیر و رسوب گذاری ، دیپلماسی فعال برای تامین 

حقابه رودخانه هیرمند شد.
 دهمرده، توسعه و تکمیل نیروگاه مینه نادر، کمک به توسعه زیرساخت های 
آموزش کشوری طبق سند بالادستی، تامین تجهیزات مورد نیاز دانش آموزان 

از قبیل تبلت و تلفن همراه، تامین تجهیزات بیمارستانی و پزشک متخصص در  
بیمارستان های سیستان را از جمله اقدامات مورد نیاز در استان عنوان کرد.

وی خواستار اجرای کامل کریدور محور شرق، تسریع در تکمیل راه اهن زابل-
زاهدان، بخشودگی و تقسیط وام های کشاورزی، پرداخت خسارات ناشی از 
خشکسالی، افزایش سهمیه آرد، تسریع در بهره برداری از معادن مس و طلا، 
تسریع در راه اندازی منطقه آزاد زابل و بازارچه های مرزی و احیای مجدد بازارچه 
های سیستان، تسریع در تکمیل زیرساخت های گردشگری طبق تفاهم نامه 

های قبلی را از دیگر برنامه  و اقدامات مورد نیاز در استان ذکر کرد.
عضو مجمع نمایندگان سیستان و بلوچستان در ادامه خواستار تسریع در 
تکمیل گازرسانی سیستان، ایجاد پارک بانوان سیستان، احداث میادین ورزشی 
و پروژه های نیمه تمام، رسیدگی به مشکلات عشایر، ساماندهی حاشیه نشینی 
و افزایش پروازهای زابل، تکمیل پل های نیمه تمام و تکمیل راه های روستایی 

استان شد.
وی با یادآوری فرارسیدن فصل بودجه اظهار کرد: علی رغم اینکه نظام سرمایه 
گذاری زیادی در استان انجام داده است اما عقب ماندگی  تاریخی از یک طرف و 
گستردگی فوق العاده استان و همسایه بودن با کشورهای دیگر می طلبد یک بار 

برای همیشه در توزیع بودجه مراعات شود. 
هزارتومانی   7 دلار  با  دیگر  استان های  که  زمانی  داشت:  اظهار  دهمرده 
زیرساخت های خود را می ساختند در آن منطقه هزاران گرفتاری بود و امروز هم 
روز به روز فاصله این نقاط تا نقاط برخوردار بیشتر می شود که جبران آن یک 

حرکت انقلابی می طلبد.

یک نماینده مجلس:

 توزيع نامناسب بودجه از کسری بودجه بدتر است

اخبار

 فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیاء )ص( 
گفت: نیروهای مسلح شامل ارتش و سپاه هرگونه 
تهدید در هر سطح و از مبداء هر سرزمینی را سرکوب 
می کنند، گفت: امیدوارم دشمنان از آزمودن اراده و 

قدرت ارتش و سپاه پرهیز کنند. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از روابط عمومی ستاد 
در  رشید  غلامعلی  سرلشکر  مسلح،  نیروهای  کل 
جمع فرماندهان ارتش در رزمایش مشترک ذوالفقار 
و  اسلامی  جمهوری  ارتش  کرد:  اظهار   ۱۴۰۰
نیروهای مسلح، همواره خود را برای رویایی راهبردی 
و عملیاتی و تاکتیکی، حفظ ثبات امنیتی و موجودیت 
و تمامیت ارضی ایران و همچنین موقعیت و قدرت 
منطقه ای در برابر ائتلاف دشمنان و به طور مشخص 

ائتلاف آمریکا و رژیم صهیونیستی آماده نگه می دارند.
فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیاء )ص( 
در  که  بزرگ  رزمایش  این  در  هم  امروز  داد:  ادامه 
منطقه عمومی استان سیستان و بلوچستان و استان 
هرمزگان و سواحل مکران و شمال اقیانوس هند در 
حال اجرا است، شاهد آمادگی ها و توانمندی های 
پدافند  و  هوایی  زمینی،  دریایی،  نیروهای  بالای 

هوایی ارتش هستیم که موجب مباهات است.
وی با بیان این که در طول سال نیروهای ارتش و 
زمینی،  هوایی،  پدافند  متعدد  رزمایش های  سپاه 
از  تهدید  گفت:  می دهند،  انجام  دریایی  و  هوایی 
سوی هر قدرت مستکبر و متجاوزی، در هر سطحی و 
از مبداء هر سرزمینی باشد، نیروهای مسلح ما شامل 

ارتش و سپاه آنرا سرکوب می کنند.
از  برخورداری  که  این  بر  تاکید  با  رشید  سرلشکر 
قدرت نظامی برای پاسخ قدرتمندانه به تهدیدات یک 
ضرورت است، گفت: ارتش و سپاه و فرزندان رشید 
این سرزمین، شاکله قدرت دفاعی کشور را بر پایه 
میراث ملی – تاریخی و راهبردی ۸ سال دفاع مقدس 
بنا کرده اند تا مانع از اشتباه محاسباتی متجاوزان به 

این سرزمین شوند.
فرمانده قرارگاه مرکزی حضرت خاتم الانبیاء )ص( 
افزود: مولفه های قدرت و روش استفاده از آن را از 
درون تجربه های بحران و جنگ آموخته ایم و امیدواریم 
دشمنان، از آزمودن اراده و قدرت ارتش و سپاه پرهیز 

کنند.

سرلشکر رشید: 

دشمنان از آزمودن اراده و قدرت ارتش و سپاه پرهیز کنند
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8 راه طبیعی برای تسکین درد انحراف شست پا یک متخصص پوست و مو:

 خشکی پوست پايیزی
 را چگونه درمان کنیم؟

متخصص پوست و مو گفت: هرچه سن بالاتر می رود خشکی پوست هم بیشتر 
شده و همراه با بیماری های زمینه ای تشدید می شود در این مواقع استفاده از 

بخور برای افزایش رطوبت توصیه می گردد.
در فصل  پوست  درباره خشکی  مو  و  پوست  داودی متخصص  سید مسعود 
پاییز گفت: گاهی اوقات خشکی پوست می تواند به دلیل مشکلات تیروئیدی 
و بیماری های مزمن و طولانی رخ دهد که باید با مراجعه به پزشک ریشه مشکل 
تشخیص داده شود. برخی مواقع بیماری هایی همچون اگزما و پسوریازیس با 
خشکی پوست اشتباه می شوند. در صورتیکه فرد بیمار از خشکی پوست خود 
مطمئن شد باید از کرم های موثر استفاده کند که معمولا در ترکیب خود اوره ۱۰ 

تا ۲۰ درصدی دارند.
وی افزود: این افراد باید به متخصص پوست مراجعه نمایند تا بررسی های لازم 

به عمل آید.
متخصص پوست و مو کشورمان خشکی را دلیل خارش پوست در فصل زمستان 
عنوان کرد و اظهار داشت: هرچه سن بالاتر می رود خشکی پوست هم بیشتر 
شده و همراه با بیماری های زمینه ای تشدید می شود در این مواقع استفاده از 
بخور برای افزایش رطوبت توصیه میگردد. ضمن اینکه برای شستن پوست بهتر 
است از صابون های کرمدار به جای صابون گلیسیرینه استفاده شود و اگر از 

شوینده های کرمدار استفاده شود هم که بهتر از صابون های کرمدار است.
وی در پاسخ به اینکه آیا بهتر است برای شستشوی بدن از صابون مایع استفاده 
کرد یا جامد ؟ گفت: صابون مایع و جامد از نظر ترکیبات با هم فرقی ندارند ولی 
در زمان به عمل آوردن فرآورده صابون های مایع حرارت کمتری می گیرند و برای 
اماکن عمومی مناسب تر هستند و می توانند مانع سرایت بیماری های پوستی 

شوند.
داودی خاطرنشان کرد: برای پوست های حساس بهتر است از شوینده های 

غیرصابونی استفاده کرد که به صورت جامد و مایع وجود دارد.
وی دلیل پوسته پوسته شدن سر را ناشی از چرب بودن پوست عنوان کرد و 
اظهار داشت: تجمع چربی، اضافه شدن قارچهای ذره بینی را به دنبال دارد که 
اصطلاحا اگزمای شوره ای نام دارد. در فصل پاییز و زمستان به دلیل کاهش تعریق 
و استحمام و شستن موها در افرادی که پوست خشک دارند این شوره ها در نتیجه 
تجمع چربی بیشتر خواهند شد ولی اگر طبق روال گذشته استحمام انجام شود 
پوسته ریزی کمتر می شود. پوسته ریزی پوست سر می تواند در پوست های خیلی 

خشک هم اتفاق بیفتد. بیماری صدف هم می تواند باعث پوسته ریزی سر شود.
متخصص پوست و مو کشورمان گفت:  برای شستن دست ها باید از صابون های 
ملایم استفاده شود و به جد از استفاده پودر لباسشویی برای شستن دست ها 
پرهیز شود. بهتر است افرادی مثل مکانیک ها در هنگام کار از دستکش استفاده 

کنند.

وقتی دلتان می خواهد استراحت کنید و چُرت بزنید خیلی سخت می توانید 
کارایی داشته باشید و به کارهایتان برسید. اگر احساس می کنید انرژی ندارید 
و نمی توانید روزتان را خوب و بانشاط پیش ببرید تنها نیستید. کم انرژی بودن 
یکی از شایع ترین شکایت های افراد است که باید اساساً آن را گردن سبک 

زندگی پُرمشغله و پُر از مسئولیت انداخت. حالا چه می توانیم بکنیم؟
باید مطمئن شوید که احساس خستگی شما دلیل  از هر چیزی  پیش 
پزشکی ندارد. پس به پزشک مراجعه کنید و اطمینان حاصل کنید که کم 
کاری تیروئید، کمخونی فقر آهن، دیابت و یا مشکل دیگری ندارید. سپس 
اصول سبک زندگی تان را بررسی کنید؛ آیا به اندازه کافی می خوابید؟ کمبود 
خواب یکی از رایج ترین علت های احساس خستگی طی روز است. حتی اگر 
می بینید شب ها به اندازه کافی می خوابید بررسی کنید که آیا خوابتان باکیفیت 
است یا خیر. وقتی پزشکتان خیالتان را راحت کرد که مشکلی در سلامتی تان 
وجود ندارد و دچار هیچ اختلال خوابی هم نیستید، وقت آن است که به دنبال 

چند راهکار طبیعی برای افزایش سطح انرژی خود باشید.
صبح ها بیشتر از نور خورشید استفاده کنید

پانزده  تا  و ده  بروید  بیرون  از خانه  از خواب برمی خیزید  اینکه  به محض 
دقیقه چشمان خود را در معرض نور طبیعی قرار دهید. نور خورشید برای 
تنظیم ساعت بیولوژیکی تان که بر سطح انرژی، وزن بدن و تندرستی شما اثر 
می گذارد لازم است. حتی می توانید صبح ها تا محل کارتان پیاده بروید تا به 
اندازه کافی از نور طبیعی روز بهره ببرید. مطالعات نشان می دهند تمرینات 
ورزشی کم شدت می توانند سطح انرژی شما را بالا ببرند، پس از این تمرینات 

غافل نشوید!
حتی کم آبی خفیف بدن هم می تواند احساس خستگی به شما بدهد در 

حالی که اصلًا احساس تشنگی نکنید. تنها راه این است که طی روز بیشتر 
آب بنوشید. افزایش آبی که در طول روز می نوشید کمک می کند دچار سردرد 
ناشی از کم آبی بدن نشوید و از مه مغزی نیز دور بمانید. هیدراته نگه داشتن 

بدن، شفافیت ذهنی تان را نیز بیشتر می کند
صبحانه تان را تغییر دهید

صبح ها معمولًا چه می خورید؟ اگر عادت دارید معمولًا نان و پنیر و چای 
شیرین بخورید پس وقت آن است که تغییری در صبحانه تان ایجاد کنید. 
مثلًا بهتر است املت گوجه فرنگی و اسفناج با کمی میوه مثلًا انگور یا سیب 
بخورید. پروتئین باکیفیت موجود در تخم مرغ و فیبر موجود در میوه و سبزی، 
تأثیر بسیار خوبی بر سطح قند خونتان دارد. چیزی که شما برای صبحانه میل 
می کنید، میزان انرژی باقی روزتان را تعیین خواهد کرد. پس صبحانه ی خود را 

هوشمندانه انتخاب کنید تا یک روز باانرژی داشته باشید.
دارو هایی که مصرف می کنید را بررسی کنید

اگر احساس خستگی می کنید، یکی از چیز هایی که شاید تصور نکنید 
می تواند دلیل خستگی تان باشد دارویی است که مصرف می کنید. برخی از 
دارو های معمول می توانند ایجاد احساس خستگی کنند. چنین دارو هایی 
شامل شُل کننده های عضله، آنتی هیستامین های مربوط به آلرژی، برخی از 
دارو هایی که برای درمان اختلالات روانی به کار  می روند و دسته ای از دارو های 
فشار خون به نام مهارکننده های بتا می شوند. این موضوع را با پزشکتان درمیان 

بگذارید و مطمئن شوید که علت خستگی تان این دارو ها هستند یا نه.
به کافئین وابسته نباشید

کافئین ممکن است فوراً انرژی خوبی به شما بدهد اما مغز شما کم کم به 
خاصیت محرک بودن کافئین عادت می کند و وقتی این اتفاق می افتد دیگر 

قرار  موقعیتی  چنین  در  اینکه  برای  نمی گیرید.  انرژی  کافئین  مصرف  با 
نگیرید، هر روز کافئین مصرف نکنید. گاهی از قهوه فاصله بگیرید و مقدار 
مصرفی تان را محدود کنید، مثلًا فقط یکی دو فنجان در روز. اگر می خواهید 
سطح انرژی تان نیفتد، سراغ راه های دیگری بروید، مثلًا صبحانه و ناهار سالم 
بخورید. وعده های غذایی سالم می توانند انرژی یکنواختی به شما بدهند و 

جلوی افت ناگهانی قند خون و انرژی تان را بگیرند.
بیشتر آب بنوشید

حتی کم آبی خفیف بدن هم می تواند احساس خستگی به شما بدهد در 
حالی که اصلًا احساس تشنگی نکنید. تنها راه این است که طی روز بیشتر 
آب بنوشید. افزایش آبی که در طول روز می نوشید کمک می کند دچار سردرد 
ناشی از کم آبی بدن نشوید و از مه مغزی نیز دور بمانید. هیدراته نگه داشتن 
بدن، شفافیت ذهنی تان را نیز بیشتر می کند. ضمنا نوشیدن آب کافی جلوی 
خشکی و ترک خوردگی لب ها را می گیرد و پوستتان را نیز سالم و مرطوب نگه 
می دارد. یکی از راه های اینکه متوجه شوید آب کافی می نوشید یا نه این است 
که به رنگ ادرارتان دقت کنید. اگر ادرارتان تیره تر از زرد روشن است پس باید 

بیشتر آب بنوشید.
بعد از شام دیگر سراغ موبایل و کامپیوتر نروید

شب ها با موبایل و کامپیوتر وقت گذراندن چشم هایتان را در معرض نور آبی 
قرار می دهد و باعث می شود تولید ملاتونین که هورمون خواب است مختل 
شود. ملاتونین هورمونی است که ریتم شبانه روزی بدنتان را تنظیم کرده و به 
خواب بهترتان کمک می کند. برای اینکه تولید ملاتونین دچار اختلال نشود 
باید دست کم دو ساعت قبل از خواب به هیچ اسکرینی نگاه نکنید و در اتاقی 
تاریک و خنک بخوابید. با رعایت این نکات خواب بهتری خواهید داشت و روز 

بعد با انرژی خواهید بود.
عمیق تر نفس بکشید

بیشتر افراد تنفس شان سطحی است و اکسیژن کافی به عضلات و دیگر 
بافت هایشان نمی رسانند. یاد بگیرید چگونه با شکمتان نفس بکشید )تنفس 
دیافراگمی( و این شیوه تنفس را تمرین کنید تا برایتان عادی شود و سطح 
دریافت اکسیژن تان بالا برود. تنفس دیافراگمی از تنش عضلات و استرس تان 
نیز میکاهد و این دو نیز دلیل دیگری برای پایین بودن سطح انرژی بدن 
هستند. با تنفس دیافراگمی، شکمتان باید با دم و بازدم تان بالا و پایین برود. آن 

را تمرین کنید تا دیگر ناخودآگاه تنفس تان دیافراگمی شود.
تحرک بدنی تان را بیشتر کنید

کمی پیاده روی می تواند به شما انرژی بدهد و خدمت بزرگی به سلامت 
جسم و روح تان بکند. فعالیت بدنی، محرک تولید اندورفین است که هورمون 
حال خوب است. پیاده روی یکی از سریع ترین و سالم ترین راه های بانشاط 
شدن و بهتر کردن جریان خون به سمت مغز و در تمام بدن است. اگر پیاده 
روی برایتان جذاب نیست، آهنگ ورزشی مورد علاقه تان را بگذارید و تکانی به 

بدنتان بدهید تا سرحال شوید.
برای انجام کار های مورد علاقه تان وقت صرف کنید

هر روز بیست دقیقه برای انجام فعالیت مورد علاقه تان وقت بگذارید. نواختن 
یک ساز، نقاشی، کاردستی یا مطالعه ی کتاب؛ هر چیزی که روحتان را راضی 
می کند مطمئناً انرژی درونی خوبی هم به شما می دهد. پس برای مراقبت از 
روحتان وقت صرف کنید تا حالتان خوب شود و انرژی بگیرید. زندگی نباید 
تماماً کار و مشغله باشد، شما به تفریح هم نیاز دارید و باید روحتان را با لذت ها 

و هیجانات تغذیه کنید.

اگر بیشتر ساعات روز احساس خستگی می کنید، بخوانید

محققان فرانسوی می گویند؛راه هایی برای بالا بردن سطح انرژی، به غیر از كافئین!

ماهی در رژيم غذايی موجب 
هوشیاری مغز می شود

به گفته محققان افراد مسنی که چند بار در هفته ماهی می خورند، مغزشان 
عملکرد بهتری دارد.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از هلث دی نیوز، تحقیقات جدید نشان می دهد که 
ماهی، حتی در مقادیر متوسط، به جلوگیری از بیماری عروقی که ممکن است در 

نهایت منجر به زوال عقل شود، کمک می کند.
می گوید:  فرانسه،  بوردو  دانشگاه  از  تحقیق  تیم  سرپرست  توماس«،  »آلین 
»مطالعات قبلی ارتباط محافظتی با خوردن ماهی در برابر زوال شناختی و خطر 

زوال عقل در سنین بالاتر را نشان می دهد.«
توماس گفت: »تحقیقات جدید نشان داد که در میان بزرگسالان سالم ۶۵ ساله یا 
بالاتر، مصرف دو وعده یا بیشتر ماهی در هفته ممکن است از مغز در برابر ضایعات 

عروقی محافظت کند.«
با این حال نتایج نشان داد این اثر حفاظتی فقط در میان سالمندان کمتر از ۷۵ 

سال دیده شد.
محققان در این مطالعه، نتایج اسکن مغزی انجام شده در بین بیش از ۱۶۰۰ 
مرد و زن بالای ۶۵ سال )میانگین سنی ۷۲( را بررسی کردند. هیچ یک از شرکت 

کنندگان سابقه قبلی زوال عقل، سکته مغزی یا بیماری قلبی نداشتند.
اسکن ها سه نشانه آشکار بیماری عروقی را مورد بررسی قرار دادند. بررسی ها 
نشان داد که ضایعات مغزی کوچک در ۲ درصد از بیماران، حفره های مغزی در ۸ 

درصد و تجمع مایع در بافت مغز در ۶ درصد وجود داشت.
اگرچه هر سه علامت می توانند مدت ها قبل از بروز علائم واضح زوال عقل ایجاد 
شوند، اما همه آنها با افزایش خطر زوال عقل و کاهش کلی در هوشیاری ذهنی 

مرتبط هستند.
همزمان، از شرکت کنندگان در مورد رژیم غذایی و اینکه چه مقدار ماهی از جمله 

ماهی آزاد، ماهی تن یا ساردین در هفته مصرف می کنند، پرسیده شد.
به طور میانگین، این گروه حدود دو بار در هفته ماهی مصرف می کردند.

سپس تیم تحقیقاتی پیشرفت ضایعات مغزی، حفره ها و مایعات را با عادات 
مصرف ماهی هر شرکت کننده مقایسه کرد.

نتایج نشان داد بیماری عروقی که می تواند بر جریان خون به مغز تأثیر بگذارد 
در میان افرادی که چهار بار در هفته ماهی می خوردند تنها ۱۸ درصد بود و در 
سالمندان زیر ۷۵ سال که سه بار در هفته ماهی مصرف می کردند، ۲۳ درصد بود.
در مقابل، تقریباً یک سوم افرادی که ماهی نمی خوردند، دارای نشانگرهای 

کلیدی برای بیماری عروقی بودند.
به گفته محققان، مغز برای رشد و سالم ماندن در طول زندگی به چربی های اُمگا 
۳ موجود در ماهی آزاد و ساردین نیاز دارد. اُمگا ۳ به همان اندازه که برای سلامت 

قلب مهم است، برای سلامت مغز و افزایش سلامت عروق در مغز نیز مهم است.
 

 مطالعات نشان می دهد؛

مصرف قهوه بر سلامت کلیه ها 
تاثیر می گذارد

غذاها و نوشیدنی ها ممکن است اثرات مهمی بر سلامت کلیه داشته باشند، اما 
مکانیسم های بیولوژیکی احتمالی درگیر در این مسئله اغلب نامشخص هستند.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از ساینس دیلی، تحقیقات جدید چندین متابولیت 
در خون را شناسایی می کند که سطح آنها با مصرف قهوه تغییر می کند و ممکن 

است بر خطر ابتلاء به بیماری مزمن کلیوی تأثیر بگذارد.
محققان در این مطالعه ۳۷۲ متابولیت خون را در ۳۸۱۱ شرکت کننده بررسی 

کردند. آنها دریافتند که ۴۱ متابولیت با مصرف قهوه مرتبط بود.
تیم تحقیق این متابولیت ها را در ۱۰۴۳ بزرگسال دیگر در یک مطالعه مربوط به 
قلب، تجزیه و تحلیل کرد و پی برد ۲۰ متابولیت از ۴۱ متابولیت نیز با مصرف قهوه 

در این گروه مرتبط است.
محققان پی بردند میزان بالاتر ۳ مورد از این متابولیت های مرتبط با قهوه به 
طور قابل توجهی با خطرات بالاتر ابتلاء به بیماری مزمن کلیوی مرتبط است: 

گلیکوشنودوکسی کولات، سولفات O-متیل کاتکول و ۳- متیل کاتکول سولفات.
گلیکوشنودوکسی کولات، یک لیپید که در متابولیسم اسید صفراوی اولیه نقش 
دارد، ممکن است بر اثرات مفید مصرف قهوه بر سلامت کلیه تأثیر گذارد. سولفات 
O-متیل کاتکول و ۳- متیل کاتکول سولفات که در متابولیسم بنزوات نگهدارنده 

نقش دارند، ممکن است نمایانگر جنبه های مضر قهوه بر روی کلیه ها باشند.
دکتر »کیسی ریبولز«، سرپرست تیم تحقیق از دانشکده جان هاپکینز مریلند، 
در این باره می گوید: »مجموعه بزرگی از شواهد علمی نشان داده است که مصرف 
مقدار متوسط قهوه با یک رژیم غذایی سالم سازگار است. ما توانستیم یک متابولیت 

را شناسایی کنیم که این نظریه را تأیید می کند.«
وی در ادامه افزود: »اما دو متابولیت دیگر در ارتباط با قهوه وجود داشت که به 
طور شگفت انگیزی با خطر بالاتر ابتلاء به بیماری مزمن کلیوی مرتبط بودند. این 
ترکیبات با سیگار کشیدن هم مرتبط بودند، که ممکن است توضیح دهنده ارتباط 

این ترکیبات با خطر بالاتر بیماری کلیوی باشند.«
در تحقیقات بیشتر در مورد رابطه قهوه-کلیه، این متابولیت ها ممکن است به 
فرآیندهایی اشاره کنند که برای پیشگیری از بیماری کلیوی از طریق اصلاح رژیم 

غذایی مؤثر باشند.
محققان معتقدند ادغام این نوع داده ها باید درک بهتری از نقش قهوه و سایر 

عوامل رژیم غذایی در ایجاد بیماری مزمن کلیوی یا سایر بیماری ها ارائه دهد.

محققان می گویند؛

راهکار جلوگیری از آلرژی به تخم مرغ
 در بزرگسالی

تحقیقات جدید نشان می دهد که تغذیه نوزادان با تخم مرغ می تواند خطر ابتلا 
به آلرژی به تخم مرغ را در آینده کاهش دهد.

به گزارش خبرنگار مهر به نقل از هلث دی نیوز، برای این مطالعه، محققان 
دانشگاه بوفالو نیویورک، داده های مربوط به بیش از ۲۲۰۰ والدین که در مورد 
عادات غذایی و آلرژی های غذایی فرزندانشان از بدو تولد تا ۶ سالگی گزارش کرده 
بودند را تجزیه و تحلیل کردند. دکتر »جولیا مارتون«، نویسنده اصلی این مقاله، 
گفت: »ما دریافتیم کودکانی که تا ۱۲ ماهگی تخم مرغ مصرف نکرده بودند، در 
۶ سالگی بیشتر احتمال دارد که به تخم مرغ آلرژی داشته باشند.« این مطالعه 
نشان داد از میان بیش از ۲۲۰۰ والدینی که تحت نظرسنجی قرار گرفته بودند، 
۰.۶ درصد از آنها حساسیت نوزادشان به تخم مرغ را در سن یک سالگی گزارش 
کردند. از بیش از ۱۴۰۰ والدینی که اطلاعات مربوط به آلرژی غذایی فرزندان خود 
را تا سن ۶ سالگی گزارش کردند، ۰.۸ درصد آلرژی به تخم مرغ را گزارش کردند. 
به گفته محققان، کودکان مبتلا به آلرژی به تخم مرغ در سنین ۱ و ۶ سالگی در 
۵، ۶، ۷ و ۱۰ ماهگی تخم مرغ کمتری نسبت به کودکان بدون حساسیت به تخم 
مرغ مصرف کرده بودند. به گفته محققان، آلرژی به تخم مرغ دومین آلرژی غذایی 
شایع در سراسر جهان است. شواهد کنونی نشان می دهد که تغذیه زودهنگام نوزاد 
با تخم مرغ در دوران شیرخوارگی و به دنبال آن تغذیه مداوم و مکرر با آن، در برابر 

ایجاد آلرژی به تخم مرغ محافظت ایجاد می کند.
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ضرورت ایجاد امکانات حداقلی بهداشتی و درمانی؛ 

جعفرآباد شهرستانی که بیمارستان ندارد

گزارش/ خانم بیادی

حدود یک سال از شهرستان شدن بخش جعفرآباد می گذرد، اما این شهرستان 
نوپا هنوز از حداقل های امکانات بهداشت و درمان محروم است.

جعفریه شهری در ۴۵ کیلومتری شهر قم ، یکی از بزرگترین شهرک های دام 
کشور را در خود جای داده است، ده هزار سکنه دارد که به دامپروری و کشاورزی 
مشغول اند،  تا وقتی شهر  بود، یک بیمارستان داشت که صبح تا شب به بیماران 
افزایش امکانات،  درب  تا شهرستان شد به جای  اما  خدمت رسانی می کرد 

بیمارستانش هم بسته شد .
درب بسته بیمارستان کریمه به روی بیماران

درست در گوشه شهر تازه شهرستان شده جعفریه،  کافیست چند دقیقه ای 
در مقابل درب بیمارستان کریمه بایستیم تا نظاره گر بیمارانی باشیم که به هوای 

درمان از روستاهای دور و نزدیک می آیند  و  ناامید برمی گردند ....
به سراغ یکی از آنها می روم، پیرمرد هفتاد ساله ای که از روستای باقرآباد آمده 
است، می گوید  فکر می کردم بیمارستان باز شده، سرفه های خشک می کرد و 
صورتش خیس عرق بود،  پرسیدم حالا چه کار می کنید کجا می روید؟ چهره اش 
در هم رفت و گفت: کجا بروم؟ تا قم ۴۵ دقیقه راه است، ماشین ندارم مجبورم 
دربست بگیرم تا یکی از بیمارستان های قم بروم خدارا خوش می آید بیمارستان 
با تجهیزات کامل  درش به روی ما بسته باشد. کمی آن طرف تر توجهم به مردی 
میانسال جلب شد، روی گردنش نشان بخیه بود، به سمتش رفتم به سختی حرف 
می زد  می گفت: هفته پیش تهران عمل داشتم،  چشمامو ببین تا صبح فشارم 
بالا بود و اینطور کاسه خون شده،هیچ مرکز درمانی در این شهر شب ها باز نیست  
که یک  قرص بدهد یا فشار خون بگیرد،... چشمانش حسابی پرخون بود ... به 
سراغ نگهبان بیمارستان  می روم ماه هاست از درب بسته حفاظت می کند،  پشت 
درب به زنجیر کشیده نشسته  و می گوید:  دلیل بسته بودن بیمارستان را از علوم 
پزشکی بپرسید،  من اطلاع ندارم هر کس می آید راه تنها درمانگاه این شهرستان 

را نشانش  می دهم .
نارضایتی از درمانگاه

راهی درمانگاه می شوم  همان ورودی درمانگاه صدای داد و فریاد یک زن را می 
شنوم، دست دختر ۸ ساله اش را می کشید و با ناراحتی از درمانگاه خارج می 
شد، به سراغش رفتم، دندان دخترش را نشان داد و گفت: بدون بی حسی دندان 
دخترم را کشیده اند و آخر سر یادشان افتاده بی حسش کنند،  دندان خودم هم 
سه ساعته بی حسی زدند و آخر سر می گویند امکانات نداریم برو قم؛ خراب بشه 
این درمانگاه که یک آمپول هم ندارند. اهالی شهر از امکانات درمانگاه رضایت 

نداشتند، این را در مصاحبه با چند تن دیگر از شهروندان متوجه شدم.
گویا فقط از ساعت ۸ صبح تا ۱۴ و دو ساعت هم بعد ازظهر، درمانگاه به روی 
و گفت:  داد  تکان  بود سری  باردار  گویا  دیدم  را  زنی جوان  است.  باز  بیماران 
آزمایشگاهش هم به درد نمی خورد، یک آزمایش را دارد، دو تا را ندارد، برای 
تشخیص بارداری آمدم اشتباهی آزمایش قند از من گرفتند، مجبور شدم مجدد 

قم بروم.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما مرکز قم؛  به سراغ  مسئول داروخانه رفتم، می 
گفت: ما اینجا هر دارویی یا وسایل بهداشتی را نداریم بیماران باید به داروخانه 
شبانه روزی یا شهر قم بروند، جالب اینجا بود شهرستان جعفریه حتی داروخانه 
شبانه روزی هم نداشت! پیرزنی نزدیکم آمد و گفت: سه چهار تا مطب هم در شهر 
به جز درمانگاه هست ولی فقط سه ساعت عصرها می آیند و می روند در این شهر 
از ساعت۹  شب به بعد مریض شوی باید بمیری یا در خانه ها را بزنی تا یک ماشین 

پیدا کنی بلکه تو را تا یک بیمارستان در قم برسانند.
پایان تمام حرف هایشان به مراکز درمانی و بیمارستان های قم ختم می شد .

۳۵ هزار سکنه بدون بیمارستان
برای پیگیری ابتدا به سراغ سرپرست فرمانداری جعفریه رفتم . آقای بعداللهی 

می گفت: بارها و بارها پیگیری کرده ام اما تمام نامه هایم بی جواب باقی مانده .
تک تک نامه ها را جلوی روی من می گذارد و می گوید: در شهرستان جعفریه 
۲۵ هزار نفر ساکن هستند و ۵۰ روستا دارد که اهالی اش برای گرفتن خدمات 
درمانی به این شهر می آیند . اهالی شهر آوه از توابع استان مرکزی هم که ۵ 
کیلومتری جعفریه هستند و ده هزار نفر جمعیت دارد هم برای گرفتن امکانات 

درمانی ناچار به این شهر می آیند. جمعا ۳۵ هزار نفر می شود.
دلیل بسته شدن درب بیمارستان را او هم نمی داند، می گوید: علوم پزشکی 
کم کاری می کند، انگار جان مردم اهمیت ندارد، یک روز می گویند کادر درمانی 

نداریم یک روز می گویند چارتر درمان را باید وزارت بهداشت بدهد .
می گفت: چند سال این بیمارستان را سپاه اداره می کرد که آنها هم بخاطر 

همین رفتار علوم پزشکی کناره گیری کردند و رفتند .
تجهیزاتی که در سایه بی توجه متولیان درمان خاک می خورد

به سراغ آقای رضایی رئیس سابق بیمارستان کریمه می روم، از او علت توقف 
فعالیت  این بیمارستان را می پرسم  سری تکان می دهد و می گوید: بیمارستان 
که چه عرض کنم بیشتر یک درمانگاه شبانه روزی بود و در این حد هم امکانات 
داشت،. چند تخت برای بیماران اعصاب روان، یک بخش اورژانس که در صورت 
نیاز بیمار به بستری شدن به سرعت با آمبولانس راهی بیمارستان های شهر قم 
می شدند . او می گفت: سال ۹۳ با توجه به نیاز اهالی منطقه به یک مرکز درمانی 
شبانه روزی، سپاه به عنوان یک نیروی کمکی  وارد عمل شد تا باری را از دوش 
مردم بردارد اما قرار بود تنها چند ماه این مسئولیت را به عهده بگیرد تا سازمان علوم 
پزشکی امکانات را فراهم کند . حالا پس از ۷ سال به دلیل ابلاغ ماموریت های 

جدید برای سپاه دیگر امکان فعالیت در این بیمارستان را نداشتیم .
در پایان حرف هایش تاکید می کند که زمانش رسیده تا متولی بهداشت و درمان 

خود برای حل مشکلات اهالی منطقه پا پیش بگذارد.
پاسخ مسئولان آستان مقدس کریمه اهل بیت هم چیزی شبیه این بود؛ آنها هم 
علوم پزشکی را متولی اصلی در این قضیه می دانستند و می گفتند که فقط برای 

مدتی معدود، نگهداری و مدیریت این مرکز درمانی با آنها بوده.
علوم پزشکی پاسخگو نیست

برای هماهنگی با رئیس علوم پزشکی استان بارها و بارها با روابط عمومی تماس 
می گیرم .... یا به گوشش نمی رسانند، یا خود تمایل به صحبت ندارد، هر چه 
هست  تماس های مکرر من بی جواب می ماند . آقای صدر روابط عمومی علوم 
پزشکی می گوید: دلیل بسته شدن بیمارستان به ما ربطی ندارد از سپاه پیگیری 
کنید. بالاخره پس از پیگیری های متعدد آقای دکتر قدیر پای میز مصاحبه 
نشست وی گفت: بیمارستان کریمه اهل بیت زیر نظر ما نیست اما قدم اول ما 
این است درمانگاه شهرستان جعفریه را  شبانه روزی کنیم تا حدودی مشکل  
مردم این منطقه  حل بشود و بعد ما منتظر ابلاغ چارت درمان شهرستان جعفریه 
هستیم تا ببینیم چه بودجه ای به این شهرستان اختصاص پیدا می کند.   وضعیت 
بیمارستان به قفل کشیده شده این شهرستان هنوز مبهم بود هیچ کس مسئولیت 
بازگشایی آن را قبول نمی کرد  در پی اصرار های من دکتر قدیر یک پاسخ تامل 
برانگیز گفت: ما نیرو و تشکیلات نداریم هیچ  پزشکی  داوطلب نیست حتی در 

درمانگاه بصورت شبانه روزی حضور پیدا کند چه برسد برای بیمارستان ....
فعالیت شبانه روزی مرکز خدمات بهداشت

پس از پیگیری های متعدد حالا خبر رسیده که به همت خیران در اولین روز آبان 
ماه مرکز خدمات بهداشت شهر جعفریه شبانه روزی می شود .

اما وضعیت بیمارستان به قفل کشیده شده این شهرستان هنوز مبهم است به 
نظر می رسد لازم است مجموعه آستان حضرت معصومه )س( و مجموعه علوم 
پزشکی هماهنگی های لازم را انجام بدهند تا این چنین سرمایه های خیرین در 

این بیمارستان خاک نخورد و از بین نرود.

آیت الله علوی گرگانی:
مجلس بايد دارای وزانت دينی و مذهبی باشد 
آیت الله علوی گرگانی گفت: از جمله مطالبی که جز شئون مجلس هست و انتظار 
است حل شود، آن است که در امر تقنین جنبه رعایت آموزه های شارع مقدس از نظر 

متن آیات قرآنی و روایات اهل بیت )ع( صورت بگیرد. 
آیت الله علوی گرگانی از مراجع عظام تقلید در دیدار با رئیس و کارکنان مرکز 
تحقیقات اسلامی مجلس عنوان کرد: امید است بتوانیم با کمک مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس، احکام محکم و مستحکم اسلامی را پیدا و قوانین را با آن ها منطبق 
کنیم، مجلس جمهوری اسلامی باید تمام جهاتش را رعایت کند و قانونی در مجلس 

تصویب نشود که موجب ضربه به اسلام و مسلمین شود.
بیان کرد: نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی،  الله علوی گرگانی  آیت 
شایسته است حرکات و سکنات شان نمونه باشد، به گونه ای که دیگران مجلس داری 
را از نظام جمهوری اسلامی یاد بگیرند. مرجع تقلید شیعیان خطاب به نمایندگان 
محترم مجلس گفت: مجلس خیلی مهم است، یکسری نواقصی است که من 
نمی خواهم بیان کنم، این نقاط ضعف را یکی پس از دیگری با درایت بردارید که فردا 

از این مجلس بتوانیم حداکثر استفاده را ببریم.
آیت الله علوی گرگانی در بخش دیگری از سخنان خود یادآورشد: نمایندگان محترم 
مجلس باید بدانند که گاهی اگر ایرادی پیش می آید مواظب باشید که این ایراد، ایراد 
شخصی نیست، ایراد شخصیتی است، ایراد شخصیتی بالاتر از ایراد شخصی است، 
به بنده جسارتی بشود مشکلی نیست، اما اگر به شخصیتی در اسلام کم لطفی بشود 

خیلی مهم است، ضربه به اسلام می زند، مجلس یک حالت این چنینی دارد.
مرجع تقلیدشیعیان عنوان کرد: از جمله مطالبی که جز شئون مجلس است 
و انتظار است به دست شما بزرگواران حل شود آن است که در امر تقنین جنبه 
رعایت آموزه های شارع مقدس را از نظر متن آیات قرآنی و روایات اهل بیت عصمت 
وطهارت )ع( بیشتر دقت کنید، گاهی اوقات، مطالبی در مجلس بحث می شود که 
زیبنده و شایسته مجلس انقلابی و اسلامی نیست، در حالی که آنچه که باید انجام 
بگیرد، نیست و ما انتظار این صحبت ها را در آنجا نداریم، به عزیزان گفتیم نگذارید 
در مجلس این حرف های دون شان مجلس پیش بیاید، مواظبت کنید که خدای 
ناخواسته گوشه ای در این مجلس اشکال پیدا نشود. آیت الله علوی گرگانی خطاب 
به کارگزاران مجلس شورای اسلامی گفت: امیدوارم مراقب باشید خدای ناکرده، 
قانونی در مجلس مطرح نشود که بعداً پشیمانی بیاورد و افسوس بخوریم که کاش 

این قانون در مجلس مطرح نشده بود.
او ادامه داد: نمی خواهم بگویم آنچه ما می گوییم درست است همین که با هم در 
صحت و سُقم مسئله مذاکره کنیم مفید است، این مذاکره برای ما هم اثرگذار است 

که متوجه شویم در مجلس چه قانونی تصویب می شود.
آیت الله علوی گرگانی خطاب به مسئولان مرکز تحقیقات اسلامی مجلس گفت: 
اجازه دهید هر جا نقطه ضعفی بود، به شما تذکر بدهیم، هر جا مشکلی بود با ما در 
میان بگذارید که ما کمکی در کار کرده باشیم. اجازه بدهید ما از این مرحله به بعد 
تذکراتی در این رابطه به شما تقدیم کنیم و شما در جلساتی که دارید با هم مذاکره 

می کنید، ما هم نظرات خود را بیان می کنیم.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر مهدی رجایی نیا رئیس مرکز تحقیقات اسلامی 

مجلس نیز در این دیدار گزارشی از فعالیت های مرکز را بیان کرد.
 

فرمانده لشکر عملیاتی امام علی بن ابیطالب)ع( قم:

حضور لشکر قم در شمالغرب با هدف 
تامین امنیت پايدار منطقه بود

فرمانده لشکرعملیاتی مردم پایه امام علی ابن ابیطالب)ع ( قم،  گفت: حضور لشکر 
قم در مرزهای شمالغرب با هدف تامین امنیت پایدار در این مناطق مهم و حساس 

کشور بود که به لطف الهی، این ماموریت با موفقیت انجام شد. 
سردارپاسدار اسدالله گنجعلی روز یکشنبه در آیین تجلیل از رزمندگان لشکر 
عملیاتی امام علی ابن ابیطالب)ع(  در باغ موزه دفاع مقدس قم، بیان کرد: این لشکر 
از زمان شکل گیری درسال ۶۰ تاکنون همواره در راستای مقابله با تهدیدها و تامین 

امنیت پایدار کشور آماده انجام هرگونه عملیاتی بوده است.
انجام  در  پررنگ  نقش  بر  علاوه  ابیطالب)ع(   ابن  علی  امام  لشکر  افزود:  وی 
عملیات های دوران دفاع مقدس، پس از آن نیز برای تامین امنیت پایدار در مناطق 

مختلف مرزی کشور حضوری فعال داشته است.
بردن  بین  از  و  مقاومت  این لشکر درجبهه  پاسداران  ادامه داد: همچنین  وی 
تروریست های داعش، نقش ماندگار خود را ایفا و تا پای جان برای حفظ امنیت ایران 
اسلامی تلاش کردند. گنجعلی گفت: همه این تلاش ها برای تامین امنیت پایدار 
برای مردم و احساس آرامش در جامعه بود. وی تاکید کرد: در طول سه سال اخیر 
نیز پاسداران لشکر عملیاتی امام علی ابن طالب)ع(  با حضور مقتدر خود در منطقه 
شمالغرب، توانستند امنیت پایدار را در منطقه برقرار کنند. وی ادامه داد: بسته شدن 
راه ورود قاچاق به کشور و خروج کالاهای قاچاق از مرزها و همچنین مقابله با ضد 
انقلاب و تامین امنیت پایدار در مرزها از جمله دستاوردهای حضور لشکر امام علی 

ابن ابیطالب)ع(  در این منطقه بود.
گنجعلی تاکید کرد: پاسداران این لشکر قهرمان همچنان با تمام توان برای اجرای 

ماموریت های محوله در هرجایی که نیاز باشد، آماده  هستند.
حجت الاسلام و المسلمین سید حسن اکبری، مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه 
در سپاه امام علی بن ابی طالب)ع(  نیز در این مراسم تاکید کرد: آنچه به انسان ارزش 
می دهد رعایت تقوا و ارزش های الهی است و پاسداران باید بیش از دیگران نسبت به 
این امر مهم اهتمام لازم را داشته باشند. گفتنی است لشکر عملیاتی مردم پایه امام 
علی ابن ابی طالب)ع(  طی سه سال گذشته در قالب ماموریت محوله نقش مهمی در 
تامین امنیت مناطق شمالغرب کشور را برعهده داشت. جلوگیری از ورود اشرار و ضد 
انقلاب و همچنین جلوگیری از ورود و خروج کالاهای قاچاق در مرزهای شمالغرب از 

جمله ماموریت های این لشکر در مناطق یاد شده بود.
 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

اسلامی کردن زيرساخت های قانونی 
بزرگترين خدمت به نظام است

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با تاکید بر ضرورت انطباق دقیق زیرساخت 
های قانونی و حقوقی کشور با شریعت اسلام گفت:اگر زیرساخت های قانونی و 
حقوقی کشور مبتنی بر شریعت اسلام تدوین شود،خدمت بزرگی به کشور کرده ایم 
و حمایت  حوزه های علمیه و مراجع عظام تقلید می تواند در این زمینه بسیار راهگشا 

باشد.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر مهدی رجایی نیا در سخنانی در قم خاطرنشان 
کرد: روحانیت حضور زیادی در پُست های مختلف در کشور دارند، اما این حضور 
به صورت سیستماتیک نیست و بیشتر فردی می باشد، و تنها جایی که می تواند 
ظرفیت ها، ایده ها و دیدگاه های حوزه های علمیه را به سمت بالفعل شدن سوق 
دهد، قانون است، که مرکز تحقیقات اسلامی مجلس چنین رسالتی را بر دوش دارد.
از کارکردهای مهم  قانون اساسی، یکی  بر اساس اصل چهارم  ادامه داد:  وی 
مجلس شورای اسلامی، تطبیق قوانین بر شرع مقدس اسلام می باشد و حدود ۱۰ 
سال است که سازکار آن از طریق مرکز تحقیقات اسلامی مجلس فراهم شده است 

تا در ابعاد فقهی و بحث های اسلامی به مجلس در زمینه قانونگذاری کمک کند.
دکتر رجایی نیا با اشاره به ضرورت ارتباط منظم حوزه با مجلس شورای اسلامی 
گفت: از برکت انقلاب اسلامی، امروزه این امکان فراهم شده که حوزه های علمیه 
به صورت منظم و سیستمی به واسطه مرکز تحقیقات اسلامی مجلس با قوه مقننه 
ارتباط داشته باشند و بتواند دیدگاه های اسلامی و فقهی را به مجلس و نمایندگان 

منتقل سازد.
وی از همکاری بیش از ۵۰۰ نفر از طلاب و فضلای حوزه علمیه با مرکز تحقیقات 
اسلامی مجلس خبر داد و گفت: تشکیل کارگروه های علمی جهت بررسی طرح ها 
و لوایح، اعزام اساتید و متخصصان حوزوی جهت حضور در کمیسیونهای تخصصی 
مجلس، نگارش و یا مشارکت ابتکاری و خلاق در تهیه پیش نویس های طرح های 
قانونی مهم، تهیه بیش از چهارصد عنوان گزارش علمی در مورد طرح ها و لوایح و... 

از جمله فعالیت های این مرکز می باشد.

 

طبق اظهارنظر کارشناسان حوزه بهداشت و درمان احتمالا کشور با موج ششم 
کرونا مواجه خواهد شد. از نظر کارشناسان تنها راه مقابله با شدت یافتن این 
همه گیری،»زدودن عادی انگاری و انکار کرونا« و اتخاذ تمهیدات لازم است تا این 

موج همچون موج های پیشین قربانی نگیرد.
 اقدام مناسب دولت سیزدهم در واردات و تزریق سریع واکسیناسیون در سایه 
تلاش های ستاد ملی مقابله با کرونا سبب شد کرونا از اوج فرونشیند، اما این مسیر 
هنوز به اتمام نرسیده و هشدارهای کارشناسی حاکی از آن است که خیز دیگری 

از کرونا در راه است.
در واقع  اگر بخواهیم میزان آسیب پذیری در برابر موج ششم کرونا را درمقایسه با 
موج های قبلی بیماری کووید ۱۹ بررسی کنیم، نمی توان از اقدام و عمل در زمینه 
واکسیناسیون به سادگی عبور کرد. فرآیندی که از ۲۱ بهمن ۱۳۹۹ در کشور آغاز 

شد و با واردات گسترده واکسن کرونا در شهریور و مهر ۱۴۰۰ سرعت گرفت.
فرآیند واکسیناسیون کرونا به شکلی پیش رفته که می توان میزان آسیب پذیری 
جامعه در موج ششم را کمتر از موج های قبلی پیش بینی کرد، اما نکته بسیار مهم 
این که همین واکسیناسیون، منهای تشویق برای رعایت پروتکل های بهداشتی، 
منجر به عادی انگاری اسفباری در جامعه شده و در عمل، استفاده از ماسک و 
رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری در میدان مقابله با کرونا به گوشه 

رینگ رانده می شود.
نکته هشدار دهنده این است که به گواه کارشناسان، میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی در سطح جامعه همچنان کمتر از ۵۰ درصد باقی مانده و افرادی که یک 
یا دو دز واکسن کرونا تزریق کرده اند، استفاده از ماسک را کمتر کرده اند، اتفاقی 

که می تواند زنگ خطری برای جامعه باشد و نباید ساده از کنار آن گذشت.
بیش از ۱۹ درصد جامعه هنوز یک دز واکسن نزدند

بر اساس آمارهای وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، اگر جمعیت هدف 
واکسیناسیون برای بالای ۱۲ سال به انضمام جمعیت اتباع خارجی را ۶۷ میلیون 
و ۸۰۰ هزار و ۸۴۸ نفر در نظر بگیریم، تا ۱۴ آبان ۱۴۰۰ بیش از ۸۰.۷ درصد از 
این جامعه هدف، یعنی ۵۴ میلیون و ۷۶۴ هزار و ۷۱ نفر، دز اول واکسن کرونا را 
تزریق کرده اند. بنابراین ۱۳ میلیون و ۳۶ هزار و ۷۷۷ نفر از جامعه هدف که نزدیک 

به ۱۹.۳ درصد می شود، هنوز یک دز واکسن کرونا را هم تزریق نکرده اند.
همچنین تا روز ۱۴ آبان ۱۴۰۰ از آن جمعیت هدف واکسیناسیون، ۵۵.۷ 
درصد که شامل ۳۷ میلیون و ۷۸۴ هزار و ۵۴۲ نفر می شود، دز دوم واکسن را 

هم تزریق کرده اند.
اگر قرار باشد فقط به واکسیناسیون بسنده کرد و از فرهنگ سازی برای سبک 
زندگی کرونایی غفلت کنیم، عادی انگاری حاصل از این اخبار به بطن جامعه نفوذ 
کرده و رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری فراموش می شود.موج ششم 

با تمهیدات مناسب مهار می شود
نکته قابل تامل در آستانه وقوع موج ششم کرونا در کشور این است که باید همه 
تمهیدات لازم برای پیشگیری و مقابله با این موج به کارگرفته شود و صرفا به اظهار 
امیدواری در این زمینه بسنده نشود. هرچند فرآیند واکسیناسیون به سرعت در 
حال پیشرفت است و آمارها نشان می دهد که واردات سریع در دولت سیزدهم، 
تزریق واکسن با آمار روزانه بیش از یک میلیون دز ادامه دارد و حتی تزریق دز سوم 

نیز آغاز شده است.

اما اگر قرار باشد فقط به واکسیناسیون بسنده کرد و از فرهنگ سازی برای سبک 
زندگی کرونایی غفلت کنیم، عادی انگاری حاصل از این اخبار به بطن جامعه نفوذ 

کرده و رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله گذاری فراموش می شود.
از  بازدید  حاشیه  در   ۱۴۰۰ آبان   ۱۳ روز  بهداشت  وزیر  اللهی،  عین  بهرام 
بیمارستان ولایت دامغان گفت: وضعیت کرونا از نظر ابتلا، بستری در بخش 
مراقبت های ویژه و فوت بیماران در کشور در چند هفته اخیر، تغییر محسوس و 
قابل توجهی نداشته، اما لازم است که پروتکل ها همچنان از سوی مردم رعایت 

شود.
وی افزود: برخی از کشورهای همسایه از جمله ترکیه و برخی از کشورهای دنیا 
مانند آمریکا و روسیه، وضعیت مناسبی از نظر کرونا ندارند و میزان مرگ و میر 
بیماران در این کشورها بالا است و رعایت پروتکل ها، فاصله گذاری و استفاده از 
ماسک در کنار واکسیناسیون می تواند نقش مهمی در کنترل کرونا داشته باشد و 

مردم فکر نکنند با تزریق واکسن، کار تمام شده است.
وزیر بهداشت اظهار کرد: با سرعت مناسب واکسیناسیون در کشور امیدواریم 
شاهد مرگ و میر بالا مانند موج پنجم نباشیم. هنوز آثاری از موج ششم بیماری را 
نمی بینیم و میزان بستری و مرگ و میر بیماران در هفته های گذشته ثابت مانده، 
اما تمام نیروها در حالت آماده باش قرار دارند و از نظر دارو و کشیک نیروها نیز 

وضعیت مناسبی داریم و امیدواریم دیگر شاهد تکرار موج پنجم نباشیم.
سویه دلتا مرتفع ترین موج کرونا در کشور بود

وقتی درباره خیز کرونا صحبت می کنیم، باید به همه شواهد و پیام های پیش 
از وقوع آن نیز توجه کنیم. مهم ترین پیام خیزهای کرونا این است که اولا شیب 
صعودی خیز به چه صورت است و ارتفاع و دامنه آن به چه شکل خواهد بود. 
متاسفانه غیر از فاصله بین خیز سوم و چهارم، اکثر خیزهای کرونا در زمان کوتاه 
رخ داد و خیز پنجم که به علت سویه دلتا اتفاق افتاد، مرتفع ترین موج کرونا در 

کشور بود.
حمید سوری، اپیدمیولوژیست و رییس کارگروه پیشگیری و بهداشت ستاد ملی 
مقابله با کرونا در کلاب هاوس در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا درباره خیز ششم 
کرونا گفت: در شروع خیز بعدی کرونا، نشانه ها و شاخص هایی وجود دارد. باید 
ببینیم که طی دو هفته میانگین رخداد پیامدها نسبت به آن چیزی که داریم 
به چه شکل است و آیا نوسان دارد یا واقعا وارد خیز شده ایم. مشخصات نشان 
می دهد که احتمالا وارد خیز ششم کرونا شده ایم. زیرا درصد رعایت پروتکل های 
بهداشتی به کمتر از ۵۰ درصد رسیده و از طرفی مراسم و برنامه هایی داشتیم. 
بنابراین مجموعه ای از عوامل ما را به این سمت هدایت می کند که متوجه شویم آیا 

واقعا خیز ششم شروع شده یا خیز قبلی خاتمه پیدا کرده است یا خیر.
با کرونا اظهار کرد:  رییس کارگروه پیشگیری و بهداشت ستاد ملی مقابله 
متاسفانه بلافاصله بعد از خیز پنجم، وارد خیز ششم کرونا شدیم. اگر تمهیدات 
لازم را اتخاذ نکنیم، این روند همچنان ادامه پیدا می کند و نیاز به کار اساسی 

داریم. اقدامات مورد نیاز هم کاملا مشخص است.
کرونا مهار شده،از بین نرفته است

ماجرای دیگر در پایان هر موج کرونا، صحبت های عجیب درباره جشن پایان 
کرونا است. کرونایی که همچنان در سایر کشورها با وجود واکسیناسیون گسترده 
مشغول اوج گرفتن است و هیچ منطقی نمی تواند این را بپذیرد که از پایان آن 

صحبت کنیم.
عاطفه عابدینی، رییس کارگروه درمان و بازتوانی قرارگاه عملیاتی ستاد ملی 
مقابله با کرونا پیش از این در همین رابطه گفته بود: احتمال وقوع خیز ششم کرونا 
در کشور وجود دارد، زیرا در کشورهایی مانند انگلستان، علاوه بر این که تجربه 
شیوع سویه دلتا را داشت، سویه دلتا پلاس نیز شایع شده است. افراد پرخطر در 
کشور ما ابتدا واکسینه شدند و برای دز یادآور چندان سخت گرفته نشده است و 

باید به این نکته نیز توجه کرد.
وی ادامه داد: همچنین برخی صحبت ها مبنی بر جشن گرفتن برای پایان کرونا 
یا راحت کردن خیال مردم به دلیل واکسینه شدن، نادرست است. به طور مثال در 
انگلستان درباره دلایل شکست، گفته شده که از واکسن آسترازنکا بیش از حد 
استفاده کردند یا رعایت پروتکل های بهداشتی را خیلی زود کنار گذاشتند و همه 

سبد واکسن را از یک نوع واکسن استفاده کردند.
عابدینی اظهار کرد: نکته مهم دیگر این که حتی از خیز پنجم به طور کامل 
خارج نشدیم و شروع خیز ششم در حال ادغام با خیز پنجم است و اگر مدیریت 

سریع نداشته باشیم، اتفاقات خوبی رخ نمی دهد.

رعایت پروتکل های بهداشتی در سطح جامعه کاهش چشمگیر داشته است

انکار و عادی انگاری كرونا؛ عامل خیز ششم

حتی  و  محله ها  همه  در  مختلف  اسامی  با  هایپرمارکت ها  قارچ گونه  رشد  با 
روستاهای کشور، خیلی ها علاقه مند به خرید از آن ها شدند اما چرا بهتر است 

هایپرها را رها کرده و از مغازه های محلی خرید کنیم؟
تبلیغات تلویزیونی به شکل شبانه روزی در حال تبلیغ هایپرمارکت های مختلف 
است و در راستای تشویق بیشتر برای آنها جشنواره هم برگزار می کند و جایزه های 
مختلف در نظر می  گیرد تا مردم هرروز رغبت بیشتری به خرید از آن ها داشته باشند.

شلوغی هرروزه هایپرمارکت ها و سبدهای پری که هر روز آن ها خارج می شود 
نشان می دهد تبلیغات تا اندازه زیادی موفق بوده اند و توانسته اند میل به خرید 
از مغازه ها و فروشگاههای محلی را کاهش و آنها را به سمت خرید در مارکت ها و 

فروشگاههای زنجیره ای بزرگ بکشانند.
با این حال کارشناسان اقتصادی زیادی معتقدند به دلایل برای داشتن جامعه 
بهتر و سبک زندگی درست بهتر است مردم از همان مغازه های محلی خرید کنند و 
نتیجه خرید از فروشگاههای محلی در مقیاس بزرگ بیشتر به نفع کشور است. زیرا 
رفت و آمد به هدیپرمارکتها و خرید در آنها مشتریان آنها را دچار آسیب های مختلفی 

خواهد کرد.
در این گزارش خواهیم گفت چرا باید از فروشگاههای محلی خرید کرد ؟

هایپرمارکت ها کسب و کارهای اصیل و محلی را از بین می برند
از  را  محلی  اصیل  کارهای  و  کسب  رونق  هایپرمارکت ها  از  خرید  همه گیری 
بین می برد و باعث خلوتی آن ها می شود. این در حالی ست که از قدیم کسبه 
محلی نسبت به صنف شان متخصص بودند و حتی در صورت به وجود آمدن 
مشکل، نسبت به حل آن خودشان را متعهد می دانستند. چیزی که در مارکت ها 
از سوپرمارکت کالایی که خراب  وقتی شما  ندارد.  بزرگ وجود  فروشگاههای  و 
شده است را به اشتباه می خرید او خود را موظف می داند که کالای شما را تعویض 
کند و مشکل به وجود آمده را به شرکت مربوطه اطلاع دهد و همه تلاشش را برای 
کسب رضایت شما و جبران تلخی پیش آمده انجام دهد. اما در هایپرمارکت شما 
از یک مشتری محلی، تبدیل به یک عدد میان هزاران عدد دیگر هستید که بود و 

نبودتان چندان تفاوتی ندارد.
هایپرمارکت ها ولع خرید را زیاد می کنند

با  روزه  آنها هر  راستای جذب مشتری است.  در  چینش هایپرمارکت ها همه 
تخفیفاتی که حتی بسیاری از آنها غیرواقعی ست در تلاش هستند شما با سبد  
پرتری از فروشگاه خارج شوید به گونه ای که برخی معتقدند مدیران مجموعه های 
بزرگ افرادی را به شکل روزانه استخدام می کنند که با سبد پر در فروشگاه تردد 
کنند تا میل به خرید را میان افراد افزایش دهند چون معتقدند سبدخالی نوعی 
ضد ارزش در هایپرمارکت هاست و کسی که با سبدخالی تردد می کند و به صندوق 

می رود در خودش احساس ضعف می کند.
هایپرمارکت ها نیاز کاذب ایجاد می کنند

از کالاهای غیرضرور  با حجم زیادی  چینش فضای هایپرمارکت ها و مواجهه 
سبب نیازسازی برای مشتریان هایپرمارکت می شود. به خصوص اینکه کالاهای 
تازه بازاریاب هایشان را راهی هایپرمارکت ها می کنند. برای همین است مشتریان 
هایپرمارکت وقتی برای چندقلم کالا وارد فروشگاه می شوند می بینند که یکباره 
چندین برابر قیمتی که پیش بینی کرده بودند خرید کرده اند که بخش زیادی از آن 
مربوط به همان خریدهای غیرضروری می شود. آن وقت است که شما می مانید و 

فیش خرید سنگینی که باید پرداخت کنید!
 هایپرمارکت ها صاحبان سرمایه  را پولدارتر و کاسبان جزء را بی پول تر می کنند

زندگی کاسب محله  از مغازه  محلی چرخ  با خرید  مثلی هست که می گوید 
می چرخد و حتی اجاره خانه اش پرداخت می  شود. اما با خرید از هایپرماکت ها 
یک ویلا به ویلاهای صاحب آنجا اضافه می شود. شما کدام را ترجیح می دهید؟ 
واقعیت این است که تغییر سبک زندگی خرید از مغازه محلی به هایپرمارکت های 
بزرگ به شکاف طبقاتی بیشتر دامن می زند و پول را از گردش میان مردم به شکل 
آهنرباگونه ای به سمت جیب سرمایه دار و متمول سوق می دهد. کاسب محلی به 
مرور باید مغازه اش را جمع کند و مسیر را روز به روز برای سرمایه دار خالی تر کند و 

زیربار فشار اقتصادی نابود شود.

رشد قارچ گونه هایپرمارکت ها با اسامی مختلف؛

چرا به جای هايپرمارکت ها از مغازه های محلی خريد کنیم؟
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وزیر صنعت خبر داد:

تولید خودروهای به روز و کم مصرف 
تا ۲ سال آينده

تهران- ایرنا- وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: برنامه های طراحی شده برای اصلاح 
صنعت خودروسازی به خوبی در حال اجرا است و تا دو سال آینده شاهد صنعتی به روز 

با تولیداتی با مصرف سوخت پایین و باکیفیت خواهیم بود.
»سید رضا فاطمی امین«  روز یکشنبه در جریان شانزدهمین نمایشگاه بین المللی 
قطعات، لوازم و مجموعه های خودرو در جمع خبرنگاران افزود: همان طور که از ابتدای 
آغاز به کار در وزرات صنعت، معدن و تجارت وعده کرده بودم ۱۰ پروژه در صنعت 
خودرو تعریف شده که اجرای آنها از دو ماه پیش آغاز شده و با زمان بندی مناسب در 
حال پیشرفت است. وی با بیان اینکه منکر بدهی های صنعت خودرو به قطعه سازان 
و زیان انباشته بالای آنها نیستیم، ادامه داد: در چند بخش در حال انجام کار هستیم 
که از جمله آنها مدیریت جریان نقدینگی خودروسازان، کاهش هزینه های سربار آنها و 

همچنین اصلاح ساختار مالی شرکت هاست.
فاطمی امین خاطرنشان کرد: با این وجود نوید می دهیم که برنامه های طراحی شده 
برای اصلاح صنعت خودرو به خوبی در حال انجام است و همه تعهدات ما در این 

صنعت اجرایی خواهد شد.
وی بیان داشت: یکی از ۱۰ پروژه یاد شده، اصلاح ساختار صنعت خودرو است، به 
این معنی که روابط بین خودروساز و قطعه ساز روابط نادرستی است که آشفتگی زیادی 

در آن وجود دارد و باید اصلاح شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: امروز به جای ارتباط مستقیم خودروساز 
و قطعه ساز و اینکه به طور مثال هر خودروساز با ۷۰۰ تا ۸۰۰ قطعه ساز کار کند که با 
خود مشکلاتی همچون پیچیده شدن مدیریت، سخت شدن کنترل کیفیت قطعات و 

قیمت ها و غیره را به دنبال دارد، به دنبال مجموعه سازی هستیم.
وی اضافه کرد: در این صورت هر خودروساز با ۷۰ تا ۱۰۰ مجموعه ساز کار خواهد 
کرد و مجموعه سازان نیز با قطعه سازان در ارتباط خواهند بود؛ شیوه ای که توسط 

خودروسازان خارجی هم اجرایی شده و موفقیت آمیز بوده است.
عضو کابینه دولت سیزدهم اظهار داشت: ایجاد یک یا دو واحد موتورساز در کشور که 
موتور در اختیار همه خودروسازان قرار بدهد، از دیگر برنامه هایی اصلاحی این صنعت 

خواهد بود.
برنامه تولید ۳ میلیون خودرو دست یافتنی است

فاطمی امین با اشاره به برنامه ریزی برای تولید سالیانه سه میلیون دستگاه خودرو تا 
سال ۱۴۰۴، آن را منطبق بر توانایی های خودروسازان برشمرد و گفت: در این زمینه 

ظرفیت ها و برنامه های همه ۱۰ خودروساز بزرگ کشور اخذ شده است.
یعنی  کشور  بزرگ  خودروساز  دو  توسط  تولید  درصد  اکنون ۹۰  شد:  یادآور  وی 
ایران خودرو و سایپا انجام می شود و این سهم تا سال ۱۴۰۴ به ۷۰ درصد کاهش خواهد 

یافت، به عبارتی سهم سایر خودروسازان از ۱۰ به ۳۰ درصد افزایش خواهد یافت.
وزیر صنعت، معدن و تجارت بیان داشت: در ۲ ماه گذشته جلسات متعددی بین 
خودروهای  مشکلات  قطعات،  تامین  خصوص  در  خودروسازان  با  صنعت  وزارت 
ناقص و غیره برگزار شده و در هفته های آینده خودرهای باقی مانده در کف پارکینگ 

خودروسازان تکمیل شده و به بازار عرضه خواهد شد.
وی افزود: از هفته آینده ایران خودرو روزانه ۵۰۰ دستگاه و سایپا روزانه ۲۰۰ دستگاه 
بیش از ظرفیت کنونی خود تولید خواهند کرد و به این ترتیب عرضه خودروسازان 

افزایش خواهد یافت.

نایب رییس کمیسیون صنایع مجلس:

بدون واردات بازار خودرو 
همچنان ملتهب می ماند

نایب رییس کمیسیون صنایع مجلس اظهار داشت: در جلسه سه شنبه کمیسیون 
صنایع مقرر شد که تا جلسه یکشنبه، رفع ابهامات شورای نگهبان که توسط کمیته 
صنایع تهیه شده به کمیسیون ارجاع داده شود. ممکن است امروز در کمیسیون 

اصلاحات نهایی انجام و در غیر این صورت به جلسه سه شنبه منتقل می شود.
علی جدی در مورد آخرین وضعیت تصمیم گیری ها در حوزه خودرو اظهار کرد: وزیر 
صمت نظراتی در حوزه خودرو داشتند و گفتند نیاز به فرصتی دارند تا از سال آینده 
خودشان واردات را آزاد کنند. البته کمیسیون صنایع از این اظهارات اقناع نشد، برخی 
از مواردی هم که ایشان مطرح می کردند قابل انجام نیست. از همین روی قرار شد هفته 

بعد جلسه ای با محوریت خودرو با وزارت صمت داشته باشیم.
وی افزود: برنامه وزیر صمت بر این است که میزان تولید خودرو را در سال آینده به 
۱ میلیون و ۶۰۰ هزار دستگاه برسد. طبق بررسی اعضای کمیسیون صنایع مجلس 
محقق شدن این برنامه کمی سخت است. در جلسه ای که هفته آینده با وزیر صمت 
خواهیم داشت همین مسئله مورد بررسی قرار خواهد گرفت. باید دید انگیزه ای که در 
این برنامه  برای افزایش تولید خودروسازان در نظر گرفته شده چه چیزی است. چون 
به هرحال الان خودروسازان انگیزه ای برای این کار ندارند، شاهد هستیم که بسیاری 
از خودروها به بهانه نبود قطعه را در پارکینگ نگه داشته اند. اینکه برای سال آینده چه 

انگیزه ای ایجاد می شود، هنوز مشخص نیست.
نایب رییس کمیسیون صنایع مجلس خبر داد: در جلسه سه شنبه کمیسیون صنایع 
مقرر شد که تا جلسه یکشنبه یعنی امروز، رفع ابهامات شورای نگهبان که توسط کمیته 
صنایع تهیه شده به کمیسیون ارجاع داده شود. ممکن است امروز در کمیسیون 

اصلاحات نهایی شود که در غیر این صورت به جلسه سه شنبه منتقل می شود.
وی اضافه کرد: ما در مورد عرضه خودرو در بورس مطلبی نشنیده ایم. سازمان بورس 
چرا باید چنین موضوعی را اعلام کند یا حتی بگوید قیمت افزایش می یابد؟ وزاتخانه 

تاکنون چنین موضوعی را به ما اعلام نکرده است.
جدی خاطرنشان ساخت: تا زمانی که عرضه و تقاضا متنناسب نشود، مشکل قیمت 
خودرو حل نخواهد شد و بدتر هم خواهد شد. بنابراین باید دیدگاه منطقی داشته و 
عرضه خودرو را ساماندهی کنیم؛ از آنجا که عرضه داخلی پاسخگوی بازار نیست باید از 
جای دیگر و از طریق واردات آن را تامین کنیم. در غیر این صورت بازار خودرو همچنان 

دچار التهاب خواهد بود.

مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی:

لوازم خانگی افزايش قیمت نداشته است

مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی گفت: افزایش قیمت لوازم خانگی 
به صورت عمومی اتفاق نیفتاده است، البته ممکن است فقط برای یک کالای خاص 

بصورت موردی باشد.
کیوان گردان در ارتباط تلفنی با بخش خبری ۲۱ شنبه شب شبکه یک سیما درباره 
جزییات جلسه امروز رصد بازار لوازم خانگی در وزارت صمت افزود: وزارت صمت بر 
اساس تدابیر دولت و دستورات وزیر صمت به صورت هفتگی پایش صنایع مختلف را 

انجام می دهد.
وی ادامه داد: در بخش تولید و توزیع به صورت کارشناسی تمام شرایط بازار را رصد 

می کنیم. 
گردان درباره فهرست قیمت های تولید کنندگان لوازم خانگی که مقرر شده بود به 
سازمان حمایت از مصرف کنندگان ارسال شود گفت: افزایش قیمت لوازم خانگی 
به صورت عمومی اتفاق نیفتاده است؛ البته ممکن است برخی تولید کنندگان لوازم 
خانگی یک کالای خاص را افزایش قیمت داده باشند که به صورت موردی بوده و وزارت 
صمت اجازه افزایش قیمت را به تولید کنندگان نداده است و مجوزی هم صادر نشده و 

عملًا چنین اتفاقی هم در بازار نیفتاده است.
وی خاطر نشان کرد: رقابت جدی در بخش لوازم خانگی موجب جلوگیری از افزایش 

قیمت شده است و الآن شرکت ها با کیفیت بالاتر و قیمت مناسب تر عرضه می کنند.
مدیرکل دفتر صنایع برق، فلزی و لوازم خانگی تصریح کرد: بنا داریم اطلاع رسانی 
دقیق را برای مصرف کننده داشته باشیم تا مصرف کننده با دید قیمتی وارد بازار شود.

عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان با پیش بینی تداوم ثبات قیمت  در 
بازار مسکن برای ماه های پایانی امسال، گفت: آغاز فرآیند ثبت نام برای واحدهای 

نهضت ملی مسکن یکی از عوامل کاهش انتظارات تورمی در بازار مسکن است.
بازار مسکن پایتخت پاییز امسال را بدون تغییر و جهش قیمتی پشت سرگذاشت و 
قیمت هر متر مربع خانه در مهر امسال نسبت به ماه قبل کاهش پیدا کرد و از متری 
۳۱ میلیون و ۷۰۳ هزار تومان به ۳۱ میلیون و ۶۳۱ هزار تومان رسید و افت ۲ دهم 

درصدی را ثبت کرد.
پاییز و تابستان دو سال گذشته، قیمت خانه هم زمان با رکود، رشد می کرد و افت 
معاملات نیز تاثیری در توقف رشد قیمت ها نداشت. اما کاهش ۲ دهم درصدی 
قیمت خانه در مهرماه  امسال چراغ سبزی به اجرای جدیدترین بخش از سبد 
حمایتی دولت در حوزه مسکن به عنوان »طرح نهضت ملی« است. ماه های پایانی 
تابستان امسال، طرح ساخت سالیانه یک میلیون واحد مسکونی کلید خورد که این 
سیگنال را به بازار داد که کسری عرضه در حال جبران است و دولت برنامه جدی برای 

افزایش ساخت و ساز دارد.
ایرنا شهریور امسال در گزارشی پیش بینی کرد که افزایش قیمت ها در بازار مسکن 
در آستانه ورود به ۶ ماه دوم سال دور از انتظار است و رونمایی از برنامه اجرایی طرح 

ساخت میلیونی مسکن نیز می تواند در تداوم این روند تاثیرگذار باشد.
اکنون واسطه های ملکی از توقف رشد هیجانی قیمت مسکن در مناطق شمال 
شهر پایتخت خبر می دهند که علاوه بر اشباع قیمت ها، ناشی از انتظار برای افزایش 

عرضه مسکن است.
قیمت خانه های پایتخت در آخرین روزهای سال ۹۹ به طور متوسط ۳۰ میلیون و 
۲۷۴ هزار تومان معامله می شد که در مهرماه ۱۴۰۰ به ۳۱ میلیون و ۶۳۱ هزار تومان 

رسیده که حاکی از رشد ۴.۵ درصدی در مدت هفت ماه است.
همین شیب آرام رشد قیمت ها نیز در مهرماه امسال متوقف شد و حتی در بسیاری 

از مناطق پایتخت، کاهش قیمت ها نیز به ثبت رسید.
در همین زمینه، عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان در گفت وگویی با 

بیان اینکه آغاز فرآیند ثبت نام برای واحدهای نهضت ملی مسکن از عوامل کاهش 
را در بخش  انتظار رشد قیمت ها  بازار مسکن است، گفت:  در  تورمی  انتظارات 
خانه های لوکس نداریم و قیمت مسکن تولیدی برای دهک های پایین جامعه هم به 

عوامل متعددی ارتباط دارد.
»سیدمحمد مرتضوی« افزود: آنچه که به عنوان افزایش و نوسانات قیمت از آن نام 
می بریم حاصل چند شاخص و توجه به چند فاکتور مهم است. نخستین نکته، بحث 

قیمت تمام شده مسکن است که روی تورم بخش مسکن تاثیرگذار است.
وی با بیان اینکه اکنون در بازار خرید و فروش مسکن، دو گونه ملک وجود دارد، 
گفت: یکی مسکن لوکس است که برای اقشار مرفه تولید می شود؛ برای آن دسته از 

افرادی که توان مالی بالایی دارند و در هر زمانی می توانند مسکن بخرند.
این فعال بخش مسکن با بیان اینکه مسکن لوکس با حاشیه سود نسبتا بالایی 
تولید و عرضه می شود، ادامه داد: با این حال با توجه به رکود بازار مسکن و رکود در 
معاملات، خیلی جای افزایش قیمت ندارد و افزایشی در ماه های آینده در این بخش 

بازار نخواهیم داشت.
قیمت تمام شده مسکن بالا رود هیچ راهی جز افزایش قیمت وجود ندارد 

مرتضوی گفت: بخش دوم خانه هایی است که در طرح جهش مسکن به آن توجه 
شده است و برای دهک های پایین و کم برخوردار تولید می شود که به طور طبیعی 

ارتباط مستقیمی با قیمت تمام شده مسکن دارد.
این کارشناس بخش مسکن ادامه داد: از آنجایی که حاشیه سود در تولید این نوع 
مسکن برای انبوه سازان بسیار پایین است، اگر قیمت تمام شده مسکن بالا رود هیچ 
راهی جز افزایش قیمت وجود ندارد. بر این اساس چنان چه در ماه های آینده شیب 
تورم به همین صورت باشد، متناسب با تورم افزایش قیمت تمام شده خواهیم داشت 

و متناسب با آن روی قیمت فروش واحدها تاثیر مستقیم خواهد داشت.
وی گفت: چنان چه بتوانیم تورم را مهار کنیم که به تحولات اقتصادی و سیاسی 

بستگی دارد، می توانیم شاهد تثبیت قیمت باشیم.
مرتضوی به افزایش تسهیلات مسکن اشاره کرد و اظهار داشت: افزایش قیمت  
مسکن حکایت از این می کرد که نیاز به تحول جدی در رقم پرداخت تسهیلات 
مسکن داریم، اکنون دولت درحال افزایش تسهیلات است که تصمیم بسیار خوبی 

است.
وی خاطرنشان کرد: اگر تزریق تسهیلات به بخش مسکن خیلی شدید و به یک باره 
باشد، این خلق پول می تواند نزد خریدار به تورم منجر شده و انتظار فروشندگان را 
افزایش دهد و برای افراد سودجو که همیشه در بازار دخالت می کنند هم فرصت 

خوبی باشد.
عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان بیان داشت: بنابراین کنترل و مدیریت 

در تزریق تسهیلات مسکن به بازار مسکن برای مهار تورم، نیاز است.

عضو هیات مدیره کانون سراسری انبوه سازان پیش بینی کرد:

تداوم ثبات قیمت  در بازار مسکن برای ماه های پایانی امسال 

 آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (                        
آگهی مزایده ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۱8۹۹/6۱/۱۱2 اصلی)یکصد و دوازده فرعی از شصت و یک 

فرعی از هزارو هشتصد و نود و نه اصلی(بخش دو قم مربوط به کلاسه ۱۳۹۵040۳00۱۱000۹۱۱ 
بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۱۳۹۵۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۰۹۱۱ با شماره بایگانی ۹۵۰۰۹۵۹،له:بانک ملی شعبه قم،علیه:آقای 
محمد مهدی کار آمد پیشه )بدهکار و راهن( ششدانگ پلاک ثبتی شماره ۱۸۹۹/۶۱/۱۱۲ اصلی)یکصد و دوازده فرعی از 
شصت و یک فرعی از هزارو هشتصد و نود و نه اصلی(بخش دو قم واقع در:قم-خیابان امام زاده ابراهیم-۱۷ متری فهیمی- 

کوچه ۱۹-پلاک ۴۱۸ متعلق به آقای:مهدی کارآمد پیشه،از طریق مزایده به فروش میرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ یک قطعه خانه نوع ملک طلق با کاربری به پلاک ثبتی ۱۱۲ فرعی از ۱۸۹۹ اصلی،مفروز و 
مجزا شده از۶۱ فرعی از اصلی مذکور،واقع در بخش ۰۲ حوزه ثبت ملک اداره دو قم استان قم به مساحت ۱۳۷ متر مربع به 

حدود:
شمالا:به طول ۶ متر دیواریست به ۴۸ فرعی 

شرقا:بطول ۲۳ متر دیواریست اشتراکی به باقیمانده ۶۱ فرعی 
جنوبا:بطول ۶متر درب و دیواریست به کوچه ۶ متری

غربا:بطول ۲۳ متر به پلاک ۶۰فرعی
مشخصات مالکیت:

مالکیت محمد مهدی/کارامد پیشه فرزند حسن شماره شناسنامه۹۴۵ تاریخ تولد- دارای شماره ملی- با جز سهم ۲ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک دو دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان متن سهم:باستثنای ثمنیه اعیانی با شماره مستند مالکیت 
۸۵۶۰۵ تاریخ ۱۳۷۱/۰۵/۰۶ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۸ سری سال که در صفحه ۵۵۳ دفتر 
املاک جلد ۳۴۵ ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.با شماره مستند مالکیت ۱۰۰۷۸۹ تاریخ ۱۳۸۹/۰۲/۲۸ دفتر خانه 
اسناد رسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۸ سری سال که در صفحه ۵۵۳ 

دفتر املاک جلد ۳۴۵ ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.
مالکیت محمد مهدی/کارآمد پیشه فرزند حسن شماره شناسنامه۹۴۵ تاریخ تولد- دارای شماره ملی- با جز سهم ۲ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک دو دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان متن سهم:باستثنای ثمنیه اعیانی با شماره مستند مالکیت 
۸۵۶۰۵ تاریخ ۱۳۷۱/۰۵/۰۶ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۷ سری سال که در صفحه ۵۵۰ دفتر 
املاک جلد ۳۴۵ ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.با شماره مستند مالکیت ۱۰۰۷۸۹ تاریخ ۱۳۸۹/۰۲/۲۸ دفتر خانه 
اسناد رسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۷ سری سال که در صفحه ۵۵۰ 

دفتر املاک جلد ۳۴۵ ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.
مالکیت محمد مهدی/کارآمد پیشه فرزند حسن شماره شناسنامه۹۴۵ تاریخ تولد- دارای شماره ملی- با جز سهم ۱ از کل 
سهم ۶ بعنوان مالک یک دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان با شماره مستند مالکیت ۸۵۶۰۵ تاریخ ۱۳۷۱/۰۵/۰۶ 
موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۶ سری سال که در صفحه ۹۸ دفتر املاک جلد ۱۱۵ ذیل شماره ۱۹۳۵۳ 
ثبت گردیده است.با شماره مستند مالکیت ۱۰۰۷۸۹ تاریخ ۱۳۸۹/۰۲/۲۸ دفتر خانه اسناد رسمی شماره ۱۷ شهر قم استان 
قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۶ سری سال که در صفحه ۹۸ دفتر املاک جلد ۱۱۵ ذیل شماره 

۱۹۳۵۳ ثبت گردیده است.
مالکیت محمد مهدی/کارامد پیشه فرزند حسن شماره شناسنامه۹۴۵ تاریخ تولد- دارای شماره ملی- با جز سهم  از کل سهم  
بعنوان مالک عرصه و اعیان متن سهم:۱ دانگ مشاع از ۶ دانگ باستثنای ثمینه اعیانی با شماره مستند مالکیت ۸۵۶۰۵ تاریخ 
۱۳۷۱/۰۵/۰۶ موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۹ سری سال که در صفحه ۵۵۶ دفتر املاک جلد ۳۴۵ 
ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.با شماره مستند مالکیت ۱۰۰۷۸۹ تاریخ ۱۳۸۹/۰۲/۲۸ دفتر خانه اسناد رسمی 
شماره ۱۷ شهر قم استان قم،موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۶۹۹۲۴۹ سری سال که در صفحه ۵۵۶ دفتر املاک 

جلد ۳۴۵ ذیل شماره ۶۰۳۱۳ ثبت گردیده است.
محدودیت:محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۱۰۰۷۸۹ مورخ۱۳۸۹/۰۲/۲۸ دفترخانه اسنادرسمی شماره ۱۷ شهر قم 

استان قم که بنفع بانک ملی به مبلغ۲۱۳۰۳۰۲۰۰ ثبت شده 
بیمه:دارد.

حقوق ارتفاعی ندارد.

مشخصات مورد مزایده:
ملک بصورت یک باب ساختمان مسکونی شمالی ساز با نمای سنگی،دارای پایان کار ساختمانی به شماره ۲/۱۰/۸۷۹۸ 

مورخه ۱۳۷۸/۸/۶ به مساحت ۹۵ متر مربع بنا در طبقه همکف بر شارع ۶ متری می باشد و در حال حاضر نوسازی شده و 
دارای بنا در دو طبقه همکف به مساحت حدود ۱۰۷ متر مربع شامل سالن نشیمن با فرش کف موزائیک،بدنه حدود یک متر 
سنگ و بقیه بدنه و سقف رنگ ،آشپزخانه اپن با کابینت ام دی اف،و سرویس حمام و حیاط سازی با فرش کف و بدنه سنگ 
درب نفررو ودرب ماشین رو سرویس بهداشتی در حیاط طبقه اول با سقف سبک شیروانی به مساحت حدود ۸۳ متر مربع 
شامل سالن نشیمن با فرش کف سرامیک بدنه حدود یک متر سرامیک و بقیه بدنه و سقف سفیدکاری اشپزخانه اپن با کابینت 

و سرویس بهداشتی و حمام و تراس با فرش کف و بدنه سنگ و انشعابات آب وبرق و گاز می باشد.
بنای احداثی در طبقه اول با سقف شیروانی به مساحت ۸۳ متر مربع و ۱۲ متر مربع بنای احداثی در حیاط طبقه همکف 

بصورت باریکه سازی مازاد برگواهی پایانکار ارائه شده می باشد.
باتوجه به برگه ارائه شده با کد رهگیری ۱۵۵۸۸۸۹ توسط نماینده بانک ملک فوق دارای بیمه با پوشش تمام خطرات از 

۱۴۰۰/۰۶/۲۳ الی ۱۴۰۱/۶/۱ را دارد.
ملک از تاریخ ۱۴۰۰/۶/۱ الی ۱۴۰۱/۶/۱ با مبلغ ۲/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ رهن و مبلغ ۱/۵۰۰/۰۰۰ ریال اجاره ماهیانه 

دراختیار مستاجر می باشد.
نظریه کارشناسی:

کارشناس رسمی دادگستری ارزش ملک فوق را با توجه به موقعیت محلی ابعاد مساحت و احتساب ارزش بیمه و توضیحات 
فوق بدون در نظر گرفتن سایر دیون ممکنه به شرح ذیل اعلام نموده استک به شرح ذیل ارزیابی نموده است:
۱-عرصه ۱۳۷ متر مربع هر متر مربع۶۵/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ۸/۹۰۵/۰۰۰/۰۰۰ریال

۲- طبقه همکف ۹۵ متر مربع هر متر مربع۲۸/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ۲/۶۶۰/۰۰۰/۰۰۰ریال
۳- باریکه سازی در حیاط ۱۲ متر مربع هر متر مربع۲۰/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ۲۴۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

۴- طبقه اول ۸۳ متر مربع هر متر مربع۲۳/۰۰۰/۰۰۰ریال.............جمعا به مبلغ۱/۹۰۹/۰۰۰/۰۰۰ریال
۳- حیاط سازی انشعابات...................جمعا به مبلغ۴۵۰/۰۰۰/۰۰۰ریال

کل ملک به مبلغ ۱۴/۱۶۴/۰۰۰/۰۰۰ریال)چهارده میلیاردو یکصدو شصت و چهار میلیون ریال(ارزیابی شده است.
مزایده ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز یکشنبه مورخه ۱۴۰۰/۰۸/۳۰ در اداره اجرای اسناد 
رسمی قم واقع در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای 

اسناد رسمی قم انجام می شود.
چهار  و  شصت  یکصدو  میلیاردو  پایه۱۴/۱۶۴/۰۰۰/۰۰۰ریال)چهارده  مبلغ  از  مذکور  ثبتی  پلاک  ششدانگ  مزایده 
درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  ریال(شروع  میلیون 
واریز  شناسه  با   IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از 
۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است 
و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل 
استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می 
گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.ودرصورت 
وجود مبلغ مازاد برطلب بستانکار،وفق ماده ۱۲۵ ائین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و 
همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با 
بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول 
خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می 

باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت کننده در مزایده واریز شده باشد.)م الف ۱۴۶۳۸(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱400/08/۱7

در حوزه  اینکه  بیان  با  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
اصلاح نظام پولی و بانکی کشور، اقدامات خوبی انجام شده 
است، گفت: بی انضباطی های سیستم پولی و بانکی کشور 

باید برطرف شود.
»حجت الله عبدالملکی« در نشست شورای عالی کار تاکید 

کرد: ما به عنوان نماینده کارگران و کارفرمایان در هیات دولت 
و ستاد اقتصادی روی این مسئله تاکید جدی داریم.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: در مجامع 
مختلف از مسائل رفاهی مردم دفاع می کنیم و در صورت 
انجام می  را  نیاز  مورد  و  اصلاحات  لزوم، سیاست گذاری 

دهیم.
عبدالملکی تصریح کرد: سیاست ها باید تغییر کند و ما این 

کار را ادامه خواهیم داد.  
وی با اشاره به اینکه در حوزه اصلاح نظام پولی و بانکی 
کشور، اقدامات خوبی انجام داده شده است، گفت: با وجود 
خلق  گذشته،  ماه  دو  در  دولت  بودجه،  منابع  محدودیت 

نقدینگی نداشت.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تصریح کرد: وقتی قیمت 
نهاده ها، افزایش پیدا می کند، تولید کننده تحت فشار قرار 

می گیرد و  مجبور است که برای جلوگیری از ضرر،  قیمت 
و  گیرد  می  شکل  تورم   نتیجه،   در  دهد،  افزایش  را  کالا 
مشکلات معیشتی برای توده مردم و کارگران ایجاد می شود.
گفت:  است،  رو  پیش  خوبی  اتفاقات  اینکه  بیان  با  وی 
اول  معاون  ریاست  به  جلساتی  بازار،  تنظیم  موضوع  در 

رئیس جمهوری و حضور سایر اعضای دولت برگزار می شود.
 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه دولت 
سیزدهم، دو سیاست اساسی در حوزه کار و تولید را دنبال 
می کند، اظهار داشت: سیاست اول افزایش سودآوری تولید 
و مقابله با سودآوری فعالیت های غیر تولیدی و غیر مولد 

است.
 عبدالملکی ادامه داد: سود در بخش مولد اقتصادی کشور 

باید افزایش و در بخش غیر مولد کاهش پیدا کند.
 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه سیاست های 

مالیاتی، متناسب با این وضعیت در حال پیگیری و تنظیم 
است، اظهار داشت: در این راستا، بار مالیاتی تولید کننده 
کمتر و بار مالیاتی افراد غیر تولیدکننده بیشتر می شود، در 
نهایت، سرمایه ها به سمت تولید سرازیر و همه مردم، سرمایه 

گذاران و تولید کنندگان منتفع خواهند شد.
عبدالملکی افزود: باید تلاش کنیم تولید سودآور باشد، 
ایجاد  کارگران  برای  شغلی  جدید  فرصت های  نتیجه،  در 

می شود.
 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی توجه به حقوق کارگران را 
سیاست دوم دولت سیزدهم خواند  و اظهار داشت: حق و 

حقوق کارگران باید به طور کامل استیفا شود.
وی بیان کرد: فلسفه تشکیل جلسات شورای عالی کار این 
است که تولید کننده باید سود کند و همچنین حق و حقوق 

نیروی کار و کارگر نیز باید پرداخت شود.

وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی: 
بی انضباطی های سیستم بانکی بايد برطرف شود
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سرمربی سابق تیم فوتبال فولاد خوزستان گفت: جدایی 
من از فولاد ایرادی ندارد اما برای مربیانی که ادعای شان 

می شود سالم و بدون لابی کار می کنند متاسف هستم.
با کادر  عبدالله ویسی درباره تفاهم کادر فنی تیم فولاد 
داشت:  اظهار  هم  از  جدایی  برای  باشگاه  این  مدیریتی 
مربیگری شغل ماست، روزی می آییم و روزی هم می رویم. 
جدایی طبیعی است، اما در شوک هستم و نمی دانم قضیه 
چیست زیرا تیم ما مشغول پیدا کردن روند خوبی بود. معمولا 
زمانی مربی را اخراج می کنند که باخت یا مساوی بدی بدهد. 
بعد از دو شکست، یک برد آوردیم و بیرون از خانه مقابل نفت 
مسجدسلیمان مساوی کردیم. شکل تیم در حال خوب شدن 
بود، اما متأسفانه هیات مدیره از من خواست کناره گیری کنم 

و این کار را انجام دادم.
وی درباره اینکه آیا بهتر نبود مسئولان باشگاه فولاد تحمل 
گفت:  داشتند،  تیم  وضعیت  شدن  بهتر  برای  بیشتری 
اصلا تحمل نمی خواست. باید دید سال گذشته فولاد در 
همین مقطع چند امتیاز داشت. امسال پنجره تیم بسته 
بود و نتوانستیم یار بگیریم. با همان بازیکنان ادامه داده و از 
نفرات خیلی خوبی که سال های گذشته بازی نمی کردند، 
استفاده کردیم. روند خیلی خوبی داشتیم اما متأسفانه ادامه 
همکاری فراهم نشد. این تصمیم برای من قابل احترام است 

و اعتراضی ندارم. امیدوارم فولاد در ادامه راه موفق باشد.
سرمربی سابق فوتبال فولاد خوزستان در مورد اینکه آیا 

این تیم رضایتش جلب شده، پاسخ داد:  از  برای جدایی 
جدایی من دوستانه و دوطرفه بود. ایرادی هم ندارد، اما برای 
همکارانی که بیرون می مانند، هزار عمل انجام می دهند و 
ادعایشان هم می شود خیلی سالم و بدون لابی مربیگری 
می کنند، متاسف هستم. بعدها صحبت هایم را خواهم گفت، 

اما اکنون حرفی نمی زنم و فقط امیدوارم فولاد موفق باشد، 
زیرا آرزویم موفقیت فولاد و خوشحالی مردم خوزستان است.

ویسی در خصوص اینکه آیا استنباطش برای جدایی از 
فولاد دخالت مربیان بدون تیم در روند سرخ پوشان اهوازی 
بوده، توضیح داد: مربیگری شغل ماست. یک روز داخل و 

یک روز بیرون هستیم. یک روز کار داریم و یک روز نداریم. 
لابی  مورد  در  می فهمند  فوتبالی ها  و  من   همکار  مربیان 
کردن و هر کاری انجام دادن برخی ها چه می گویم. سربسته 
موضوعی را گفتم اما روزی این مسائل را باز خواهم کرد و 

خوش تیپ هم این کار انجام می دهم.
وی در مورد اینکه آیا ناراحتی اش پس از جدایی از فولاد 
چندوجهی است، پاسخ داد: اصلا ناراحت نیستم. می گویم 
یک  یاوری  محمود  مرحوم  قول  به  است،  من  شغل  این 
چمدان دست مربیان است و مدام این طرف و آن طرف 
هستیم. روزی خوب هستیم و اخراجمان می کنند و روزی 

هم بد. روزی هم تفاهم ندارید و اخراج می شوید.
سرمربی سابق فولاد خوزستان در مورد اینکه بیشترین ضربه 
را در این تیم از کجا خورد، گفت: بحث ما اصلا فنی نبود. 
ببینید در دو هفته اول چه شرایطی داشتیم. هفته سوم برد 
به دست آوردیم و در هفته چهارم در مسجدسلیمان مساوی 
کردیم. همین تیم فولاد سال گذشته در مسجدسلیمان یک 
بر صفر شکست خورد، اما مقابل تیمی که هفته گذشته برابر 
پدیده در مشهد یک بر صفر برنده شد، در خانه اش مساوی 
گرفتیم. روند ما خوب بود. اینکه بیرون آمدم، تفاهم کردم و یا 
اخراج شدم قابل احترام است و به آن اعتراضی ندارم. مردم 
بهترین قاضی هستند و قضاوت می کنند. برخی چیزها 
را در تیم دیدند و به من گفتند، اما باز هم درباره جدایی ام 

اعتراضی ندارم.

ورزشی

 تلخ یک پیشکسوت از توطئه رییس هیات فوتبال علیه صفایی؛

کوته بینی و حسادت ها مانع بین المللی 
شدن صفايی شد!

ایمان / جعفر عابدی
علی صفایی را همه اهالی ورزش و فوتبال می شناسند داور محجوب و دوست 
داشتنی و افتخار ما قمیها که سالهاست در سطح لیگ برتر فوتبال کشورمان 

قضاوت میکند)تا اینجارو داشته باشید(.
چند روز پیش بعداز مدتها به دیدن آقای حسین بیتا پیشکسوت نام آشنای 
فوتبال قم رفتم ودر مدت یک ساعتی که درکنار این پیشکسوت عزیز حضور داشتم 
از هردری سخن گفتیم آقای بیتا در خلال حرفهای خود موضوعی را مطرح کردند 
که باورش برای من مشکل بود، ولی موضوع حقیقت داشت حقیقتی تلخ از توطئه 
رییس وقت هیات فوتبال سال ۱۳۹۵علیه داور جوان ما علی صفایی داوری که 
اگر سنگ.اندازی او نبود الان علی یک چهره بین المللی بود ..ولی تنگ.نظری 
و منفعت طلبی رییس هیات وقت این فرصت طلایی را از این داور پرافتخار قمی 
گرفت تا به کرسی ریاست برسدواین گونه بود که وقتی علی صفایی را نتوانست 
مجاب کند که در انتخابت هیات فوتبال به او رای بدهد مانع بین المللی شدن او 

شد.
آنچه در ادامه می خوانید روایت تلخی است از زبان یک پیشکسوت فوتبال که 
پرده از توطئه رییس هیات فوتبال وقت برداشت ومن این روایت را آشکارا مطرح 
میکنم تا همه بدانند که چگونه افراد برای رسیدن به اهداف خود با سرنوشت 

دیگران بازی میکنند و آنهارا قربانی مطامع شخصی خود می کنند.
سال ۹۵ زمانی که پیگیر بازی های لیگ برتر بودم متوجه شدم که علی صفایی 
قضاوت نمی کند پیگیر شدم از اهالی فوتبال و متوجه شدم که انگار نیم فصل دوم 
علی صفایی از لیگ برتر کنارگذاشته شده است یادم آمد توی همان نیم فصل اول 
علی اولین بازی پخش زنده خودش که در جام حذفی بین استقلال و ملوان بود 
خیلی عالی و مسلط و با تجربه قضاوت کرده بود خیلی تعجب کردم یک شب با 
علی تماس گرفتم و متوجه شدم علی در نیم فصل به صورت بسیارغیرمنتظره از 

قضاوت در لیگ برتر کنار گذاشته شده است .
علت را از او جویا شدم که به چه دلیل 
این اتفاق افتاده است دل علی خیلی 
پر بود یادم می آید اصلًا شرایط روحی 
خوبی نداشت بهم گفت به علت موافق 
نبودن با عملکرد رئیس هیئت فوتبال و 
این که نزدیک انتخابات بود و چون رئیس 
هیئت فوتبال می دانسته که علی به او 
رای نمی دهد با هماهنگی رئیس کمیته 
با کمیته داوران  داوران استان و تعامل 
گذاشته  کنار  نیم فصل  در  علی  کشور 
شده و یک کمک داور به جای او از استان 
به کلاس دعوت شده است یادم است آن 
سال علی کاندید بین المللی بود و قطعاً با این اتفاق شانس بین المللی شدن را از 

دست داد.
بعد از شنیدن حرفهای علی خیلی ناراحت شدم فکری به ذهنم رسید از طریق 
ارتباط بسیار خوبی که از گذشته با داریوش مصطفوی رئیس اسبق فدراسیون 
فوتبال داشتم موضوع را با او در میان گذاشتم از ظلم بزرگی که در حق این جوان 
شده بود را برای او توضیح دادم او به من گفت که به صفایی بگو  با من تماس 
بگیرد علی با مصطفوی تماس گرفت و همه ماجرا را برای او توضیح داد پس از 
شنیدن حرف های علی ،مصطفوی با فریدون اصفهانیان رئیس وقت کمیته داوران  
فدراسیون فوتبال تماس گرفت و شرایط را توضیح داد به خاطر شرایط سنی علی 
دیگر نمی شد برای بین المللی شدنش کاری انجام داد چون دقیقاً در همان سال 

فرصت آخر علی برای بین المللی شدن بود .
علی را کنار گذاشته بودند و دیگر نمی توانست بین المللی شود این خیانت بزرگ 
فقط به علی نبود به کل جامعه داوری استان و کل فوتبال این شهر بود ولی پس از 
صحبت مصطفوی با اصفهانیان بازی پیکان و گسترش فولاد تبریز به علی سپرده 
شد که به خوبی آن بازی را سوت زد یادم هست فیروز کریمی که مربی گسترش 
فولاد بود و تیمش بازی را باخته بود توی مصاحبه بعد از بازی کلی از داوری تعریف 

کرد و همچنین مجید جلالی مربی پیکان مصاحبه این دو موجود است.
پس از این بازی یکی دو بازی دیگردر لیگ  برتر به علی دادند که خیلی خوب 
قضاوت کرد و بعد از آن اولین سوت پخش زنده لیگ برتر را به علی دادند بازی 
پرسپولیس – پیکان  که الحق علی عالی قضاوت کرد.یادم هست بعد از بازی 
داریوش مصطفوی به من زنگ زد و ضمن تمجید از قضاوت علی گفت که این پسر 
آبروی من را حفظ کرد و خلاصه این شد که از آن به بعد علی جای پایش را به عنوان 
یک داور مسلط و با کیفیت در لیگ برتر ایران محکم کرد در این سه چهار فصل 
گذشته خدایی قضاوت های بی نقص و کم اشتباهی از علی صفایی در لیگ دیده 
ام و طبق آماری که موجود است جزو کم اشتباه ترین داوران چند دوره اخیر لیگ 
برتر بوده است . یادم هست  که متوجه شدم از قم به فدراسیون فوتبال رفته اند و 
برای این جوان با ناجوانمردی بدگویی کرده بودند و از آنجا که فدراسیون فوتبال 
به خاطر بده بستان های رای هیچ وقت حرف هیئت فوتبال را نمی گذارد و حرف 
یک داور را قبول کند علی را کنار گذاشته بودند امیدوارم آقایانی که در آن مقطع 
زمانی دارای مسئولیت بودند بتوانند جواب خدا و وجدانشان را بدهند چون تمام 
اسناد و مدارک این موضوع موجود است و شاهدان این ماجرا هم در قید حیات می 
باشند امیدوارم روزی برسد که این کوتاه بینی و حسادت ها در بین اهالی فوتبال 

جایی نداشته باشد.

رییس هیات بازی های بومی محلی استان قم :

تیم اساطیرقهرمان لیگ 
هفت سنگ بانوان قم شد

لیگ هفت سنگ قم در بخش بانوان این استان با قهرمانی تیم اساطیر به کار 
خود پایان داد. رییس هیات بازی های بومی محلی استان قم در همین رابطه در 
گفت و گویی ، افزود: این مسابقات به مدت یک هفته و با شرکت ۱۰ تیم در دو 
گروه ۵ تیمی به شکل دوره ای در سالن معلم عصر امروز با قهرمانی تیم اساطیر 
به کار خود پایان داد. احمد کشوری ابراز کرد: پس از تیم اساطیر، تیم بلک تورنادو 
مقام دوم را کسب کرد و بازیکنان تیم بلو تورنادو نیز در جایگاه سوم این رقابت ها 
قرار گرفتند. وی یادآور شد: تیم اساطیر در این رقابت ها با مربیگری مهدیه زمانی 
و مهدیه زمانی، زهرا احمدی ،فاطمه یاری، مائده خدری و نیره مظفری به عنوان 
بازیکن موفق به کسب مقام قهرمانی شدند. کشوری تصریح کرد: ترکیب تیم بلک 
تورنادو را در این مسابقات مبارکه حسن پور به عنوان مربی و بازیکن به همراه زهرا 
قربانی، معصومه دین محمدی، مریم واحدی و الهه رضایی تشکیل می داد. رییس 
هیات بازی های بومی محلی قم گفت: در تیم بلو تورنادو نیز که در جایگاه سوم قرار 
گرفت، سمیرا باباخانلو، مبینا آخوندی، زهرا عباسی، زهرا جهانگریان و آذر نوروزی 
به عنوان بازیکن با مربیگری مبارکه حسن پور حضور داشتند. کشوری در ادامه 
عنوان کرد: همچنین در مسابقات چوب کشی قهرمانی بانوان قم نیز زهراصفایی، 
فاطمه خانچرلی، الهه رضایی و فائزه رحیمی در اوزان مختلف با کسب امتیازات لازم 

جهت اعزام به رقابت های قهرمانی کشور معرفی شدند.

کارشناس فوتبال گفت: دیدگاه مدیران باشگاه پرسپولیس نسبت به تیم های 
پایه چیست؟ یعنی نباید در تیم های پایه به دنبال قهرمانی و بود؟

محمود کلهر در گفت و گویی ، در مورد دلیل ضعف باشگاه پرسپولیس در 
تیم های پایه اظهار داشت: فلسفه باشگاه های بزرگ ما مثل پرسپولیس و استقلال 
باید در داشتن آکادمی و تیم های پایه به درستی تعریف شود. اینکه دیدگاه مدیران 
باشگاه پرسپولیس نسبت به تیم های پایه چیست؟ یعنی نباید در تیم های پایه به 
دنبال قهرمانی و نتیجه گرایی بود؟  هدف اصلی در آکادمی و تیم های پایه باید 

بازیکن سازی باشد. بزرگترین اشکال آکادمی پرسپولیس نبود زیرساخت های لازم 
است. این باشگاه سال ها با چنین مشکلی مواجه است. 

وی افزود: باشگاه پرسپولیس در بخش تیم های پایه و آکادمی باید از افراد 
متخصص بهره ببرد تا با کشف و پرورش استعدادها دیگر مشکل کمبود بازیکن 
نداشته باشد. فلسفه وجودی آکادمی باشگاه انتقال بازیکن از تیم های پایه به 
تیم های بزرگسال است. در کشورمان تا دلتان بخواهد بازیکن خوب و مستعد 
داریم و بازیکنان زیادی آرزو دارند که با حضور در فوتبال به پیراهن بزرگسال 

پرسپولیس برسند اما متاسفانه به دلیل ضعف مدیران شرایط مناسبی در این 
بخش دیده نمی شود.

بازیکن اسبق پرسپولیس تصریح کرد: برخی مدیران در تیم های پایه فقط از 
روی رفاقت افراد را برای کار در تیم های پایه انتخاب می کنند و دوستان خود را 
در این بخش ها انتخاب می کنند در حالیکه اگر از افراد متخصص استفاده شود 
می توان با کمترین هزینه بهترین بهره وری و عملکر را داشت و خوب نتیجه گرفت. 
از آکادمی فوتبال باشگاهی مثل پرسپولیس می توان بازیکنان زیادی را کشف و 
پرورش داد اما نبود افراد متخصص باعث شده تیم های پرسپولیس موفق نباشند. 
یکی از مباحث مجوز حرفه ای باشگاه که اکنون پرسپولیس گرفتارش شده مربوط 

به همین آکادمی است.
کلهر در مورد اینکه در این فصل تیم های پایه پرسپولیس حتی در نتیجه گیری هم 
موفق نبوده اند چه برسد به بازیکن سازی، عنوان کرد: افرادی در بدنه پرسپولیس 
هستند که اجازه نمی دهند افراد متخصص و کارآمد وارد شوند و نتیجه اش همین 
شرایط می شود. برای کشف و پروش و ساخت بازیکن نیاز به صرف وقت و انرژی 
است اینکه در شهرهای مختلف بروید و وقت بگذارید و بازیکنان با کیفیت را با 
تست گیری شناسایی کنید.با توجه به نبود برنامه مشخص بلند مدت در آکادمی 

باشگاه در بخش تیم های پایه به همین مشکل گرفتار می شود.
مدیر اسبق آکادمی باشگاه راه آهن در مورد اینکه تقریبا اکثر سرمربیان تیم های 
پایه از پیشکسوتان پرسپولیس هستند و حتی در تیم نونهالان از اشپیتیم آرفی 
به عنوان سرمربی استفاده شده، گفت: من به شخص کاری ندارم. صحبت من 
ریشه  است. اینکه باشگاه باید تشکیلات منسجم و افراد متخصصی در آکادمی 
داشته باشد تا دچار این مشکل نشود. نبود افراد غیرمتخصص، نبود برنامه و 
تشکیلات منسجم مشکل اصلی آکادمی باشگاه است. افراد متخصص باید از 
سوی مدیریت و هیات مدیره باشگاه نیز حمایت شوند و فقط نباید اینگونه باشد 
که کت و شلوار بپوشیم و سرتمرین حاضر شویم. باید برنامه ریزی مناسب داشته 

باشیم.

کلهر: مدیران در تیم های پایه انتخاب رفاقتی دارند؛

اجازه حضور افراد متخصص در پرسپولیس داده نمی شود

ویسی: در شوک هستم
 برای مربیانی که ادعای سالم بودن دارند، متاسفم

  

تیم شیمیدر قم در هفته پنجم لیگ برتر بسکتبال کشور با نتیجه قاطع ۸۴ بر ۵۰ از سد اکسون تهران عبور کرد.
به گزارش روز شنبه هیات بسکتبال قم، در ادامه بازی های هفته پنجم لیگ برتر بسکتبال از ساعت ۱۷:۳۰ دقیقه روزشنبه 
شیمیدر قم در سالن بسکتبال آزادی به مصاف اکسون تهران رفت و با ارائه یک بازی زیبا و برتر چهارمین پیروزی متوالی خود را 

کسب و جایگاهش را در صدر جدول رده بندی محکم تر کرد.
شیمیدری ها در این رقابت کوارتر اول را ۱۹ بر ۱۵ به سود خود به پایان بردند و در کوارتر دوم ۲۲ بر ۹ اکسون را مقهور قدرت 

نمایی خود کردند.
کوارتر سوم به صورت پایاپای دنبال شود و بلندقامتان شیمیدر  و اکسون هرکدام ۲۲ امتیاز بدست آوردند اما در کوارتر آخر 
نماینده قم در یک بازی کاملا یطرفه ۲۱ بر ۴ اکسونی ها را از پیش رو برداشتند تا این رقابت مهم در مرحله گروهی را ۸۴ بر ۵۰ 

به سود خود به پایان برده باشند.
شیمیدر قم در هفته ششم لیگ برتر بسکتبال ایران ساعت ۱۵ روز دوشنبه ۱۷ آبان ماه جاری برابر آویژه صنعت پارسا صف 

آرایی خواهد کرد.
بلند قامتان شیمیدر قم در بازی نخست خود در لیگ برتر با نتیجه قاطع ۸۹ بر ۵۰ از سد تیم پدافند هوایی تهران گذشت و 
در دومین بازی نیز با نتیجه ۷۵ بر ۶۰ تیم سپاهان اصفهان را از پیش رو برداشت، شیمیدری ها در هفته چهارم نیز ۸۷ بر ۴۲ 
صنایع هرمزگان را اسیر هنرنمایی خود کردند. همچنین دیدار این تیم در هفته سوم لیگ برتر برابر مس رفسنجان به دلیل 

ابتلای بازیکنان این تیم به کرونا لغو و به زمان دیگر موکول شده است.
شیمیدر قم با سرمربیگری مهران شاهین طبع در گروه ب با تیم های فولاد مبارکه سپاهان، صنعت مس رفسنجان، صنایع 

هرمزگان، اکسون تهران، آویژه صنعت پارسا و مهرام تهران همگروه است.
نماینده بسکتبال قم فصل گذشته در بین ۱۶ تیم لیگ برتر بسکتبال بعد از تیم های شهرداری گرگان و مهرام تهران بر روی 

سکوی سوم ایستاد.

رییس کمیته ملی المپیک گفت: کاروان ایران قطعا به صورت کیفی به بازی های آسیایی اعزام می شود و هدف 
گذاری ما درخشش در هانگژو ۲۰۲۲ است.

رضا صالحی امیری در اولین جلسه هماهنگی ستاد کارشناسی بازی های آسیایی هانگژو برای انتخاب اولیه رشته 
های اعزامی در مورد نتیجه این نشست بیان کرد: زمان کوتاهی تا بازی های آسیایی داریم. در این مدت درگیر المپیک 
بودیم و از این رو ستاد بازی ها را بعد از المپیک برگزار کردیم و امروز رسما اولین جلسه آن برگزار شد. روی محورهای 
متعددی بحث کردیم و به این جمع بندی رسیدیم که سیاست های کلی اعزام را مشخص کنیم. تاکید مقام معظم 
رهبری مبنی بر اعزام کیفی، در دستور کار ماست و قطعا کاروان کیفی است. از تولیدات و ظرفیت های داخلی 
استفاده می کنیم. همچنین باید فضای لازم را به بانوان بدهیم و اعزام بیشتری در بخش بانوان داشته باشیم. در کنار 
ستاد قهرمانی، ستاد فرهنگی هم خواهیم داشت. او ادامه داد: در مورد لباس کاروان قرار است سرپرست کاروان 
سیاست های طراحی لباس را با استفاده از کارشناسان تدوین کند. نظر ورزشکاران و مردم را در مورد لباس خواهیم 
گرفت. رشته ها هم در سه دسته )قطعا مدال آور،  شانس مدال و بدون شانس مدال( تقسیم بندی شده اند. هدف 
گذاری ما این است که کاروان در هانگژو درخشش داشته باشد و نسبت به دوره قبل، یک پله صعود کنیم. روندی که 
آغاز کردیم فشرده است چون زمان زیادی نداریم اما با توجه به تجربیاتی که از بازی های گذشته داریم به کار گرفته می 
شوند و درخشش بهتر و قوی تر داشته باشیم. در مورد نام و شعار کاروان نیز قرار است پیشنهادات را جمع و در جلسه 
بعد بررسی کنیم. از مردم می خواهیم نظرات خود را برای ما ارسال کنند. نام کاروان باید ارزش های هویتی و عناصر 
فرهنگی و  توجه به نام ایران را داشته باشد. جلسات ستاد نیز هفتگی برگزار می شود و سرپرست کاروان سخنگوی 
ستاد خواهد بود. صالحی امیری در مورد اینکه چه تضمینی وجود دارد که بعد از انتخابات کمیته ملی المپیک و در 
صورت نبود او همچنان فخری این سمت را داشته باشد، گفت: اصلا کمیته ملی المپیک متکی به شخص نیست. 

اساسنامه به ما تکلیف می کند که چه کاری باید انجام شود. ستاد هم  متکی به شخص نیست.

لیگ برتر بسکتبال؛

تداوم پیروزی های شیمیدر قم در لیگ برتر بسکتبال کشور
رییس کمیته ملی المپیک:

 کاروان کیفی به بازی های آسیايی می رود

کارشناس فوتبال با بیان این که دوره اقتدار پرسپولیس به پایان رسیده است، 
گفت: از تیم فرهاد مجیدی انتظار می رود فوتبالی تهاجمی تر ارائه دهد نه اینکه 

بعد از یک گل به لاک دفاعی فرو برود.
مسعود اقبالی اظهار داشت: به نظر می رسد بعد از موفقیت های چند سال 
اخیر پرسپولیس دوران اقتدار این تیم به پایان رسیده است و قدرت در حال 
انتقال به سپاهان و استقلال است. هرچند که به عقیده من هنوز هم می توان در 
کنار استقلال و سپاهان پرسپولیس را یکی از شانس های قهرمانی در این فصل 
دانست. بسیار بعید است در این فصل تیمی خارج از این مثلث قدرت فوتبال 

ایران قهرمان شود.
وی افزود: در بین این ۳ تیم سپاهان بهترین فوتبال را ارائه می دهد. با اینکه 
آنها به ذوب آهن باختند، اما فوتبال شان کاملًا مدرن بود و در تمام دقایق بازی 

حرف برای گفتن داشتند.
این کارشناس فوتبال ادامه داد: سپاهانی ها ابزار لازم را هم بیش از سایرین 
برای قهرمانی دارند. بعد از سپاهان شانس استقلال از نظر فنی بیشتر است و 

آنها شرایط بهتری دارند و در درجه سوم شانس هم پرسپولیس قرار دارد.
مربی سابق استقلال گفت: مجیدی تیم پر مهره ای را در اختیار دارد و آنقدر 
دستش باز هست که مقابل فجر ۳ مهاجم خیلی خوب )یامگا، ژستد و قاسمی 
نژاد( را در ترکیب اصلی گذاشت و یکی مثل مطهری را هم روی نیمکت داشت. 
اما در نهایت سرمربی جوان استقلال نتوانست از این برتری نفری اش مقابل تیم 

جوان و کم تجربه فجر استفاده کند.
مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا تصریح کرد: سطح توان تاکتیکی و تکنیکی 
در فوتبال ایران آنقدر بالا نیست که حریف قوای بدنی و نیروی دوندگی تیم های 
جوان شود. استقلالی ها مقابل فجر بیشتر اسیر دوندگی فجری ها شدند و در 

دقایق پایانی بازی هم پا پس کشیدند تا گل خوردند.
استقلال در این فصل همه ابزارهای قهرمانی را دارد 

اقبالی بیان داشت: مجیدی در زمان بازیگری مهاجم بوده و از او انتظار می رود 
تیمی به مراتب تهاجمی تر را روانه میدان کند. به خصوص که او ابزار فوتبال 
تهاجمی را هم دارد. استقلال نباید وقتی یک گل می زند عقب بکشد و به دفاع از 
گل زده بپردازد. آنها می توانند با حفظ فشار بر روی دروازه حریف هم برتری شان 
استفاده کنند و هم شانس افزایش گل زده را داشته باشند. به خصوص همانطور 

که گفتم آنها ابزار این کار را هم دارند.
کارشناس فوتبال در ادامه بیان داشت: با اینکه آبی پوشان در چهار بازی 
گذشته تنها یک گل خورده اند، اما به نظر من خط دفاعی آنها هنوز به انسجام 
لازم نرسیده است. آنها استحکام لازم را در خط دفاعی ندارند و بارها در این 
چهار بازی به تیم مقابل فرصت هایی داده اند؛ ولی تیم های مقابل آنقدر تجربه 
نداشتند که از این فرصت ها استفاده کنند. مجیدی باید این نقطه ضعف را 
برطرف کند چون در صورت تکرار این اشتباهات مقابل تیم های قوی تر، آنها به 

راحتی فرصت سوزی نمی کنند.

وی در خصوص زمین چمن ورزشگاه حافظیه گفت: واقعاً برای فوتبال ما 
خجالت آور است که با گذشت ۲۱ سال از لیگ حرفه ای هنوز چنین زمین های 
چمنی وجود داشته باشد و بازی در سطح اول فوتبال باید روی آن انجام شود. 

قطعاً کیفیت زمین هم روی کیفیت این دیدار تاثیر گذاشته است.
مربی سابق آبی پوشان در خاتمه بیان داشت: در مجموع باید گفت استقلال 
در این فصل همه ابزارهای قهرمانی را دارد و اگر مجیدی بتواند به بهترین شکل 
از شرایط استفاده کند، بعید نیست قرعه قهرمانی در پایان فصل به نام آبی 

پوشان بیفتد.

مسعود اقبالی :
دوره اقتدار پرسپولیس به پايان رسیده است
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چرا و چگونه به اینجا رسیدیم؟

ضرورت تصحیح اشتباه محاسباتی غرب 
در مذاکرات هسته ای

اعلام دستیابی به ۲۵ کیلوگرم اورانیوم ۶۰ درصدی از سوی سخنگوی سازمان 
انرژی اتمی بار دیگر نشان داد که فرایند تعلل و تطویل مذاکرات با تهران از سوی 
غربی ها نتیجه مورد نظر آنها را نداشته است و بهتر است این کشورها با تصحیح 

اشتباه محاسباتی خود رویکرد واقع بینانه ای را در پیش بگیرند.
اظهارات بهروز کمالوندی سخنگوی سازمان انرژی اتمی در مراسم گرامیداشت 
روز ۱۳ آبان  روز گذشته بازتاب گسترده ای در محافل سیاسی و رسانه ای داشت.

کمالوندی درباره پیشرفت های صنعت هسته ای چه گفت؟
ما  گفت:  اسلامی  جمهوری  هسته ای  پیشرفت های  به  اشاره  با  کمالوندی 
مدتی محدودیت داشتیم اما خوشبختانه با قانون اقدام راهبردی مجلس شورای 
اسلامی دست و بالمان باز شد. طبق قانون از ما ۱۲۰ کیلوگرم )اورانیوم( %۲۰ 
خواستند، در حالی که الان از ۲۱۰ کیلوگرم عبور کرده ایم. علاوه بر این تاکنون 
۲۵ کیلوگرم ۶۰% تولید کرده ایم که به استثنای کشورهای دارای سلاح هسته 
ای هیچ کشوری قادر به تولید آن نیست. ایران بر اساس مصوبه آذرماه پارسال 
مجلس شورای اسلامی،تحت عنوان قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها تعداد 
سانتریفیوژهای پیشرفته اش را افزایش داده، میزان غنی سازی اورانیوم را به سطوح 
بالاتر رسانده است. این مصوبه واکنشی به بدعهدی آمریکا و اعمال تحریم های 
گسترده علیه ایران بود با این حال اکنون ایالات متحده و سه کشور اروپایی طرف 
توافق هسته ای پیشرفت های ایران را نگران کننده می خوانند. سخنگوی سازمان 
انرژی اتمی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری بر حوزه صنعت هسته ای به 
عنوان حوزه اقتدار، خاطرنشان کرد که فناوری های پیشرفته مثل هسته ای، نانو 
و... دستاورد و توانمندی ایران است پیشرفت  در این حوزه ها مانند سلاح است 
و بازدارندگی ایجاد می کند. در این صنعت، کیفیت ۲۰% از دیگر صنایع بالاتر 
است. یعنی باید ۱۲۰% به آن اطمینان داشته باشید. به همین دلیل خواستند 
آن را از ما بگیرند. اما اعتراف کردند که دیگر نمی توانند. در این سازمان هر چه 
اراده کنیم انجام می دهیم. کمالوندی با تاکید بر اینکه صنعت هسته ای صنعت 
ریشه داری است، گفت: به خاطر مسائل مذاکراتی برجام به عقب رفتیم اما وقتی 
اراده شد رو به جلو برویم، دیدید با چه شتابی رو به جلو حرکت کردیم و تکالیفی 
که قانون مشخص کرده بود را بسیار بالاتر از انتظارات انجام دادیم. صنعت هسته 
و غرور کشور است. کشورهای  افتخار  اقتدار،  مایه  ای صنعت قوی است که 
استکباری الان اذعان کرده اند که دیگر نمی توانند این صنعت را از جمهوری 
اسلامی ایران بگیرند. سخنگوی سازمان انرژی اتمی در خصوص اهمیت و سطح 
صنعت هسته ای گفت: این صنعت جلوتر از همه صنایع است و می تواند آنها را به 
حرکت در آورد. کیفیت و استانداردهای آن بسیار بالاتر از دیگر صنایع است. وقتی 
در این صنعت تسلط دارید، در حقیقت زمینه را برای کیفیت بالای دیگر صنایع 
فراهم کرده اید. آنها می دانند این صنعت نقطه حساس و کلیدی است، لذا تلاش 
می کنند جمهوری اسلامی را از یک مولفه مهم قدرت، این چنین محروم کنند. 
موضوع هسته ای را سیاسی کرده اند و اتهام می زنند که دنبال سلاح هستیم، در 

حالی که خودشان سلاح دارند و استفاده کرده اند.
 اذعان مقام آمریکایی به قدرت ایران در صنعت و دانش هسته ای ایران

 طی سال های اخیر برخی از مقامات غربی به قدرت و توان ایران در زمینه هسته 
ای اذعان کرده بودند با این حال جدید ترین مورد از این دست، اظهارات وندی 
شرمن مذاکره کننده پیشین آمریکایی و اذعان وی به قدرت ایران در صنعت و 
این  کننده  مذاکره  و  آمریکا  خارجه  وزیر  معاون  وندی  است  ای  هسته  دانش 
کشور در مذاکرات هسته ای چند سال قبل در یک مصاحبه پادکستی با برنامه 
»Negotiators« )مذاکره کنندگان( از مجله »فارن پالیسی« درباره سال های قبل 
از آغاز مذاکرات برجام  گفت: »ایالات متحده در همه نشست های رسمی گفته 
بود که ایران نباید هیچ تأسیسات غنی سازی یا برنامه غنی سازی یا چیزهایی از 
این دست داشته باشد.« این مقام  آمریکایی اضافه کرد: "غنی سازی اورانیوم 
یکی از روش های رساندن مواد هسته ای به درجه ای است که قابل استفاده در 
سلاح هسته ای باشند. روش دیگر، پلوتونیوم است. ما می خواستیم این را )برنامه 
غنی سازی ایران( را تا ابد تعطیل کنیم تا آنها هیچ غنی سازی ای نداشته باشند. 
اما رئیس جمهور ]اوباما[ به این درک رسیده بود که مردم نمی توانند دانشی را که 
یاد گرفته اند از یاد ببرند. این بود که گفت درباره اینکه ایران، یک برنامه غنی سازی 
کوچک، محدود و غیرنظامی که ذیل معاهده منع اشاعه تسلیحات اتمی مجاز 
باشد و آژانس اتمی بر آن نظارت کند تأمل خواهد کرد."  بر اساس اعلام علی 
باقری معاون وزیر امور خارجه قرار است مذاکرات برای رفع تحریم های ظالمانه 
ایران هشتم آذرماه در وین از سر گرفته شود.موضوعی که با استقبال طرف های 
انتظار می رود شاهد تغییری در رویکرد  این حال  با  غربی مواجه شده است. 
غربی ها و حاکم شدن رویکرد واقع بینانه از سوی غربی ها در مذاکرات آتی باشیم و 
در این صورت می توان مذاکرات موفقیت آمیز و منتج به نتیجه ای را انتظار داشت.

 چرا و چگونه به اینجا رسیدیم؟
 دستیابی  به ۲۵ کیلوگرم اورانیوم ۶۰ درصد  از جهاتی نشان دهنده قابلیت ها 
و توانمندی متخصصان صنعت هسته ای ایران و بومی شدن این دانش در ایران 
است با این حال از سوی دیگر و از بابت ابراز نگرانی غربیها باید گفت: این اتفاق 
نتیجه زیاده خواهی آمریکا و اشتباه محاسباتی غربیها در تمام سالهای اخیر بوده 
است.  ایران و ۱+۵ بعد از ماه ها مذاکره  در قالب مکانیسم برجام توافق کردند که 
آمریکا و غرب تحریمهای اعمال شده بر ایران را رفع کنند و ایران هم محدودیتهای 
مشخصی بر صنعت هسته ای خود اعمال کند در واقع این توافق داده و ستانده 
های مشخصی داشت که باید عملیاتی می شد با این حال با وجود اقدام ایران به 
اجرای تعهدات خود که به اذعان گزارشات مکرر آژانس بین المللی انرژی اتمی 
ایران به این تعهدات پایبند بود طرف غربی در یک اشتباه محاسباتی تصور کرد 
ایران دیگر چیزی برای عرضه ندارد و از عمل به تعهدات مندرج در برجام شانه 
خالی کرد. با تغییر دولت در آمریکا و حضور ترامپ در کاخ سفید نه تنها دولت 
آمریکا از برجام خارج شد و تحریم های اعمال شده علیه تهران را اعاده کرد  سایر 
شرکای برجام را هم برای خروج از ایران و همراه شدن در اعمال سیاست فشار 
حداکثری تحت فشار قرار داد. هرچند سایر شرکای برجام به لحاظ حقوقی حاضر 
نشدند از برجام خارج شده و این توافق را کاملا  از بین ببرند اما در اعمال سیاست 
تحریمی و فشار بر ملت ایران با آمریکا همراهی کردند. به دنبال خلف وعده 
غربی ها ایران باز هم نشان داد که دانش وصنعت هسته ای ایران بومی شده است.
یک سال بعد از خروج آمریکا از برجام و عدم عمل به تعهدات از سوی طرف های 
غربی  تهران طی پنج گام از تعهدات خود عقب نشینی کرد. در ادامه و بعد از شکل 
گیری مجلس یازدهم نمایندگان قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریمهای هسته 
ای را تصویب کردند. با وجود تصوراتی و ادعاهایی که درباره صنعت هسته ای و از 
بین رفتن قابلیت های این صنعت در فضای رسانه ای و سیاسی مطرح می شد، 
ولی در کمترین زمان ممکن بخش زیادی از مواد این قانون اجرایی شد و خبر 
دستیابی به ۲۵ کیلوگرم اورانیوم ۶۰ درصد در چنین بستر و چهارچوبی قابل توجه 
و حائز اهمیت است. حالا جمهوری اسلامی توانسته با ارتقا صنعت هسته ای خود 
قدرت نرم خود را در مذاکره با غرب افزایش دهد این موضوع باعث شده ایران در 
مذاکرات پیش رو دست بالا و قدرت بیشتری داشته باشد. به نظر می رسد این خبر 
سخنگوی سازمان انرژی اتمی و اتفاقاتی که در صنعت هسته ای ایران رخ داده، 
در تصحیح اشتباه محاسباتی غربی ها موثر واقع شده و آنها را به سمت اتخاذ یک 
رویکرد واقع بینانه و منتج به نتیجه رهنمون سازد و در این صورت می توان انتظار 
داشت مذاکرات آتی در کوتاه ترین زمان ممکن به نتیجه برسد. طبیعی است که 
ایران کشوری است که به تعهداتی که می دهد پایبند می ماند در عین حال در دفاع 

از حقوق ملت کاملا مصمم است.

 رئیس مرکز عربی مطالعات ایران گفت: معترضان عراقی معتقدند که سیستم 
اثرانگشتی یا همان بایومتریک موجبات اعمال تقلب را به وجود آورده است اما به هر 

ترتیب بعید است نتایج انتخابات تغییر کند.
»محمدصالح صدقیان« رئیس مرکز عربی مطالعات ایران در تشریح دلایل و ابعاد 
اعتراضات روز جمعه در منطقه سبز بغداد در گفت وگو با  ایلنا اظهار کرد: تظاهرات روز 
جمعه که در منطقه سبز بغداد رخ داد و به کشته شدن دست کم دو نفر منجر شد، 
به نوعی اعتراض به نتایج انتخابات پارلمانی اخیر عراق قلمداد می شود. بر اساس 
داده ها و اطلاعات موجود، طرفدارانی از گروه های شیعه که متشکل از دولت القانون، 
ائتلاف الفتح و همچنین جریان حکیم می شدند، در اعتراض به خروجی انتخابات 
اخیر به خیابان ها آمدند اما در این میان طرفداران جریان صدر در این تظاهرات حضور 
چشم گیر نداشتند. توجه داشته باشید که مقتدی صدر فعلًا بیشترین کرسی های 
پارلمان عراق را به خود اختصاص داده و دلیلی برای به خیابان آمدن طرفدارانش در 
مقیاس انبوه وجود ندارد. او قبل و بعد از انتخابات در جلسات مشترک با سایر احزاب 
به صورت دوره ای شرکت می کرد؛ به این معنا که در برخی جلسات حضور داشت اما 

از شرکت در برخی دیگر امتناع می ورزید. این اقدام صدر دقیقاً نشان می دهد که او بر 
موج پیروزی هایش در انتخابات سوار است.

وی ادامه داد: توجه داشته باشید به رغم آنکه طرفداران جریان های سیاسی وارد 
منطقه سبز شدند و دست به تظاهرات زده اند، اما بعید به نظر می رسد اتفاقی در 
اعلام نتایج رخ دهد یا اینکه بتوانند نتایج را تغییر دهند. جریان هایی که طرفدارانشان 
وارد منطقه سبز شدند، به نوعی تلاش کردند تا بتوانند بر دولت، کردها و اهل تسنن 
اعمال فشار کنند و نتیجه انتخابات را تغییر دهند، اما به نظرم چنین اتفاقی نخواهد 
افتاد. موضوع دیگر این است که اساسا جریان صدر به خروجی انتخابات اعتراض 
نکردند و طبیعی است که مقتدی صدر از طرفدارانش بخواهد که حساب خود را از 
معترضان جدا کند. واقعیت این است که برخی از احزاب نتوانستند آنگونه که باید در 
پارلمان، کرسی های زیادی به دست بیاورند؛ به عنوان مثال جریان حکیم تنها در این 

انتخابات توانسته دو کرسی به دست بیاورد که این به معنای یک شکست علنی بود.
تغییر نتایج انتخابات بعید به نظر می رسد

این کارشناس ارشد مسائل عراق تصریح کرد: مسأله دیگر این است که نماینده 

سازمان ملل در عراق هم به نوعی در خروجی انتخابات و حتی جهت دادن به روندها 
تاثیرگذار بود اما معتقدم جریان های سیاسی مانند الفتح و حکیم و حتی دولت القانون 
نتوانستند همانند جریان صدر، رأی دهندگان را اغنا کنند. اختلاف آرا به خصوص در 
جناح صدر نشان می دهد که او توانسته به خوبی اوضاع را به نفع خود مدیریت کند. 
یکی دیگر از دلایل اعتراض به خروجی انتخابات، بحث سیستم بایومتریک است. 
معترضان معتقدند که سیستم اثرانگشتی یا همان بایومتریک موجبات اعمال تقلب 
را به وجود آورده است اما در مقابل، بسیاری دیگر معتقدند آراء دستی غیرقابل کنترل 
به صندوق ها ریخته شده است. در همین راستا مقتدی صدر برخلاف جریان ها، بر 
تشکیل ائتلاف و فراکسیون بزرگ پارلمانی فکر می کند اما خروجی آن همچنان در 
ابهام قرار دارد. روند قانونی به این صورت است که شیعیان باید ائتلاف بزرگ را در 
پارلمان تشکیل دهند و سپس اقدام به مذاکره با کردها و اهل تسنن برای تشکیل 

دولت و همچنین انتخاب نخست وزیر، رئیس جمهور و رئیس پارلمان کنند.
سایر  زدن  دور  با  می کند  تلاش  صدر  که  است  حالی  در  این  افزود:  صدقیان 
جریان های شیعه به نوعی اقدام به ائتلاف سازی با اهل تسنن و کردهای عراق کند. 
در مقابل، گروه های شیعه مخالف این اقدام هستند و پس از دیدار اخیر مقتدی 
صدر با محمد الحلبوسی، رئیس پارلمان و هوشیار زیباری، نماینده بارزانی در بغداد، 
آنها به صورت قطعی اعلام نکردند که می خواهند وارد ائتلاف سازی با صدر شوند 
یا خیر. معترضان و سایر جریانات شیعه معتقدند که صدر باید فراکسیون بزرگ را با 
سایر احزاب تشکیل دهند و در نهایت خروجی این ائتلاف، با کردها و اهل تسنن وارد 
گفت وگو شود اما واقعیت ماجرا این است که مقتدی صدر در حال دور زدن شیعیان 
عراق است. اگر صدری ها در دولت نباشند بدون شک در آینده اقدامات به کارشکنی 
خواهند کرد و به همین دلیل تنها راه چاره، تشکیل یک دولت ائتلافی با حضور 

نمایندگان این جریان است.
انتخاب مجددم الکاظمی به عنوان نخست وزیر ناممکن است

وی در پایان خاطرنشان کرد: در این میان نکته ای که باید مورد توجه قرار بگیرد 
این است که وقایع اخیر و به خصوص خروجی انتخابات پارلمانی عراق به ما نشان 
می دهد که انتخاب مجدد مصطفی الکاظمی به عنوان نخست وزیر آتی عراق، تقریباً 
ناممکن است. سه دلیل برای این موضوع وجود دارد که نخست عدم مدیریت مفید 
دولت عراق توسط وی مطرح است و او دائماً اعلام می کند که فرصتی برای پیش 
بردن اهدافش در دولت را نداشته است. دوم، اعتراضات و اعتصابات در مورد نتایج 
اخیر انتخابات پارلمانی است که اگر مصطفی الکاظمی این روند را درست مدیریت 
می کرد، اوضاع به گونه ای دیگر رقم می خورد. موضوع سوم کشته شدن دو نفر 
در اعتراضات جمعه شب بغداد است که مجموع اینها موجب می شود مصطفی 
الکاظمی دیگر نتواند به عنوان نخست وزیر آتی عراق وارد صحنه شود. بر این اساس 
معتقدم الکاظمی خلع سلاح سیاسی شد و از چارچوب سیاسی فعلی کنار گذاشته 

می شود.

صدقیان رئیس مرکز عربی مطالعات ایران: 

مقتدی صدر در حال دور زدن شیعیان عراق است

نمی شود  تخریب  :با  گفت  سیاسی  فعال  یک 
شخصیت های تاریخ ساز و خدوم را از قلب مردم بیرون کرد 
زیرا این اتفاقات همیشه نتیجه عکس داشته است و نه تنها 

محو نمی شوند بلکه بیشتر شناخته می شوند.
محمدهاشمی در گفت وگو با ایلنا، درباره تخریب سنگ 
مزار مرحوم ابراهیم یزدی »عضو شورای انقلاب، وزیر خارجه 
و معاون نخست وزیر در دولت موقت انقلاب« و اقداماتی از 
این دست مانند هجمه به شخصیت های همچون مرحوم 
بازرگان و آیت الله هاشمی رفسنجانی توسط جریانی در 
کشور، گفت: واقعیت این است که شخصیت های تاریخی 
را نمی توان از تاریخ حذف کند. زمانی جریانی حذف ائمه 
اطهار را آغاز کردند تا به افراد دیگری برسند، به طوری که 
در عربستان مزار ائمه را متروک و نامشخص می ساختند 
که کسی برای زیارت نرود اما این جریان ها هیچگاه موفق 

نمی شوند. 
این عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی با اشاره 
به این که شخصیت های تاریخی و تاریخ ساز در اذهان مردم 
باقی خواهند ماند، بیان کرد: امام )ره( و آقای هاشمی 
رفسنجانی را نمی شود حذف کرد، مرحوم دکتر یزدی و 

بازرگان را نمی شود از حافظه تاریخی حذف کرد. 
ایالات  که  داد  پیام  کارتر  که  هنگامی  شد:  یادآور  وی 
ایشان  دارد،  را  پاریس  در  امام  با  مذاکره  قصد  متحده  
مرحوم دکتر یزدی را به عنوان نماینده خودشان معرفی 
کردند تا با آمریکایی ها صحبت کنند. آقای یزدی ۷ جلسه 
به عنوان نماینده امام )ره( با آمریکا مذاکره کردند و نتایج را 

می نوشتند و خدمت ایشان می دادند.
هاشمی تاکید کرد: سابقه تاریخی افراد است که می ماند 
از بین  و  را تخریب کنند  حال حتی اگر سنگ مزارشان 

ببرند. اتفاقا تجربه نشان داده است، نتیجه این اقدامات 
بلعکس است و هر شخصی که در حد خودش خدمت 
کرده، زحماتش در تاریخ ثبت شده است و همیشه نامش 
خواهد ماند؛ بنابراین بحث سنگ قبر نیست بلکه خود 
شخص است که در قلوب مردم و تاریخ ثبت شده و از یاد 

مردم نمی رود.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که امروز جریانی با 
جعل تاریخ می خواهد افکار خودش را به جامعه غالب کند 
و کسانی که از ابتدای انقلاب حاضر بودند و هزینه دادند را 
حذف کنند، چگونه باید عمل کرد که این جریان به اهداف 

خودش نرسد، گفت: این نوع کارها نتیجه عکس دارد؛ 
زمانی مسئول صداوسیما بودم در آن هنگام ۷۵ رادیو به زبان 
فارسی از کشورهای بزرگی مثل آمریکا، چین و شوروری تا 
کشورهای کوچکی مانند آلبانی و کویت علیه انقلاب ما 
تبلیغ می کردند آن هم درحالی که ما یک رادیو و تلویزیون 
داشتیم اما نتیجه چیز دیگری شد که آن ها انتظار نداشتند. 
هاشمی یادآور شد: یک صداوسیما در برابر ۷۵ رادیو وجود 
داشت بحث روزنامه ها و رسانه های دیگر جدا بود. معاون 
سیاسی صداوسیما زمانی آمار گرفته بود که روزانه ۷ میلیون 
کلمه علیه انقلاب اسلامی در روزنامه ها و رسانه های مکتوب 

مطلب نوشته می شد که از رادیو و تلویزیون پخش می شد و 
ما تنها یک شبکه داشتیم. جالب است که همین کارهای 
تخریبی رادیوها و روزنامه های بیگانه باعث شد انقلاب ما 
بهتر معرفی شود زیرا آن هایی که به اصطلاح افرادی متفکر 
و منصف در دنیا بودند، هنگامی که مشاهده می کردند یک 
کشور انقلاب و ایدلوژی اش این گونه مورد تهاجم قرار گرفته 
به دنبال بررسی آن می رفتند که ببینند چه خبر است؟ چرا 
عده ای از آن واهمه و وحشت دارند؟ آن افراد هنگامی که 
درباره انقلاب و قیام تحقیق می کردند به قرآن، نهج.البلاغه 
و متون دیگر مراجعه می کردند و کلام امام را می دیدند که 
دیگر مشخص است در چنین مواقعی نتیجه غیر از آن 

چیزی می شود که دشمنان انتظار دارند.
این فعال سیاسی با بیان این که به واسطه تحقیق درباره 
گفت:  گرویدند،  تشیع  و  اسلام  به  زیادی  افراد  انقلاب 
بنابراین با برخی از کارها ممکن است یک عده فکر کنند 
افراد محو می شوند؛ اما اشخاص اگر متفکر، اندیشمند 
و منصف باشند، با دیدن این نوع هجمه ها به بررسی این 
می پردازند که آن فرد چه فکر و اندیشه ای داشته است؟ چه 
کسی بوده است؟ چه کاری انجام داده و چه سابقه ای دارد 
که عده ای با وی به دشمنی می پرداختند و در جهت تخریب 
وی قدم برداشتند. وی با بیان این که شخصیت های بزرگ 
و حرکات انقلابی، دشمنان بزرگی هم دارد اما این دشمنان 
کنند،  اثرگذاری  دارند،  که  خواسته ای  طبق  نمی توانند 
اظهار داشت: زمانی مرحوم آیت الله هاشمی رفسنجانی 
بسیار سختی کشیدند اما در تشییع پیکر ایشان مشاهده 
کردیم مردم چگونه حاضر شدند و چه کردند، این امر نشان 
و  تاریخ ساز  شخصیت های  نمی شود  تخریب  با  می دهد 

خدوم را از قلب مردم بیرون کرد.

محمد هاشمی:
با تخريب نمی شود شخصیت های تاريخ ساز را از قلب مردم بیرون کرد

هرچقدر سخنان فسادستیزانه رئیس جمهوری در جلسه چهارشنبه گذشته 
هیات دولت، با استقبال گسترده رسانه ها مواجه  شد، بخشی از رویکرد اقتصادی 
وی مغفول ماند و کمتر به آن پرداخته شد؛ بویژه آنجا که آیت الله ابراهیم رئیسی 
بر استفاده از نظرهای همه کارشناسان اقتصادی حتی مخالف با نظرات دولت، 

تاکید کرد.
به گزارش ایرناپلاس، هفته گذشته رئیس جمهوری در بخشی از سخنانش 
با یادآوری اینکه »بنده همواره بر ضرورت نشست و گفت وگو با اقتصاددانان 
از جمله کارشناسان اقتصادی که حتی نظراتی مخالف با دولت دارند، تأکید 
داشته ام«، گفت: »برگزاری نشست های مشورتی با صاحب نظران اقتصادی 
و اخذ نظرات و انتقادهای آنان اقدام مبارکی است که می تواند تصمیمات و 

اقدامات دولت را پخته تر کند«.
به گواه بیشتر کارشناسان، شرایط اقتصادی کشور به گونه ای است که ضرورت 
بهره¬ گیری واقعی از نظرهای »همه« دلسوزان و متخصصان علم اقتصاد را 
دوچندان می کند و هر کارشناسی که دل در گروی این سرزمین دارد، لازم است 

با احساس وظیفه وارد میدان شود.
تحریم های  و سیل  برجام  از  آمریکا  از خروج ظالمانه  نیم پس  و  سه سال 
ضدانسانی پولی، نفتی، بانکی و ...  باعث شده کشورمان از نظر اقتصادی در 
شرایط ویژه ای قرار گیرد که هرگونه خطا در محاسبات اقتصادی و برنامه ریزی های 
کلان، ممکن است هزینه های جبران ناپذیری به همراه داشته باشد؛ در این 
و  افزود  را  اقتصادی اش  پیامدهای  و  ویروس کرونا  باید مصیبت های  شرایط 
همزمان نیم نگاهی هم داشت به اوضاع نامساعد جوی و خشکسالی هایی که 

گاه در ۵۰ سال اخیر بی سابقه توصیف شده است.
استفاده از تجربه ها و نظرهای موافق و مخالف صاحب نظران برجسته کشور و 
توجه به نظرهای انتقادی آنها، در این شرایط به تعبیر رئیس جمهوری »اقدامی 
مبارک« و از منظری دیگر الزامی مدبرانه است و مرور کوتاه تجربه های اقتصادی 

۸ دولت پس از جنگ تحمیلی، ضرورت این رویکرد را به خوبی نشان می دهد.
در دولت موسوم به سازندگی، وجه غالب برنامه های اقتصادی، برنامه »تعدیل 
اقتصادی« بود که در خلوت اقتصادی دولت، تدوین و بدون توجه به نظرهای 
بسیاری از منتقدان اجرایی شد؛ درآن دوره در مقطعی از سال ۱۳۷۴، نرخ تورم 

به گونه ای بالا رفت )به ۵۰ درصد رسید( که همه رکوردهای پیشین را شکست 
و مجموعه دولت وقت را ناگزیر به تعدیل برنامه تعدیل اقتصادی کرد؛ بی آنکه 
متوجه شده باشد اگر از ابتدا به نصایح دلسوزان گوش فراداده بود، چه بسا 
کشور دچار برخی آسیب های اقتصادی و حتی امنیتی )همچون اعتراض های 
اسلامشهر( نمی شد و به وجهه نخستین دولت بعد از دفاع مقدس نیز لطمه 
چندانی وارد نمی شد. در آن دوره البته نباید نصیحت ها و توصیه های مکرر 
رهبر معظم انقلاب را از نظر دور داشت که دائم، دولت را به رسیدگی به اوضاع 

محرومان امر می کرد و خواستار توجه جدی به طبقه های ضعیف جامعه بودند.
در دولت اصلاحات، اگرچه برخی از رویکردها تغییر یافت و با حضور حسین 
اصلاح  برای  ویژه  طرحی  نخست،  دولت  در  اقتصاد  وزیر  مقام  در  نمازی 
رویکردهای اقتصادی کلان و توجه بیشتر به اقشار محروم دنبال شد، اما دو 
رویداد همزمان چالش های اقتصادی جدیدی آفرید؛ نخست کاهش بی سابقه 
قیمت نفت )۱۲ دلار برای هر بشکه( بود و دوم، احاطه تدریجی رویکردهای 
لیبرالی و مبتنی بر اقتصاد بازار بود که برخی دلخوری های اقشار کمتر برخوردار 

را موجب شد.
برخی تحلیلگران معتقدند اگرچه دوره اصلاحات در مجموع یکی از بهترین 
دوره های اقتصادی کشور بود اما بی توجهی به مناطق محروم و دور از مرکز و 
غفلت از قشرهای ضعیف کشور، باعث تغییر محاسبه ها و معادله های سیاسی و 
روی کارآمدن رئیس جمهوری شد که هیچ نسبتی با دو رئیس دولت قبل نداشت 

و رسیدگی به طبقات محروم را شعار اصلی خود کرده بود.
بتوان  شاید  است؛  مشابه  جهاتی  از  دوازدهم  تا  نهم  دولت های  حکایت 
مهمترین وجه مشترک این ۱۶ سال را بی توجهی به نظرهای اقتصاددانان 
منتقد و ورود تحریم به عنوان متغیر مهم تاثیرگذار دانست. در سال های ۸۴ تا 
۹۰، عواملی چون نفت بالای ۱۰۰ دلار، اجرای سیاست های نقدینگی ساز در 
کنار طرح هایی همچون »مسکن مهر« و »تثیبت قیمت ها« و »انحلال سازمان 
برنامه و بودجه«، سرریز نقدینگی به بازار مالی کشور به نقطه ای رسید که با اعلام 
تحریم های ابتدای دهه ۹۰، زخم اقتصادی سرباز کرد و بی توجهی نسبی دولت 
به سرمایه گذاری مولد و اشتغال پایدار، نمود بیشتری یافت؛ تا آنجا که در مدت 
کوتاهی پس از تحریم های بانکی و نفتی، قیمت ارز سه برابر شد و کشور در یک 

آشفتگی اقتصادی فرو رفت.
این وضعیت در شرایطی رخ داد که در سال ۸۵ )یک سال پس از آغاز به کار 
دولت نهم( هم زمان با جهش عجیب قیمت مسکن، بسیاری از کارشناسان 

مخالف، هشدارهای لازم را بارها مطرح کرده بودند.
مشابه همین وضعیت در دولت موسوم به تدبیر و امید نیز رخ داد و عمده¬ 
فریادهای مخالفان ناشنیده ماند؛ هرقدر در سال های ۹۳ تا ۹۶ رشد قیمت ها 
به طور نسبی متوقف و تورم تا حدی مهار شده بود اما یک غفلت بزرگ باعث 
شد، تراژدی ابتدای دهه ۹۰ بار دیگر در سال های پایانی این دهه تکرار شود 
و این بار قیمت ارز به مرز ۷ تا ۸ برابری برسد. بی توجهی محض دولت های 
یازدهم و دوازدهم به هشدارهایی که خواستار عدم پیوند اقتصاد کشور به برجام 
و توافق های خارجی بود، زمانی به تلخی درک شد که فرد نامتعادلی همچون 
ترامپ پای در کاخ سفید گذاشت و کرد آنچه را که نباید؛ این وضعیت البته 
همزمان شد با ورود ویروس کرونا و خشکسالی که اقتصاد کشور را به نقطه 

بحرانی کنونی رساند.
به این ترتیب مرور گذاری تجربه ۸ دولت گذشته که ۳۲ سال اداره کشور را 
برعهده داشتند، نشان می دهد در کنار خدمات و دستاوردهای مثبتی هر کدام، 
بی توجهی فکری و ساختاری به نظرهای منتقدان اقتصادی و حتی سیاسی-
اجتماعی، می تواند پاشنه آشیل هر دولتی باشد. از همین منظر رویکرد رئیسی 
در شنیدن و توجه به نظرهای کارشناسان مختلف اقتصادی و حتی مخالفان 
نظر دولت، می تواند »اقدامی مبارک« و مفید برای کشور باشد؛ به شرط آنکه در 
مرحله حرف باقی نماند و در رویکردهای چهار سال آینده، جاری و ساری باشد.

راهبردِ رئیس جمهوری در استفاده از نظرات »همه 
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امام صادق علیه السلام
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی
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افراد سال خورده ، حتّی اگر 
شده ، يك لقمه شام بخورند .
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عضو شورای اسلامی شهر قم با اشاره به ابتکار 
خوب شورای شهر و شهرداری برای نام گذاری » روز 
قم « گفت: ما باید برای این روز اهمیت زیادی قائل 
شویم و این روز را با همکاری دستگاه های دیگر در 

عمل گرامی بداریم.
 ۲۳ اینکه  به  اشاره  با    ، سعادتمند  ماشاالله 
ربیع الاول سالروز ورود حضرت معصومه)س( به قم 
با ابتکار خوب شورای شهر و شهرداری » روز قم « 
روز  این  برای  باید  ما  کرد:  اظهار  شد،  نام گذاری 
اهمیت زیادی قائل شویم و این روز را با همکاری 

دستگاه های دیگر در عمل گرامی بداریم.
ادامه داد: یکی  عضو شورای اسلامی شهر قم 

از کارهای شورای شهر و شهرداری قم این است 
که تمام فعالیت های خود در همه زمینه ها را حول 
محوریت حرم مطهر تعریف کنند. وی با اشاره به 
اینکه حرم مطهر حضرت معصومه)س( نگین شهر 
قم است و آبادانی این شهر حول حرم شکل گرفته 
است، گفت: مساحت قابل توجهی از محدوده حرم 
بافت قدیمی و بخشی از آن بافت تاریخی است، 
مدیریت شهری باید با کار فرهنگی و جهادی به 
و  باشد  منطقه  این  فرسوده  بافت  احیای  دنبال 
و  حفظ  به  نسبت  لازم  حساسیت های  همچنین 
نیز  تاریخی هسته مرکزی شهر  بافت  از  حراست 
داشته باشد. سعادتمند با تأکید بر اینکه برخلاف 

که  مطهر  حرم  اطراف  مذهبی  و  تاریخی  بافت 
بالاترین ارزش را برای قمی ها دارد، بافت فرسوده 
ارزشی نداشته و ضد ارزش نیز هست، ابراز کرد: 
باید تدبیر صحیح و کار جهادی فضای پیرامون حرم 
مطهر را به بهترین نحو بسازیم، زیباسازی و تعمیر 
کنیم. وی با بیان اینکه عمران و آبادانی این منطقه 
باید به نحو احسن صورت گیرد، خاطرنشان کرد: 
با این کار رضایتمندی زائرین، کسبه اطراف حرم و 
همشهریان قمی که جز دغدغه های اصلی شورای 
شهر و شهرداری است فراهم می شود و ان شالله 
همه با هم بتوانیم با دعای حضرت شهری زیبا، آباد 

و پیشرفته را داشته باشیم.

سعادتمند عضو شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد :

لزوم عمل گرايی و همکاری دستگاه های استان برای گرامیداشت “روز قم”

انهدام شبکه سازمان  یافته كلاهبرداری یونیک فاینانس 
وزارت اطلاعات اعلام کرد بیش از ۱۵۰ نفر از سرشبکه ها و سرکرده های اصلی شرکت هرمی یونیک 
فاینانس )unique finance( در ۱۹ استان شناسایی و بازداشت شدند. به گزارش روابط عمومی 
وزارت اطلاعات، با اقدامات اطلاعاتی و عملیاتی سربازان گمنام امام زمان )عج(، بیش از ۱۵۰ نفر 
از سرشبکه ها و سرکرده های اصلی شرکت هرمی یونیک فاینانس )unique finance( در ۱۹ استان 
شناسایی شدند و با هماهنگی مرجع قضایی مورد ضربه قرار گرفتند.مؤسسین و مدیران این شرکت 
که از ایرانیان مقیم در کشور های همسایه می  باشند؛ با معرفی واهی این مجموعه به عنوان یک شرکت 
بین  المللی و فعال در خرید و فروش سهام شرکت  های معتبر در بورس  های خارجی، با استفاده از 
روش های اغواگرایانه و ادعای پرداخت سود های نامتعارف و دلاری، اقدام به شبکه سازی هرمی، ارائه 
توکن دیجیتال به نام UNQT و کلاهبرداری از تعداد زیادی از شهروندان در سراسر کشور کرده اند. 
با اقدامات صورت گرفته، ضمن جلوگیری از خروج حجم بالایی ارز از کشور، سایر اعضای فعال این 
شبکه هرمی تحت رصد اطلاعاتی قرار گرفته و پرونده قضایی مؤسسین و گردانندگان این شرکت 
هرمی، در دادگاه های ویژه رسیدگی به اخلال گران در نظام اقتصادی کشور، در دست رسیدگی و 
صدور حکم است.وزارت اطلاعات با عنایت به شرایط کنونی اقتصادی و شکل گیری کلاهبرداری های 
پرخسارت  عوارض  به  نسبت  هشدار  ضمن  دیجیتال،  ارز های  حوزه  در  ویژه  به  نوظهور،  هرمی 
سرمایه گذاری در این قبیل طرح ها، آماده دریافت گزارشات مردمی از طریق ستاد خبری ۱۱۳ است.

آخرین وضعیت كووید۱۹ در قم 
ییس دانشگاه علوم پزشکی گفت: ۲۵۴ مبتلا به کرونا در مراکز درمانی این استان بستری هستند 
که ۴۸ نفر از آنها در وضعیت بدحال بیماری قرار دارند. به گزارش روز یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی 
قم، محمدرضا قدیر در گفت و گویی آخرین وضعیت کووید۱۹ در قم را مورد توجه قرار داد و افزود:  
در ۲۴ ساعت منتهی به شانزدهم آبان ماه جاری، ۵۵ بیمار با علائم کرونا پذیرش و ۵۰ نفر بستری 
شدند.وی با بیان اینکه در این مدت ۳۸ بیمار با بهبودی از بیمارستان ترخیص و ۲ بیمار جان خود 
را از دست دادند، ادامه داد: از ۵۲۴ تست انجام شده در شبانه روز گذشته ۴۲ مورد مثبت بوده 
است، همچنین تاکنون یک میلیون ۱۷۳ هزار دُز واکسن به گروه های هدف در این استان تزریق 

شده است.

خداحافظی با كروكی كاغذی تصادفات
رئیس پلیس ترافیک شهری راهور ناجا با اشاره به طراحی سامانه »کروکی آنلاین« از اجرای آزمایشی 
این طرح در استان قم خبر داد که براساس آن کارشناسان پلیس مجهز به تبلت شده و کروکی آنلاین را 
طراحی و ارسال می کنند.سرهنگ محمدباقر سلیمیبا اشاره به تصادفاتی که نیازمندِ کروکی نیستند، 
تاکید کرد که خسارات زیر ۱۶میلیون تومان نیاز به کشیدن کروکی ندارد. در چنین تصادفاتی نیاز به 
حضور پلیس نیست و در صورتِ توافق طرفین، باید با مدارک رانندگی اعم از گواهینامه مجاز و بیمه 
نامه معتبر به شعب بیمه مراجعه کرد تا بدون کروکی خسارت دریافت شود، افزود: شرکت های بیمه باید 

این اطلاعات را به بیمه شوندگان اعلام نمایند. 

واكنش به وعده زاكانی برای اهدای قطار مترو به قم 
نادعلی عضو شورای شهر تهران در خصوص قول شهردار برای اهدا دو رام قطار به قم گفت: جلسه 
هم اندیشی صبح روز یکشنبه  مربوط به آب گرفتگی بود و نشد که در این خصوص با شهردار صحبت 
کنیم اما باید ببینیم که اصل قول چه بوده و از مرکز ارتباطات شهرداری می خواهیم که در این مسائل 
مهم زودتر اطلاع رسانی کند. اما اگر بحث دادن امکانات به شهرهای دیگر باشد حتما باید مصوبه 

شورای شهر داشته باشد.

درخواست فوری برای بازرسی از انتصابات فامیلی
فداحسین مالکی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس ضمن تشکر از رئیس 
دولت سیزدهم بابت این اظهارنظر که خط قرمزی از سوی وزرا و دفترش ندارد، گفت: این به تنهایی 
کافی نیست، برای عملی شدن سخن تان مهلت یک هفته ای تعیین کرده و به دفتر بازرسی ریاست 
جمهوری دستور دهید تا گزارش دقیقی از این موضوع تهیه کنند و افرادی که براساس نسبتهای 

فامیلی سمت هایی را تصاحب کردند برکنار شوند. 

نماینده ولی فقیه در استان قم :

عقب  ماندگی کانون های 
مساجد جبران شود

نماینده ولی فقیه در استان قم با بیان اینکه شیوع کرونا موجب کم رونق شدن 
و عقب ماندگی کانون های فرهنگی مساجد شد، گفت: باید راهکارهای مطلوب 

برنامه ریزی و اجرا شود تا این عقب ماندگی جبران شود.
دومین نشست شورای هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم 
روز یکشنبه  در سال ۱۴۰۰ به ریاست آیت الله سید محمد سعیدی و با حضور 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم و جمعی از مسئولان استانی در حرم مطهر 

بانوی کرامت برگزار شد.
کانون های  میان  هماهنگی  نشست  این  در  سعیدی  محمد  سید  الله  آیت 
فرهنگی هنری مساجد و پایگاه های بسیج را عامل برگزاری برنامه های فرهنگی 
مطلوب در مساجد دانست و اضافه کرد: مساجدی که کانون های فعالی دارند 
توانسته اند به خوبی قشر جوان و نوجوان را به سمت خود جذب کرده  و با ارائه 

برنامه های فرهنگی مناسب در ارتقای معنوی جوانان موفق باشند.
وی یکی از عوامل کم رونق شدن کانون ها در سال ۱۴۰۰ را ویروس منحوس 
کرونا دانست و عنوان کرد: باید برای جبران عقب ماندگی ها راهکارهای مناسبی 
ستاد  مدیر  روحانی  سعید  حجت الاسلام  نشست  این  ابتدای  در  کرد.  پیدا  را 
هماهنگی کانون های مساجد استان قم گفت: کانون های فرهنگی ظرفیت های 
بالایی که دارند و می توانند خدمات فرهنگی بسیاری را به دستگاه های اجرائی 

استان ارائه کنند.
روحانی افزود: کانون های ثبت شده در استان قم ۴۲۴ کانون ویژه برادران و ۲۲۰ 
کانون ویژه خواهران و همچنین ۶۶ کانون روستایی هستند که در مجموع ۵۳ هزار 

و ۹۴۷ نفر در این کانون ها عضویت دارند.
مسئول دبیرخانه کانون های مساجد استان قم درخصوص سطح تحصیلی 
مسئولان کانون های مساجد استان گفت: ۱۴۶ نفر از مدیران مدرک دکتری و 

دانشگاهی و ۱۶۷ نفر مدرک حوزوی و ۹۳ نفر دیپلمه هستند.
ارتقاء و  بیان پیشنهادات خود در خصوص  به  از حاضرین  ادامه تعدادی  در 

پیشرفت جایگاه کانون های فرهنگی هنری مساجد پرداختند.
  

مدیرکل گمرکات استان قم:

صادرات قم در مهرماه
۱۰۵ درصد رشد داشت

مهرماه  در  استان  ارزش دلاری صادرات  قم گفت:  استان  مدیرکل گمرکات 
سال جاری نسبت به مدت مشابه سال قبل ۱۰۵ درصد رشد را نشان می دهد.

اسفندیار دریکوندی اظهارداشت: در مهرماه سال جاری، ۲۷ میلیون و ۷۱۴ هزار 
و ۹۷۵ دلار کالا از گمرکات استان قم صادر شد، در حالی که این رقم درمشابه سال 

گذشته، ۱۳میلیون و ۵۰۱ هزار و ۶۹۱ دلار بود.
وی با اشاره به فعالیت مناسب بخش صادرات بسته های پستی در گمرکات 
استان نیز افزود: در همین مدت ۱۳۷ بسته پستی و مطبوعات به وزن ۸۵۲ 
کیلوگرم و ارزش ۳۹هزار و ۵۹۴ دلار از گمرکات استان قم به سایر کشورهای جهان 
صادر شد. وی با اشاره به این که برای گسترش صادرات قم درهمه بخش ها، با 
فعالان اقتصادی استان همکاری های لازم را گسترش خواهیم داد، ادامه داد:  
بیشترین حجم صادرات و واردات استان در مسیرهای سبز و زرد است که امور 

اداری مربوط به آن در کوتاه ترین زمان ممکن و بدون توقف انجام می شود.
دریکوندی پیرامون وضعیت واردات استان نیز گفت:  در مهرماه سال جاری، 
سه هزار و ۴۹۵ تن کالا به ارزش ۱۹ میلیون و ۸۲۰ هزار و ۸۹۳ دلار از طریق 
در  استفاده  مورد  تجهیزات  و  اولیه  مواد  را  آن  بیشتر  که  وارد شد  قم  گمرکات 

واحدهای صنعتی استان برای تولید محصول نهایی تشکیل می داد.
وی افزود: این اداره کل با همکاری سایر نهادهای متولی در زمینه مقابله با 
قاچاق نیز با استفاده از همه ابزارهای نظارتی تحت اختیار خود فعال است و در 
همین رابطه طی مدت یاد شده،  ۵۹ پرونده مظنون به قاچاق به ارزش ۱۲ میلیارد 

و ۱۴۲ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان در گمرکات قم تشکیل شده است.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم خبرداد:

بازار شمسه بازار اختصاصی
 شهر ملی انگشتر ايران

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: به دنبال 
ایجاد بازار مخصوص شهر ملی انگشتر در بازار بزرگ شمسه قم هستیم.

علیرضا ارجمندی در دیدار با محسن ترک آبادی مدیرعامل شرکت مسکن و 
عمران تجارت آتیه کیش وابسته به بانک شهر، اظهار کرد: صنایع دستی یکی از 
عوامل توسعه گردشگری محسوب می شود که گاهی به عنوان مشاغل خانگی 

نقش مهمی در اقتصاد خانوارها و جامعه دارد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: قم قطب 
انگشتر دست ساز ایران است و با توجه به علاقه مندی ساکنان عرب حوزه خلیج 

فارس، این منطقه بازار بزرگ و مهمی برای صادرات انگشتر استان است.
ارجمندی با اشاره به نقش انگشتر دست ساز قم در ایجاد اشتغال و صادرات 
استان افزود: بازار شمسه که برخی از مغازه های آن در تملک بانک شهر است به 
دلیل قرار گرفتن در نزدیکی حرم مطهر حضرت معصومه )س(، موقعیت بالایی 

دارد تا به عنوان مرکز تولید و عرضه انگشتر قم مورد توجه قرار گیرد.
او تصریح کرد: درصدد هستیم با رسیدن به یک تفاهم جامع و عقد قرارداد با 
شرکت مسکن و عمران تجارت آتیه کیش وابسته به بانک شهر، بازار شمسه را به 

بازار اختصاصی شهر ملی انگشتر ایران تبدیل کنیم.
 

معاون هلال احمراستان قم:

۳۰ حادثه ديده سیلاب در قم 
امدادرسانی شدند

معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم از امدادرسانی به ۳۰ نفر در 
پی وقوع سیلاب و آبگرفتگی در استان در ۴۸ ساعت گذشته خبر داد.

هادی سلیمی در گفت و گویی اظهار داشت: با توجه به اعلام هشدار نارنجی 
هواشناسی و وقوع سیلاب و آبگرفتگی در بارش های ۴۸ ساعت گذشته جمعیت 

هلال احمر استان قم به حالت آماده باش درآمد.
وی افزود: تشکیل ستاد پاسخگویی اضطراری در مرکز کنترل عملیات به منظور 
هماهنگی و برنامه ریزی عملیاتهای امداد و نجات، تقویت انبارهای امدادی، 
تکمیل اقلام امدادی موجود در پایگاه های امداد و نجات، آماده سازی سالنهای 
موجود  انسانی  منابع  تقویت  و   ، نجات  و  امداد  پایگاههای  اضطراری  اسکان 
در پایگاهها و شعب جهت پاسخ به عملیات احتمالی و اعلام هشدار نارنجی 
هواشناسی و اعلام آماده باش به پرسنل، نیروهای عملیاتی و پایگاههای امداد 
و نجات از ۱۱ آبان ماه به منظور حفظ آمادگی و ارتقاء توان عملیاتی از جمله 
اقدامات صورت گرفته به منظور ارائه خدمات رسانی به حادثه دیدگان در سیلاب 
و آب گرفتگی بود. معاون امداد و نجات جمعیت هلال احمر استان قم ادامه داد: 
در ۴۸ ساعت گذشته، ۴۲ امدادگر و نجاتگر با کمک ۵ دستگاه خودروی نجات 
و کمک دار سبک  در ۵ عملیات آب گرفتگی در شهر و دو روستا حضور داشتند 
که در مجموع به ۳۰ نفر از حادثه دیدگان امدادرسانی  کردند و همچنین تخلیه 
آبگرفتگی زیرگذرهای آزاد راه قم - تهران و جاده قدیم قم - تهران  با همکاری اداره 
کل راهداری انجام شد. سلیمی در ادامه به وقوع ۳ حادثه  جاده ای در محورهای 
مواصلاتی استان اشاره کرد و گفت: این حوادث به مرکز کنترل و هماهنگی 
عملیات هلال احمر اعلام شد که در این عملیات ها ۱۲ امدادگر و نجاتگر با به 

کارگیری ۳ دستگاه خودروی نجات به ۱۶ نفر از هموطنان امدادرسانی شد.
وی در پایان تصریح کرد:  در روزهای پنج شنبه و جمعه گذشته ۱۴ هزار و ۷۵۳ 
نفر از هموطنان با شماره ندای امداد ۱۱۲ هلال احمر تماس حاصل کردند که ۹ 
تماس منجر به عملیات و ما بقی کسب اطلاعات از وضعیت هواشناسی، وضعیت 

راه ها و نکات آموزشی جهت مقابله با سیلاب و آبگرفتگی در روستا و شهر بود.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف کامیون با 4۰ میلیارد ريال کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان قم  از توقیف یک دستگاه تریلی حامل ۴۰ میلیارد ریال کالای قاچاق در این استان 

خبر داد. 
 سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: برابر اعلام پلیس امنیت اقتصادي ناجا مبنی بر اینکه ۳ دستگاه 
کامیون پس از بارگیري پمپ آب و اتصالات جوشکاري با کم اظهاري توسط ترخیص کار و انجام تشریفات از 
محل گمرک خارج و به مقصد تهران در حرکت هستند، بنابراین به دلیل قرار داشتن قم در شاهراه مواصلاتی 

کشور، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با هماهنگی مقام قضائی استان کارآگاهان به محور مواصلاتی استان اعزام و یکی از 

خودروها را شناسایی و توقیف کردند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: با انتقال کامیون به یگان در بازرسی صورت گرفته مشخص شد یک هزار و 
۷۵۴ دستگاه پمپ آب در ۶ مدل، در کانتینر بارگیري که ۶۳۲ دستگاه پمپ با اسناد ارائه شده مطابقت ندارد.
وی ارزش محموله کشف شده قاچاق را برابر اعلام نظر کارشناسان ۴۰ میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: در این 

رابطه متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده تحویل مرجع قضائی استان شد.
سردار میرفیضی در خاتمه با اشاره به توقیف ۲ خودرو دیگر در استان های یزد و اصفهان، گفت: طی 
استعلام صورت گرفته مشخص شد یکی از خودروها حامل پمپ آب توسط پلیس استان یزد و کامیون دیگر 

حامل اتصالات جوشکاري توسط پلیس استان اصفهان توقیف شده است.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲9 کیلوگرم ترياک در عملیات مشترک پلیس 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف ۲۹ کیلوگرم تریاک در عملیات مشترک پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان های قم و تهران بزرگ خبر داد. 
 سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پیگیری اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی انتظامی 
تهران بزرگ بر روی عناصر اصلی تهیه و توزیع مواد مخدر از نوع تریاک مشخص شد فردی با استفاده از یک 
دستگاه خودرو پراید قصد انتقال یک محموله مواد مخدر از استان های جنوبی کشور با عبور از محورهای 
مواصلاتی قم به تهران را  دارد، بنابراین بلافاصله موضوع به مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم اعلام 
شد. وی اضافه کرد: در ادامه مأموران نیز ضمن هماهنگی های قضائی در عملیاتی مشترک به محورهای 
ورودی به استان اعزام و کنترل تردد خودروها در دستور کار آن ها قرار گرفت. جانشین فرمانده انتظامی استان 
قم افزود: سپس در بررسی های صورت گرفته مشخص شد خودرو مذکور در کمربندی امام علی)ع( به دلیل 
نقص فنی متوقف شده که بلافاصله توسط ماموران توقیف شد. سردار اسماعیلی گفت : در بازرسی از داخل 
خودرو مقدار ۲۹ کیلو و ۷۵۰ گرم تریاک در قالب ۱۱ بسته کشف و متهم دستگیر شد. جانشین فرمانده 

انتظامی استان قم گفت: در نهایت نامبرده به همراه پرونده تشکیل شده تحویل مرجع قضائی شد.

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف ۱۰ دستگاه ماينر قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان قم از کشف ۱۰ دستگاه استخراج ارز دیجیتال در این استان خبر داد. 

 سرهنگ مراد حسین جعفریان  اظهارداشت: حسب گزارش نماینده اداره برق منطقه قم مبنی بر استفاده 
از دستگاه ماینر غیر مجاز ، در آدرس : شهرک شکوهیه ، داخل یک شرکت تولیدی ، موضوع در دستور کار 

مأموران پاسگاه انتظامی شگوهیه قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی استان و نماینده ادراه برق به محل فوق اعزام و در 
بازرسی صورت گرفته، ۱۰ ماینر )دستگاه استخراج ارز دیجیتال( غیر مجاز را کشف کردند. فرمانده انتظامی 
شهرستان قم خاطرنشان کرد: کارشناسان ارزش ریالی دستگاه های استخراج ارز دیجیتال کشف شده قاچاق 

را در مجموع بیش از ۲ میلیارد ریال اعلام کردند.

همزمان با هفته پدافند غیرعامل ؛

رزمايش نشت مواد شیمیايی در قم برگزار شد
رئیس اداره بهداشت، ایمنی، محیط زیست و انرژی سازمان صمت قم گفت: رزمایش نشت مواد شیمایی در 
شهرک صنعتی شکوهیه قم همزمان با هفته پدافند غیرعامل در یکی از کارخانه های شهرک صنعتی شکوهیه 

قم برگزار شد. 
سید ناصر امیرحسینی در گفت وگویی اظهار داشت: هدف از برگزاری رزمایش فوق ارتقا سطح آمادگی و 

توان سنجی و شناسایی نقاط ضعف کارخانه ها در مدیریت بحران است. 

طرح:سجاد جعفری

آقای سفیر ماسک های اهدايی پیشکش؛ لطفا پول ايران را بدهید! 

عضو شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر اینکه ظرفیت های زیادی در حوزه های 
اجتماعی، فرهنگی، هنری و اقتصادی در قم وجود دارد که هنوز هم ناشناخته 
مانده است، گفت: باید با استفاده از توان مردم، این هویت و ظرفیت را به شکوفایی 

برسانیم و از آن برای پیشرفت و تعالی این شهر بهره مند شویم.
حجت الاسلام والمسلمین مرتضی استقامت در گفت وگویی ، با اشاره به اینکه 

شهر قم از هویت تاریخی و دینی و سوابق خوبی برخوردار است، اظهار کرد: 
این شهر در زمان اهل بیت)ع( نیز به خوبی ایفای نقش کرده و مامن و پناهگاه 

امامزادگان و علما و محدثین بوده است.
وی با بیان اینکه با ورود حضرت معصومه )س( به قم، عصر جدیدی از تمدن 
اسلامی و شیعی در این شهر شکل گرفت، ابراز کرد: با نامگذاری این روز به عنوان 
روز قم، شورای شهر و شهرداری به دنبال این هستند که با نگاه های عمیق بتوانند 

ظرفیت های شهر و مردم قم را معرفی و آن ها را به شکوفایی برسانند.
عضو شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر اینکه ظرفیت های زیادی در حوزه های 
اجتماعی، فرهنگی، هنری و اقتصادی در قم وجود دارد که هنوز هم ناشناخته 
مانده است، گفت: باید با استفاده از توان مردم این هویت و ظرفیت را به شکوفایی 

برسانیم و از آن برای پیشرفت و تعالی این شهر بهره مند شویم.
وی با بیان اینکه رویکرد شورای شهر استفاده از ظرفیت جوانان، بانوان و اقشار 
مختلف جامعه به عنوان بازوی کمکی مجموعه های حاکمیتی است، خاطرنشان 
کرد: در خصوص ثبت روز قم در سند کشور نیز پیگیری هایی در جلسات فرهنگ 

عمومی کشور در حال انجام است که امیدواریم هر چه زودتر محقق شود.
استقامت از پیش بینی برنامه های مختلف تدارک دیده شده برای گرامیداشت روز 

قم خبر داد.

استقامت عضو شورای اسلامی شهر قم خواستارشد؛

لزوم استفاده از توان مردمی برای شکوفایی هویت و ظرفیت های قم

و  آموزش  کل  اداره  و سلامت  بدنی  تربیت  معاون 
پرورش استان قم گفت: انتظار می رود دانش آموزان 
در اجرای کامل شیوه نامه های بهداشتی در مدارس 

همکاری کنند.
مجتبی رمضان بیگی در گفتگویی با بیان اینکه ۶۷ 
درصد دانش آموزان مقطع متوسطه دوم واکسینه شده 
اند و برای حضور در کلاس ها مشکلی ندارند گفت: 
از  باید  خروج  لحظه  تا  ورود  لحظه  از  آموزان  دانش 
ماسک استفاده کنند تا به شیوع کرونا دامن زده نشود.

نامه های  شیوه  اجرای  راستای  در  افزود:  وی 
بهداشتی در مدارس، زمان زنگ های تفریح کاهش 
نیز یک  پیدا کرده و حضور دانش اموزان در کلاس 
ساعت شده است. وی با اشاره به اینکه هنوز برخی 
از همه دانش  اند گفت:  نزده  آموزان واکسن  دانش 
اموزان میخواهیم با واکسینه شدن خود، فضای ایمن 

تری را مدارس ایجاد کنند.
آموزش  کل  اداره  سلامت  و  بدنی  تربیت  معاون 
بصورت  آموزشی  فضای  وقتی  افزود:  پرورش  و 

داخل  به  آموزش  فرایند  می شود،  فراهم  حضوری 
کلاس منتقل شده و دانش اموزان باید فقط از فضای 
حضوری استفاده کنند و اگر نخواهند بنا به دلایلی در 

کلاس های حاضر نشوند، غایب محسوب میشوند.
وی گفت: با توجه به اینکه تجربه برگزاری آزمون های 
حضوری را داریم و بر اساس مدیریتی که در رعایت 
امیدواریم  می شود  بهداشتی  دستورالعمل های 
نداشته  حضوری  کلاس های  برگزاری  در  مشکلی 

باشیم.

معاون اداره کل آموزش و پرورش استان قم تاکید کرد :

لزوم همکاری دانش اموزان در اجرای شیوه نامه ها

مدیر منطقه دو شهرداری قم گفت : ثبت ملی روز قم در تقویم رسمی کشور یک 
مطالبه جدی مردمی است و درخواست داریم این مهم در تقویم ملی ثبت شود.

مهندس رضا رحیمی با حضور در مسجد امام رضا)ع( خیابان علامه طباطبایی با 
شهروندان قمی ساکن در این محله دیدار و گفت وگو کرد.

در این دیدار که معاونان و مدیران شهرداری منطقه نیز حضور داشتند، رضا رحیمی 
مدیر منطقه شهرداری منطقه دو به پرسش های مردم در بخش های مختلف شهری 
پاسخ داد و اظهار داشت: همت و تلاش شهرداری منطقه برای برطرف کردن مسائل 

و مشکلات شهروندان و جلب رضایت آنان در دست اقدام است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم به تشریح اقدامات عمرانی و خدمات شهری در 

این منطقه پرداخت و گفت: ایمن سازی حریم ریل به عنوان یکی از طرح ها نیز 
برنامه ریزی شده که امیدواریم در کمترین زمان ممکن انجام شود.

حضرت  ورود  سالروز  گرامیداشت  با  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
معصومه)س( به قم  بیان کرد: به میمنت این روز مبارک برنامه های مختلف فرهنگی و 

اجتماعی نیز در منطقه دو اجراشده و برخی دیگر نیز در حال برگزاری است.
رحیمی گفت: ثبت ملی روز قم در تقویم رسمی کشور یک مطالبه جدی مردمی 
است و درخواست داریم این مهم در تقویم ملی ثبت شود.  براساس این گزارش، 
پس ازاین دیدار مدیر منطقه دو شهرداری قم در دیدار با شهروندان در جریان برخی از 

مشکلات شهری قرار گرفت و برای رفع آنان دستور صادر کرد.

منطقه دو شهرداری قم :

ثبت رسمی روز قم يک مطالبه مردمی است

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از توسعه درختکاری در محدوده 
بوستان ولایت با رویکرد استفاده از درختان مقاوم و شهری شدن بوستان در سال های 
آینده خبر داد. پیام جوادیان با اشاره به توسعه درختکاری بوستان ولایت اظهار کرد: 
بوستان ولایت تکمیل کننده بخشی از کمربند سبز شهر قم است و در مسیر باد شهری 
قرارگرفته و به سبب پتانسیل تبدیل به یک بوستان شهری اهمیت ویژه ای دارد. وی با 
تأکید بر توسعه قابل توجه درختکاری در این بوستان خاطرنشان کرد: تاکنون در بیش 
از ۲۰۰ هکتار از عرصه عملیات درختکاری انجام شده و در توسعه درختکاری مجموعه 

تلاش شده تا تمام موارد و مشکلات موجود عرصه مدنظر باشد و متناسب با آن توسعه 
صورت گیرد. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خاطرنشان کرد: 
علاوه بر در نظر گرفتن محدودیت آب و کیفیت پایین خاک تلاش شده از درختان مثمر 
و میوه به صورت حداکثری استفاده شود. وی با بیان اینکه امکان استفاده از پساب نیز 
در بوستان ولایت فراهم شده است تصریح کرد: برنامه ریزی لازم در کمیته توسعه فضای 
سبز انجام شده و اقدام برای توسعه درختکاری با رویکرد استفاده از درختان مقاوم و 

تبدیل شده بوستان به یک پارک شهری در سال های آتی در دستور کار قرارگرفته است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

توسعه درختکاری در محدوده بوستان ولايت 

مدیر منطقه یک شهرداری قم از ساخت یک بوستان 
جدید در ابتدای فاز سوم بلوار شهید روحانی خبر داد.

علیرضا اقبالیان ، با اشاره به اهمیت توسعه فضای 
به  مساحتی  در  بوستانی  داشت:  اظهار  شهری  سبز 
وسعت ۷۰۰ مترمربع به منظور ایجاد فضایی با نشاط 
برای شهروندان ساکن در منطقه و همچنین غنی سازی 

اجراشده  جوانان  و  نوجوانان  کودکان،  فراغت  اوقات 
است. وی در مورد آخرین وضعیت این پروژه خاطرنشان 
کرد: در حال حاضر عملیات نصب چراغ های روشنایی 
پایان یافته و احداث ابنیه و آبیاری تحت فشار نیز هرکدام 
به صورت جداگانه دارای پیشرفت ۹۰ درصدی هستند. 
مدیر منطقه یک شهرداری قم تصریح کرد: عملیات 

ازجمله درختان، گل های فصلی  کاشت فضای سبز 
پایان  به  به زودی  و  آغازشده  نیز  مرتبط  موارد  سایر  و 
می رسد.  وی با بیان اینکه اعتبار لازم برای ساخت این 
منابع داخلی منطقه یک شهرداری  از محل  بوستان 
تأمین شده است، خاطرنشان کرد: نصب یک دستگاه 

کامل کمپلکس بازی نیز توسط پیمانکار انجام شد.

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت 9۰ درصدی بوستان جديدالاحداث در فاز سوم بلوار شهید روحانی


